
  
  



 

 
Årsmøtet i Agder Arbeiderparti 2022 avholdes på Clarion Tyholmen Hotel i Arendal 26. – 27. 
mars. I dette heftet finner du sakspapir og praktisk informasjon om møtet. 
 

Registrering, lunsj, årsmøtesal og tidsskjema 
Registrering skjer i foajeen på hotellet og starter 1 time før møtestart.  Alle må være i møtesalen 
kl 09.55 og klar til åpningen kl 10.00. Første måltid på møtet er lunsj kl 12.00.  
 
Navneskilt og delegatskilt utleveres ved registreringen. Delegatskiltet benytter du til å be om 
ordet i forhandlingene og til å avgi stemme med. Kun valgte delegater har tale,- forslag- og 
stemmerett.  Styret m/tiltredende medlemmer og fylkestingsgruppa har tale- og forslagsrett. 
 
I møtesalen vil det være navneskilt som markerer hvor kommunepartiene skal sitte. Det vil 
også være oversikt festet ved dørene til salen.  
 
Tidsskjema for møtet finner du i dette heftet under Sak 2G Dagsorden. 
 

Behandling av sakene – fremme forslag 
Det er viktig at du leser sakspapirene før møtet. Vi har et relativt stramt tidsskjema og flere 
av sakene vil bli behandlet uten innledning eller nærmere forklaring, med mindre noen av 
delegatene ber om det. 
 
Saksdokumentene vil kun være i digitalt format, så du må ha med deg pc eller nettbrett. 
 
Forslag som fremmes under debatten må sendes på epost til agder@arbeiderpartiet.no. 
Skriv FORSLAG ÅRSMØTET i emnefeltet. Alle forslag må fremmes fra talerstolen. De er 
ikke å regne som levert før de er fremmet.  
 

Lokalpolitisk plattform 
Landsstyret i Arbeiderpartiet skal vedta en lokalpolitisk plattform på sitt møte to dager etter 
vårt årsmøte. Det har vært et eget utvalg nasjonalt som har utarbeidet et forslag til denne 
plattformen, og denne følger som et eget vedlegg i tillegg til sakspapirene. Søndag 
formiddag skal vi dele oss i grupper og diskutere plattformen.  Plattformen består av fem 
deler, med flere punkter listet opp under hver del. Vi ber deg ha tenkt gjennom hvilke 3 – 5 
av punktene under hver av de fem delene du synes er viktigst, og hvilke du tenker vil være 
mest utfordrende å få gjennomført i din kommune.  
 

Årsmøtemiddag 
Lørdag kveld er det årsmøtemiddag. Vi kler oss pent. Det serveres en tre-retters middag, og 
alkoholfri drikke til maten er inkludert. Ønsker du vin eller øl må du betale det selv. Dette gjør 
du ved å bestille via en QR-kode og telefonen ved bordet. 
 

God partikultur 
Arbeiderpartiet er et parti med høyt under taket i diskusjonene, og et parti som skiller mellom 
sak og person. Vi har alle et ansvar for en god partikultur som legger til rette for at alle skal 
være inkludert og at ingen opplever noe ubehagelig. Opplever du noe ubehagelig under 
årsmøtet er det viktig at du tar kontakt med oss om dette. Kontaktpersoner er 
fylkessekretærene Per Åge Nilsen (99276442), Audun Øvrebø (99276327), fylkesleder Cecilie 
Knibe Kroglund (458 31 139) og gruppeleder Gro Bråten (90520198) 
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Fylkesstyrets innstilling:  
Innkallingen godkjennes 
 

 
Fylkesstyrets innstilling:  
Som fullmaktskomite oppnevnes fylkessekretærene. 
Fullmaktskomiteens innstilling legges frem på møtet. 
 
 

 
Fylkesstyrets innstilling: 
 

1. Åpning 
2. Konstituering 

a. Godkjenning av innkalling 
b. Godkjenning av fullmakter 
c. Godkjenning av sakslisten 
d. Valg av to dirigenter og to sekretærer 
e. Godkjenning forretningsorden 
f. Godkjenning av dagsorden 
g. Valg av redaksjonskomite 

3. Beretning for Agder Arbeiderparti 2021 - 2022 
4. Regnskap for Agder Arbeiderparti 2021 
5. Politisk innledning ved Klima- og miljøminister Espen Barth Eide 
6. Innkomne forslag  
7. Vedtekter for Agder Arbeiderparti 
8. Handlingsplan for 2022-2024 
9. Budsjett for 2022 
10. Valg 

a. Fylkesstyre 
b. Medlemmer og varamedlemmer til landsstyret 
c. Kontrollkomite 
d. Programkomite for fylkestingsvalget 
e. Nominasjonskomite for fylkestingsvalget 
f. Valgkomite 

11. Avslutning 
 
 

 
Fylkesstyrets innstilling: 
Dirigenter: Arnt Abrahamsen og Marit Grefstad 
Sekretærer: Runo Nygård og Adelheid Frost Mykland 
 
 
 



 

 
Fylkesstyrets innstilling: 
 

1. Årsmøtet holdes for åpne dører. Publikum har adgang i den grad plassen tillater det 
 

2. Det velges to dirigenter til å lede forhandlingene og to sekretærer til å føre protokoll.  
 

3. Alle saker avgjøres ved alminnelig flertall dersom ikke vedtektene angir annet. 
 

4. Til alle saker har representantene rett til ordet to ganger i samme sak, med henholdsvis 
3 og 2 minutter. Det gis ikke anledning til replikkordskifte. Observatører og gjester kan 
gis tale og forslagsrett etter godkjenning i årsmøtet.   
 

5. Dirigentene og andre med forslagsrett kan foreslå begrensing i taletid og at det skal 
settes strek for debatten. Når strek foreslås skal talerlisten og alle forslag som er 
fremmet i saken refereres. Det skal spørres fra dirigentbordet om det er andre som har 
forslag. I så tilfelle skal strek ikke settes før disse forslagene er fremmet. Når strek 
settes gis det mulighet for å tegne seg til talerlisten under den første taleren etter at 
strek er vedtatt. Det er ikke anledning til å fremme nye forslag eller å trekke allerede 
fremsatte forslag etter at strek er satt. 

 
6. Forslag skal leveres skriftlig og signert av forslagstiller til dirigentene.  

 
7. Voteringer skjer ved håndsopprekking. I personvalg skal skriftlig votering gjennomføres 

hvis det kreves. Det skal velges tellekorps blant årsmøtets delegater ved behov. Hvis 
en av tellekorpsets medlemmer er kandidat i en votering trer denne ut av tellekorpset. 

 
8. Representanter som må forlate møtet skal skriftlig søke permisjon. 

Permisjonssøknaden behandles og avgjøres av dirigentene. 
 

9. Protokollen fra årsmøtet godkjennes av styret. 
  



 

 
Lørdag 26. mars 

 
Kl 10.00 Åpning v/leder Cecilie Knibe Kroglund 

 SAK 2 Konstituering 

 SAK 3 Beretning for 2021 - 2022 

 SAK 4 Regnskap for 2021  

Kl 11.15 
SAK 5 Politisk innledning av Klima- og miljøminister Espen 
Barth Eide 

Kl 12.00 Lunsj 

Kl 13.00  Debatt etter den politiske innledningen.  

Kl 15.00 SAK 6 Innkomne forslag 
Førstegangsbehandling. Debatt og votering om forslagene skal 
vedtas, avvises eller oversendes redaksjonskomiteen. 

Kl 17.45 Avslutning dag 1 / Praktisk informasjon 

Kl 19.30 Årsmøtemiddag 
 
 
Søndag 27. mars 

 
Kl 09.00 SAK 7 Vedtekter 

Kl 09.30 Lokalpolitisk plattform 

Kl 11.30 SAK 8 Handlingsplan 2022 – 2024 - Vedtak 

Kl 12.00 Utsjekk og lunsj 

Kl 13.00 SAK 6 Redaksjonskomiteens innstilling forts. 

Kl 14.30 Pause 

Kl 14.45 SAK 9: Budsjett for 2022 

Kl 15.00 SAK 10: Valg 

Kl 15.30 Avslutning 

Kl 16.00 Avreise 
 
 

 
Fylkesstyrets innstilling til redaksjonskomiten:  
 

• Gro Bråten – Lillesand - leder 

• Kari Henriksen - Stortinget 

• Agnes Norgaard - Risør 

• Jan Øivind Åvik - Lindesnes 

• Svein Arne Haugen – Evje og Hornnes 

• Abdullahi Mohamed Alason – Lyngdal 

• Jelena Høegh-Omdal - Arendal 

• Ahmed Lindov - Kvinesdal 

• Ida Hirst, AUF 

 
Komiteen velger selv sekretær blant medlemmene 

 
 
 



 

 
 

Årsmøtet i 2021 valgte følgende personer som Agder Arbeiderpartis styre: 

 
Verv Navn Kommuneparti 

Leder Abel Cecilie Knibe Kroglund Lillesand 

Nestleder Even Tronstad Sagebakken Lindesnes 

Medlemsansvarlig Marit Grefstad Grimstad 

Leder av Kvinnenettverket Line Kysnes Vennesland Evje og Hornnes 

Styremedlem Kenneth Mørk Kristiansand 

Styremedlem Ahmed Lindov Kvinesdal 

Styremedlem Robert Cornels Nordli Arendal 

Styremedlem Anne Aglen Bystadhagen Flekkefjord 

Styremedlem Reidar Saga Åmli 

1.varamedlem  Mona Día Kristiansand 

2.varamedlem  Grethe Strand Vennesla 

 
1.og 2. varamedlem møter fast i styret. I tillegg møter leder i AUF i Agder i fylkesstyret med 
alle rettigheter. I 2021-22 har dette vært Ida Hirst. 
 
Arbeidsutvalget (AU) 
Arbeidsutvalgets oppgave er å forberede fylkesstyremøter og behandle administrative saker i 
fylkespartiet. AU har i perioden bestått av leder Cecilie Knibe Kroglund, nestleder Even 
Tronstad Sagebakken og medlemsansvarlig Marit Grefstad. Fylkessekretærene Per Åge 
Nilsen og Audun Øvrebø har tiltrådt AU. 
 
Endring i perioden: 
Anne Aglen Bystadhagen ble innvilget permisjon pga private årsaker fra november 2021. 1. 
vara og 2. vara rykket opp. Det ble ikke foreslått suppleringsvalg i representantskapet i 
desember pga av kort tid til årsmøtet i 2022. 
 

 
Cecilie Knibe Kroglund og Even Tronstad Sagebakken har vært lederduo i Agder  
Arbeiderparti siden stiftelsen i 2018. 



 

 

Styremøter 

 
Det har vært avholdt syv styremøter i perioden fra årsmøtet 13. mars 2021 til årsmøtet i 
2022. 

• 24. mars 21 - Teams 

• 22. september 21 – Partikontoret Arendal 

• 19. oktober 21 - Teams 

• 26. oktober 21 – Partikontoret Kristiansand 

• 23. november 21 – Partikontoret Kristiansand 

• 1. februar 22 – Partikontoret Kristiansand 

• 5. mars 22 – Partikontoret Kristiansand 

 
Fylkesstyret har behandlet 35 saker i perioden, inkludert godkjenning av protokoller og 
eventueltsaker.  
 
 

Ukentlig morgenmøte 
Hver mandag morgen er det et kort teamsmøte mellom fylkespartiets leder og nestleder, 
fylkessekretærene, stortingsrepresentantene, gruppeleder i fylkestinget og våre repr. i 
regjeringsapparatet om aktuelle saker kommende uke vi bør være oppmerksom på. Dette er 
nyttig for å holde våre folk i nasjonale roller orientert om saker som er viktig for oss i Agder, 
og for at vi i Agder skal være orientert om saker som kommer opp nasjonalt som det er viktig 
at vi engasjerer oss i. 

 

 
Årsmøtet i Agder Arbeiderparti 2021 ble avholdt digitalt fra kontoret i Kristiansand. Fylkesleder Cecilie Knibe 
Kroglund og dirigentene Mette Gundersen og Svein Arne Haugen. 

 
 

Fylkesstyret er ansvarlig for å følge opp årsmøtets politiske og organisatoriske vedtak og 
styre arbeidet i fylkespartiet etter vedtatte handlingsplan og budsjett.  
 



 

Årsmøtene skal i henhold til vedtektene avholdes hvert annet år, men på grunn av at 
koronapandemien førte til at årsmøtet i 2020 ble utsatt til 2021, er det nå kun ett år siden 
forrige årsmøte. Siden 2021 var et valgår er dette den viktigste oppgaven for fylkespartiet, og 
valgkampplanen er derfor partiets handlingsplan. 
 
Valgkampen er omtalt senere i beretningen, men den påvirker styrets arbeid i den forstand at 
det er færre saker som behandles i styret da valgkampen gjennomføres av et eget 
valgkamputvalg. Styrets ansvar er sørge for at det legges et strategisk grunnlag som 
valgkamputvalget skal jobbe etter, og å følge opp de økonomiske rammene om nødvendig. 
 
Av sakene fylkesstyret har behandlet er innstilling til representantskapet om rusreformen, 
innspill til videre arbeid med nasjonal transportplan, byvekstavtalen i Kristiansand, innspill til 
statsbudsjettet, markering av landsdelen og Agder Arbeiderparti nasjonalt og strategi og 
evaluering av valgkampen.  Fylkesstyret holder seg også orientert om arbeidet på Stortinget, 
i fylkestingsgruppa og AUF gjennom faste orienteringer. Det gis også orienteringer fra 
landsstyremøter og samarbeidskomiteen med LO etter slike møter.  
 
Statsbudsjettet 

Etter at vi dannet regjering hadde vi kort tid på oss til å justere det forslaget til statsbudsjett 
som var utarbeidet og lagt frem av Solbergregjeringen. Beskjeden fra vår nye regjering var at 
vi ikke måtte ha for store forhåpninger om å gå med alle gode tiltak, og at dette heller må 
spilles inn i prosessen frem mot statsbudsjettet for 2023.  Fylkesstyret valgte derfor å spiller 
inn vei til batterifabrikk og GE Healthcare som våre to prioriterte tiltak. Det ble også sjekket ut 
om byvekstavtalen i Kristiansand og rassikring i Sirdal måtte følges opp i denne runden. 
 
NTP 

Nasjonal transportplan (NTP) legger føringer på bygging av infrastruktur for lang tid 
fremover. Derfor er det viktig at prosjekt i egen landsdel løftes frem og satses på i denne 
planen. Den forrige regjeringen la frem forslag til nasjonal transportplan for 2022 – 2033 i 
mars, og det ble gjennomført en prosess for arbeidet med NTP: 
 

• Løfte frem forslagene som ble fremmet i innspillsrunden, men prioritere veier til viktig 

næring: Biozin, Batterifabrikk og GE Healthcare 

• Spørre kommunepartiene om deres syn på NTP 

• Partiets ledelse kontaktes for å avtale uttalelsen for medieutspill. 

• Avtale møte med samferdselsfraksjonen 

 
Nettverksbygging 

Fylkesstyret vedtok tidlig etter sammenslåingen til Agder Ap, en strategi for å markere viktige 
saker for Agder. Fylkesstyret ønsket å prioritere dette arbeidet, sammen med et systematisk 
arbeid for å profilere våre tillitsvalgte nasjonalt og å bygge nettverk i organisasjonen. 
Fylkesstyret har derfor vedtatt flere konkrete punkter som skal bidra til dette. Blant disse 
punktene er: 
 
Fylkesstyret har tidligere vedtatt en strategi for å markere viktige saker for Agder. (08.10.18). 
Dette arbeidet må prioriteres sammen med et systematisk arbeid for å profilere våre 
tillitsvalgte nasjonalt og å bygge nettverk i organisasjonen. 
 
Arbeidsutvalget følger opp arbeidet, blant annet gjennom følgende konkrete tiltak: 
 

• Øke tilstedeværelsen nasjonalt for å møte partiledelsen og andre sentrale politikere, 

og til å delta på konferanser og seminar. Det settes av et eget beløp til frikjøp for å 

kunne gjennomføre dette. 



 

• Oppfordre politikere i Agder til å søke jobber i stortingsgruppa eller partikontoret, og 

oppfordre aktuelle kandidater til å delta i nasjonale kurs og seminarer.   

• Invitere statsråder, partiledelse mv til Agder hvor vi gjennomfører en opplæring av 

Agders sterke sider og utfordringer. De viktigste statsrådene for vår landsdel må 

inviteres på besøk slik at de har med seg kunnskap om vår region ifb med budsjettet 

for 2023.  

• Arrangere seminar, foredrag, temamøter mv hvor vi inviterer sentrale innledere på 

aktuelle tema. I slike settinger må vi også slippe til talenter som kan vise seg frem. 

• Starte opp et eget program for de som er ekstra motivert og med ambisjoner om 

fremtidige roller. Egne mentorer. 

 
 

 
Partiskolen 

Partiskolen er et nytt tilbud som vi startet opp med i 
2020. Skoleringen går over fire trinn og bygger på 
Arbeiderpartiets grunnskolering. På grunn av korona ble 
de to siste trinnene i 2020 utsatt til 2021. Da 
smittesituasjonen fortsatte utover i 2021 ble det bestemt 
å samkjøre fullføring av partiskolens første kull med 
oppstart av nytt kull høsten 2021. Det meldte seg 45 
nye deltakere som gjennomgikk trinn 1 og 3 fordelt på to 
samlinger i Kristiansand og to i Arendal. Den siste i 
Arendal måtte flyttes til teams pga. nye 
koronarrestriksjoner. 
Vi planla da trinn 2 fordelt på to samlinger felles for kull 
en og kull to i januar 2022. Disse ble igjen utsatt pga 
korona, men ble gjennomført i begynnelsen av mars 
med Martin Kolberg som foredragsholder. Trinn 4 
planlegges våren 2022, og det planlegges nytt kull til 
høsten. 
 
Valgkampskolering 

Det meste av valgkampskoleringen vinter og vår 2021 måtte gjennomføres på teams.  
For kandidatene startet vi i januar med en felles samling på teams for alle kandidatene i 
begge valgdistriktene. Utover våren var det tilnærmet ukentlige møter for de fremste 
kandidatene i hvert valgdistrikt. I juni fikk vi endelig til en fysisk samling for kandidatene i 
begge valgdistriktene. Denne ble gjennomført en lørdag på Tyholmen hotell i Arendal. I 
begynnelsen av august arrangerte vi kickoff i Flekkefjord og Arendal. 
 
Det ble også gjennomført en lang rekke teamsmøter utover vinteren og våren med aktuelle 
politiske teamaer og gode foredragsholdere. Her ble alle medlemmene i Agder invitert, og 
det var stor interesse for de fleste temaene. I tillegg ble det gjennomført teams-samling med 
kandidater, valgkamputvalget og leder/valgkampledere i kommunepartiene. 
 
Regional lederskolering 

Vi tok i 2020 initiativ til å gjennomføre regional lederskolering sammen med Rogaland og 
Vestfold og Telemark. I samarbeid med partiet sentralt skulle vi være en pilotregion. Men 
igjen ble alt utsatt pga. pandemien. Vi tok imidlertid opp igjen tråden etter valget, og vi ble 
enige om å gjennomføre kurset i begynnelsen av januar 2022. Igjen ble det utsatt, men 
første helgen i februar ble det gjennomført i Kristiansand. I utgangspunktet skulle hvert fylkes 



 

ha 10 plasser hver. Litt sykdomsforfall gjorde at det til slutt var 27 deltakere. Men, både 
Rogaland og Agder hadde dobbelt så mange søkere som plasser, så det viser et stort behov. 
Kurset vil bli evaluert og danne mønster for tilsvarende kurs i andre regioner. 
 
 
 

Som resten av partiorganisasjonen har året 2021 blitt preget av covid og valgkamp. Vi 
arrangerte et digitalt 8 mars arrangement sammen med internasjonalt utvalg med Mette 
Gundersen, Kari Henriksen og Adriana Ruiz som innledere.  
 
Før landsmøtet ble det arrangert et digitalt møte med Ina Libak om de store sakene frem mot 
landsmøtet. Leder av kvinnenettverket hadde også innlegg på landsmøtet om tillitsreform. 
 
I mai hadde vi et digitalt møte om kvinnehelse med Tuva Moflag som innleder. Dette møtet 
hadde vi sammen med kvinnenettverket i Troms.  
 
I juni ble det også arrangert digitalt møte også sammen med kvinnenettverket i Troms med 
fokus på kvinner og arbeidsliv med Julie Lødrup fra LO som innleder. 
 
Høst og vinter 2021 reiste leder av kvinnenettverket rundt og har kurs om hvordan man kan 
fremme en sak. Kurset ble holdt i Vennesla, Kristiansand og Arendal. Bygland fikk også 
kurset rett over nyttår i 2022.  
 
Ellers har kvinnenettverket brukt høsten på valgkamp, samt å planlegge sin første 
årskvinnekonferanse som ble avholdt i februar 2022.  
 
I januar ble det også arrangert eget temamøte med Kamzy Gunaratnam i tett samarbeid med 
kvinnenettverket i Arendal Arbeiderparti om vold i nære relasjoner. 
 
 

 

 
Møtet i desember var vårt første fysiske møte i representantskapet på to år etter at møtene under 
pandemien ble avholdt digitalt. 

 
 
 



 

Det har vært to møter i representantskapet i perioden.  
 
8. april 

I dette møtet ble Agder Arbeiderpartis syn på forslag til rusreform behandlet. Dette var en 
sak som også skulle behandles på landsmøtet senere på våren, og som la grunnlag for 
Agder Arbeiderpartis stemmegivning der. Dette møtet ble gjennomført digitalt. 
 
4. desember 

Dette møtet ble gjennomført fysisk i Kristiansand, og behandlet evaluering av valgkampen, 
Hurdalsplattformen og den politiske situasjonen og budsjett for Agder fylkeskommune. Det 
ble også orientert om handlingsplan frem mot årsmøtet, foreløpig budsjett for Agder Ap for 
2022, program- og nominasjonsprosessen, medlemssituasjonen og planer for skolering. 
 
 

 

 
Stortingskandidatene Kari Henriksen, Tellef Inge Mørland og Ramani Nordli i samtale med 
partisekretær Kjersti Stenseng under Arendalsuka. 

 
 
Agder består av to valgdistrikt, og det ble stilt to separate lister i de to valgdistriktene. Agder 
Arbeiderparti gjennomførte valgkampen med en overordnet strategi for hele Agder, ledet av 
et valgkamputvalg med Even Tronstad Sagebakken som leder. Men den operative 
valgkampen ble gjennomført med egne valgkampteam i hvert av de to valgdistriktene, ledet 
av førstekandidaten i de to distriktene. Fylkessekretærene fulgte hvert sitt team.   
 
Den sentrale overordnede strategien la opp til en valgkamp med fokus på valgdistriktene. 
Det gjelder både å vektlegge lokale saker i tilknytning til hovedbudskapet, og grundige 
analyser av hvor muligheten for å vinne mandater var best. Agder var ett av fylkene hvor det 
ble vurdert som mulig å vinne minst ett ekstra mandat. Det var tett kontakt mellom Agder 
Arbeiderparti og partiet sentralt gjennom hele valgkampen, og det ble gitt ressurser i form av 
bistand fra rådgivere og penger til annonsering.  
 
Målet var to stortingsrepresentanter fra hvert valgdistrikt. Dette var en realistisk mulighet en 
lang periode, men endringene i oppslutningen for flere partier mot slutten av valgkampen, 
gjorde det vanskelig å nå målet. Imidlertid har den rødgrønne siden fra Agder doblet seg fra 
forrige valg ved at vår regjeringspartner Senterpartiet kom inn med to representanter, på 
bekostning av Krf og H. 



 

Representantskapet oppsummerte 
valgkampen i desembermøtet slik: 
 
Valgkampen i Agder var godt organisert, 
både i planleggingsfasen og i den operative 
fasen. Det har vært en nasjonal strategi 
som fungerte godt i forhold til å formidle et 
tydelig budskap, og som utfordret oss på å 
være tydelig på hva vi vil for innbyggerne i 
Agder. Det var en god involvering av 
kandidatene i arbeidet med å utforme lokalt 
budskap, og resultatet ble et kort og konkret 
budskap som hang sammen med det 
nasjonale. Den tidlige forankringen med 

ordførere og kommuneparti var bidrog også godt til at vi klarte å holde oss til budskapet. De 
digitale møteplattformene bidrog til å bedre involveringen og kommunikasjonen med 
tillitsvalgte og medlemmer. Særlig var de ukentlige digitale temamøtene et godt tilbud til 
medlemmer og andre interesserte. AUFs innsats er uvurderlig og en viktig årsak til valgseier. 
 
 

 
AUFs innsats under valgkampen er uvurderlig og en viktig grunn til at vi vinner valg. Det viser også 
resultatene i skolevalgkampen, som AUF nå har vunnet fire ganger på rad. Her representert ved 
fylkesleder Ida Hirst (tv) og listekandidat Mona Dia. 

 
 
Forbedringspunkter 

• Vi klarer ikke å utnytte de frivillige som ønsker å bidra godt nok.  

• Det er uklart for kandidatene hvilke forventninger som stilles. Nominasjonskomiteen 

må være enda mer bevisst på dette i sitt arbeid. 

• Distribusjonen av valgavisen var ikke så god som forventet av leverandøren. Det må 

vurderes nytte opp mot kostnad ved dette tiltaket, og om distribusjon kan håndteres 

av partiorganisasjonen. Generelt må materiell være ferdig produsert tidligere. 

Med årets koronabegrensninger satset vi på å nå 
velgere over telefon. Her er en gruppe 
medlemmer i aksjon under en av ringekveldene. 



 

• Sosiale medier vil også i fremtiden være en viktig del av valgkampen. Flere bør læres 

opp tidlig i bruken av disse, og at vi benytter flere kanaler enn de vi til nå har hatt 

fokus på.  

• Vi må være tydelig med hva vi forventer i samarbeidet med fagbevegelsen. 

Arbeidsplassbesøk er viktig for å nå fagorganiserte. Det er viktig at vi har styring på 

opplegget slik at vi treffer ansatte og ikke ledelsen. 

• Organiseringen i to team for hver av de to valgdistriktene førte til bra fokus blant 

kandidatene i sine respektive valgdistrikt, men det førte også til at vi ikke klarte å dra 

nytte av våre samlede ressurser og kompetanse. 

• Mange kommuneparti gjennomfører valgkamp som de alltid har gjort. F.eks med 

stand de to siste lørdagene før valget. Vi må starte en diskusjon og idedugnad om 

hvordan vi gjennomfører valgkampen på 2020-tallet. Dette må skje så tidlig at vi har 

tid til å gjøre noe med ideene.  

 

Arbeiderpartiets 68. ordinære landsmøte ble avholdt i perioden 15. – 17. april 2021. Møtet 
ble gjennomført digitalt. Delegatene ble valgt på årsmøtet 13. mars 2021 og delegasjonen 
bestod av  
 
 
Navn Verv Kommuneparti 

Kari Henriksen Listekandidat 1 Kristiansand 

Kai Steffen Østensen Listekandidat 2 AUF 

Birte Usland Listekandidat 3 Lindesnes 

Ahmed Lindov Listekandidat 4 Kvinesdal 

Adelheid Frost Mykland Listekandidat 5 Vennesla 

Helge Stapnes Kommuneparti-/valgkampleder Kristiansand 

Anne Svendsvoll Styremedlem LO i Lister, tillitsvalgt HK Farsund, LO/HK 

Jan Øyvind Åvik Kommunepartileder Lindesnes 

Ida B. Hirst Leder AUF i Agder AUF 

Tellef Inge Mørland Listekandidat 1 Arendal 

Ramani C. Nordli Listekandidat 3 AUF 

Dagfinn H. Svanøe Listekandidat 4/nestleder LO-Agder Åmli, LO Agder 

Jan Rudy Kristensen Kommunepartileder Arendal 

Gro Bråten Medlem av programkom, gr.leder FT Lillesand 

Line K. Vennesland Leder kvinnenettverket Evje og Hornnes 

 
I tillegg deltok landsstyremedlemmene Cecilie Knibe Kroglund og Even Tronstad 
Sagebakken, Anne A. Bystadhagen og Reidar Saga, sentralstyremedlem Robert C. Nordli og 
stortingsrepresentantene Kari Henriksen og Tellef Inge Mørland fra stortingsgruppa. 
Fylkessekretærene Per Åge Nilsen og Audun Øvrebø og valgkampmedarbeider i Agder 
Arbeiderparti, Terje André Kvinlaug. 
 
Even Tronstad Sagebakken var medlem av landsmøtets redaksjonskomite for politiske 
saker. 
 



 

 
Delegasjonen til landsmøtet var samlet flere steder i Agder, og det ble holdt kontakt med hverandre 
gjennom hyppige digitale delegasjonsmøter. 

 
 
Det ble fremmet mange forslag fra Agder til det nye partiprogrammet. Men for å få 
gjennomslag må vi prioritere noen av disse. Blant de sakene som ble prioritert var å sikre 
nødvendig infrastruktur som vei, havn og nettkapasitet som trengs i forbindelse med 
etablering av større bærekraftig industri og å sørge for at utbyggingen av veistrekningene 
som ligger inne i Nye Veiers portefølje fullføres og prioriteres før eventuell nye strekninger 
legges inn. I tillegg hadde vi et gjennomarbeidet forslag til forslaget om rusreform, som 
sammen med grensen for selvbestemt abort var de to sakene som fikk mest oppmerksomhet 
på møtet. 
 
Resultatet av arbeidet ble bl.a en egen uttalelse om næringspolitikk hvor infrastruktur er med, 
og hvor Morrows satsning på Sørlandet er et eksempel. Vi er også tilfreds med at 
programmet viderefører satsningen på veibygging. Vi hadde også stor påvirkning på 
rusreformen. 
 
I tillegg til disse store sakene, fikk vi gjennomslag for flere av våre andre endrings- og 
tilleggsforslag gjennom godt arbeid i redaksjonskomiteen.  
 
Innlegg på landsmøtet 

Antall talere fra hvert fylkeslag er regulert på forhånd, og fra Agder hadde følgende innlegg: 
 

• Kari – Krafttak mot barnefattigdom / kommuneøkonomi 

• Kai Steffen – Inkluderende skole / Fellesskolen 

• Birte – Behov for nye arbeidsplasser / Sirkulær økonomi / landbruk  

• Jan Øyvind - Prosessindustriens posisjon / Kompetanseheving av ansatte  

• Ida – Atomvåpen  

• Line – Tillitsreformen / Ikke alt kan telles og måles 

• Reidar - Aktiv stat /Infrastruktur i tilknytning til industrialisering.  

• Ramani – Psykisk helse og ungdom / Styrke skolehelsetjenesten 

• Dagfinn - Industrireising / Klima  

• Cecilie – Vår plan for Agder 

• Ahmed – Forskjeller og ulikheter / by og land / kommuneøkonomi 



 

 

 

 
Besøk på arbeidsplasser er en viktig del av det fagligpolitiske samarbeidet. Her ved Alcoa i Farsund. 

 
 
Det fagligpolitiske samarbeidet mellom Agder Arbeiderparti og LOs regionkontor og de 
største forbundene på fylkesnivå fungerer godt. Vi deltar i samarbeidsmøter med 
Fagforbundet og Fellesforbundet i tillegg til vår egen samarbeidskomite med LO. Felles 
kontorer bidrar også til uformell kontakt og godt samarbeid om ulike arrangement og politiske 
saker.  
 
Målet er at samarbeidet skal bidra til godt gjennomslag for fagbevegelsens viktige saker i 
Arbeiderpartiet, både på fylket og i kommunene. Men det er også et mål at samarbeidet skal 
bidra til et godt klima for å håndtere eventuelle kontroversielle saker. 
 
Samarbeidskomiteen har hatt fire møter i 2021. Fagligpolitisk valgkamp har vært et sentralt 
tema på disse møtene og politiske saker, strategiske valg og felles tiltak har vært diskutert. 
Arbeidsplassbesøk har vært prioritert, men pandemien har begrenset dette noe.  
 
Ellers har det vært jobbet mye med seriøst arbeidsliv og få vedtatt seriøsitetsbestemmelser i 
fylket og kommunene. Mange har nå dette på plass, men fortsatt gjenstår det noen. Det har 
også vært jobbet med å få til en LO-koordinator, innspill til statsbudsjettet, anbudsutsettelse 
AKT mm.  
 
Det har også vært arbeidet med å få oppnevnt fagligpolitiske kontaktpersoner i styrene i 
kommunepartiene. Dette er nå på plass i mange kommunepartier, men det må jobbes videre 
med.  
 
I tillegg til møtene i samarbeidskomiteen har dialogmøtene mellom Arbeiderpartiet og LO – 
de såkalte «mandagsmøtene» blitt videreført i perioden. LOs regionleder tiltrer vårt 
fylkesstyre med tale- og forslagsrett, og vår fylkesleder, stortingsrepresentanter, gruppeleder 
i fylkestinget og fylkessekretærer inviteres til LOs regionmøter. Disse møtene er viktige 
arenaer for både formelle og uformelle innspill fra LOs tillitsvalgte.  
 
 
 
 



 

I løpet av perioden har Agder Arbeiderparti vært representert i følgende sentrale utvalg: 
 
Landsstyret  

Antall landsstyrerepresentanter følger valgdistriktene, og Agder Arbeiderparti har derfor fire 
representanter. I perioden har disse vært Cecilie Knibe Kroglund og Reidar Saga fra Aust-
Agder valgdistrikt, og Even Tronstad Sagebakken og Anne A. Bystadhagen fra Vest-Agder 
valgdistrikt.  
 
Sentralstyret 

Robert C. Nordli er medlem av sentralstyret, valgt på landsmøtet i 2019 og gjenvalgt i 2021.   
 
Regjeringen 

• Mette Gundersen er statssekretær i Samferdselsdepartementet. 

• Kai Steffen Østensen er politisk rådgiver i Helse- og omsorgsdepartementet. 

Internasjonale verv 

• Kari Henriksen er delegat til OSSEs Parlamentarikerforsamling, og stilte i 2021 til valg som 

president i organisasjonen. Hun tapte det valget med kun 2 stemmer. 

• Mette Gundersen har vært medlem av Europarådets kommunalkongress og komiteen for 

Current Affairs. Hun fradtrådte da hun ble oppnevnt som statssekretær. 

• Tellef Inge Mørland er delegat til IPU/internasjonal parlamentarisk union og vara til NATOs 

parlamentarikerforslamling. 

 

Også i 2021 har pandemien satt sitt preg på aktiviteten i kommunepartiene, men mange har 
vært kreative og klart å opprettholde en viss aktivitet, både fysisk og digitalt. Alle de 25 
kommunepartiene fungerer, men det er stor variasjon i aktiviteten i forhold til medlemsmøter 
og politiske utspill. Nå som pandemien så godt som er over er det et stort potensial for å øke 
aktiviteten og bygge partiorganisasjonen videre. 
 
Det har i både før, under og etter valgkampen vært flere digitale møter mellom fylkespartiet 
og kommunepartiledere, ordførere, valgkampledere og medlemsansvarlige. Slike møter er 
verdifulle for å utveksle informasjon og samkjøre aktiviteter. Digitaliseringen har gjort at det 
er lettere å arrangere slike møter, men det bør være et supplement til fysiske møter og ikke 
til erstatning. 
 
 

Vi måtte også i 2021 notere oss for en nedgang i medlemstallet i Agder. Ved utgangen av 
året var vi totalt 2362 betalende medlemmer, en nedgang på 48 fra året før. Av det totale 
medlemstallet er 155 nyinnmeldte. Det betyr at vi har mistet 203 av de «gamle» 
medlemmene i løpet av året. En del av disse går ut av naturlige årsaker, noen blir slettet fordi 
de ikke betaler og en relativt stor del har av ulike årsaker aktivt meldt seg ut. 
Koronasituasjonen med fortsatt lite aktivitet i organisasjonen kan nok forklare noe av 
nedgangen, men den politiske situasjonen både nasjonalt og i enkelte kommuner lokalt 
spiller sannsynligvis også en rolle.  
 
Av medlemsoversikten framgår det at 10 av 25 kommunepartier tangerte eller økte 
medlemstallet i 2021 sammenlignet med året før. Dette er veldig bra og viser at det går an. 
Samtidig er tilbakegangen i hvert av de øvrige kommunepartiene isolert sett liten, og det er 
lite som skal til for å vippe det i positiv retning. 
 



 

Medlemsoppfølging gjennom året  

Det har i 2021 vært gjennomført to Teams-samlinger for medlemsansvarlige i 
kommunepartiene. Der har medlemssituasjonen blitt gjennomgått og det er gitt opplæring i 
oppgavene til medlemsansvarlige, bruk av medlemssystemet, medlemspleie og 
kontingentinnkreving mm. Det er også blitt laget en egen veileder for medlemsansvarlige og 
det er avtalt oppfølging lokalt. Alt i alt har nok dette bidratt til økt fokus på medlemsarbeidet i 
kommunepartiene og motvirket en større tilbakegang. 
 
Mot slutten av året så vi at det fortsatt var svært mange medlemmer som ikke hadde betalt 
kontingent og det ble derfor iverksatt en egen ringeaksjon i forbindelse med 
representantskapsmøtet 4.desember. Mer enn 100 medlemmer ble oppringt, og det 
resulterte i at ca. 60 betalte kontingenten de påfølgende ukene. 
 
Medlemstallene viser at vi fortsatt har en stor jobb å gjøre for å nå målet om økt rekruttering 
og økt medlemstall i årene som kommer. Vi har fortsatt et stort potensial da vi har mer enn 
300 medlemmer som står i listene, men som ikke har betalt kontingent på et år eller to. 
Dersom vi klarer å få mange de til å betale, samtidig som vi får til økt rekruttering, så kan vi 
øke medlemstallet framover. (Se detaljert oversikt over medlemsutviklingen nedenfor) 
 
 

I 2021 var hovedparolen 1.mai «Nytt flertall - Nå er det arbeidsfolks tur!». Også dette året la 
koronapandemien en sterk demper på fysiske arrangementer, men til gjengjeld var det 
mange digitale arrangementer. På mange av disse arrangementene bidro sentrale parti- og 
LO-topper med digitale taler og appeller. Noen steder var det likevel tradisjonelle 
arrangementer med kransenedleggelser, gudstjenester og det ble avholdt appeller. 
 

 
 
Kreative medlemmer i Lyngdal og Lillesand Arbeiderparti gjentok suksessen med «drive-
inn»-arrangementer der publikum satt i sine egne biler. Det var tradisjonelle taler, appeller og 
kulturinnslag, og det var stor oppslutning om disse arrangementene. Her fra arrangementet i 
Lillesand. 
 
 
 



 

Vi flyttet inn i nyrenoverte lokaler i Kristiansand i slutten av 2020, sammen med 
fagbevegelsen. Etter å ha vært der et år ser vi at dette fungerer veldig bra. I Arendal har vi 
fortsatt med kontor på Torvet, også der sammen med fagbevegelsen.  
 
Vi har også i denne perioden vært to fylkessekretærer som er ansatt i partiet sentralt. 
Fylkespartiets kontormedarbeider sa opp sin stilling 1.mars 2021 og det ble besluttet og ikke 
ansette noen ny. Imidlertid ansatte vi en valgmedarbeider som startet på deltid i februar og 
som arbeidet i full stilling fra april og fram til valget.  
 
Også i 2021 har vi kjøpt regnskapstjenester fra Arbeiderpartiet sentralt. 
 
 

Regnskapet pr.31.12.21 viser et underskudd på ca. 380.000 mot budsjettert 995.000. Det 
betyr at underskuddet er ca. 600.000 lavere enn budsjettert. Resultatforbedringen skyldes i 
hovedsak at vi har hatt lavere utgifter som følge av at vi ikke har hatt ansatt 
kontormedarbeider og at møte- og skoleringsaktiviteten har vært svært begrenset pga. 
pandemien. Valgkampregnskapet viser at vi har brukt omtrent 1,5 mill. på valgkampen. Dette 
inkluderer en ansatt valgmedarbeider i et drøyt halvår og er i tråd med budsjettet. 
Inntektssiden er også i tråd med budsjettet.  
 
Som følge av de spesielle omstendighetene de siste par årene, går vi inn i 2022 med en 
relativt god egenkapital på i underkant av 2,7 mill. Dette på tross av at de årlige inntektene er 
ca. 600.000 lavere enn før sammenslåingen som følge av valgresultatet i 2019. Isolert sett er 
dette bra, men når vi vet det er på bekostning av aktivitet, så er det med en viss bismak. 
Men, det gir oss også noen gode muligheter til å satse ekstra framover med å bygge 
organisasjonen fram mot kommune- og fylkestingsvalget i 2023 og stortingsvalget i 2025. 
 

 



 

 
 
Innledning 
Beretningen gjelder for årsmøteperioden fra 13.3.2021 til 26.3.2022.  Da den forrige perioden 
ble forlenget med 1 år er denne perioden naturlig nok redusert med 1 år.  Årsaken til 
forlengelsen var restriksjoner om avstand og antall deltakere i samme rom relatert til covid-
19 (koronavirus). Også i denne perioden har Covid-19 tidvis i større eller mindre grad preget 
aktivitetene. 
 
Sammensetning, oppgave og arbeidsform 
Kontrollutvalget har bestått av Berit Kittelsen (Vennesla), Jarl Steinar Odinsen (Arendal) og 
Bjørn Egeli (Kristiansand) – alle med «fartstid» i ulike politiske og organisatoriske verv i 
Arbeiderpartiet. 
 
Vedtektenes §11.2 regulerer utvalgets oppgaver; «Årsmøtet velger en kontrollkomité på tre 
medlemmer med to varamedlemmer som har som oppgave å kontrollere om de økonomiske 
disposisjoner er gjort i samsvar med gjeldende vedtekter og vedtak. Kontrollkomiteen skal 
avgi beretning til årsmøtet eller representantskapet om sitt arbeid. Medlemmer og tiltredende 
i fylkespartiets styre er ikke valgbare». 
 
Komiteen har fulgt arbeidet i fylkesstyre/-partiet og holdt seg oppdatert ved å lese 
styredokumentene/protokollene med vedlegg og handlings-/valgkampplaner. 
 
Vi har deltatt med en eller flere av komiteens medlemmer på representantskapsmøtene i 
perioden. Komiteen hadde møte med fylkessekretærene mandag 25.10.21 der vi blant annet 
fikk informasjon om; status økonomi, valgkamp/-evaluering, 
kontingentinnkreving/medlemsutviklingen, verving og skoleringstilbudet.  
 
Noen vurderinger fra komiteen 
For å vurdere «om de økonomiske disposisjoner er gjort i samsvar med gjeldende vedtekter 
og vedtak» har komiteen i første rekke målt aktiviteten opp mot årsmøtevedtak, 
handlingsplaner og gjennomføring av valgkampen 2021. 
 
Det var en godt forberedt valgkamp. Resultatet ble ikke slik målsettingen var – nemlig to 
representanter i hver valgkrets. Det ble gjennomført en bred og god evaluering i etterkant 
som ble behandlet i representantskapsmøtet. Det endte bl.a. opp med å peke på noen 
viktige forbedringspunkter som det må jobbes enda bedre med i neste valgkamp. 
 
Engasjerte delegater på landsmøtet 2021 og målrettede/prioriterte forslag førte til 
gjennomslag på viktige saker for landsdelen. 
 
Medlemsutviklingen er utfordrende. En nedgang i forhold til året før – som var et dårlig år for 
partiet. Vi har blitt færre medlemmer hvert år de siste 5 årene.  Fylkespartiet har iverksatt 
tiltak som det vises til i beretningen.  Det er bra, men her trenger vi et felles løft sammen med 
kommunepartiene for å stoppe den negative utviklingen. 
 
Mindre underskudd enn budsjettert i 2021 som det er redegjort oversiktlig og greit for i 
regnskap/beretning. Relativt god egenkapital er positivt, men årsaken til dette er utfordrende 
– i og med at det betyr redusert aktivitet. Det er fortsatt en utfordring at fylkespartiet har fått 
redusert den offentlige støtten med ca kr 600 000.- hvert år frem til fylkestingsvalget. Vi 
trenger et godt valgresultat i 2023. 
 



 

Kontrollkomiteen støtter forslaget i årsmøtedokumentene fra styret til endring i vedtektenes § 
11 – som er i tråd med etablert praksis. 
 
Konklusjon; 
Kontrollkomiteen konkluderer med at de økonomiske disposisjonene er gjort i samsvar med 
gjeldende vedtekter og vedtak, og har ved dette avgitt sin beretning for perioden 13.3.2021 til 
26.3.2022. 
 
 
 
Kristiansand 13.3.2022 
 
 
Bjørn Egeli /s/, leder 
 
 
 
Berit Kittelsen /s/, nestleder     Jarl Steinar Odinsen /s/, medlem
  
  



 

 
Fylkestingsgruppa har i 2021 hatt 15 gruppemøter, de aller fleste på teams. 
Gruppeleder innførte i 2021 en ny ordning med individuelle samtale med alle 10 
fylkestingsrepresentanter som møter fast i fylkestinget. Innhold i samtalene var innsats og tid 
den enkelte har tilgjengelig, gjensidig forventningsavklaring og aktuelle saker vi ønsker å 
løfte fram/arbeide med. Disse samtale foregikk i starten av året, og ønskes videreført i 2022. 
 
Endringer i gruppa i perioden 
Kai Steffen Østensen er oppnevnt som politisk rådgiver i Helse- og omsorgdepartementet. 1. 
vara Karin Hodne trer inn som fast fylkestingsrepresentant. I de øvrige utvalg rykker varaer 
opp i hans posisjoner. Det innebærer også at vi nå kun har en person i fylkesutvalget, da vi 
har felles varaliste med opposisjonen, og SV har første vara. 
 
Kompetanseheving:  
Gruppa har satt av tid til kompetanseheving på aktuelle tema. I løpet av siste år har vi hatt to 
tema oppe:  
 
Seriøsitetsbestemmelser: Christian Justnes, Syvert Fossdal fra Fellesforbundet og Leif Vagle 
fra Fair Play Agder innledet. 
 
Energi/kraft: Våre egne ordførere Jonny Liland i Sirdal og Jon-Rolf Næss fra Bykle innledet. 
 

 
Fylkestingsgruppa hadde seminar i Valle hvor blant annet kraftproduksjon var tema.  
Fv: Gro Bråten, ordfører i Bykle Jon Rolf Næss, Dag Eide, ordfører i Sirdal Jonny Liland, Venke Anny 
Nes, Even Tronstad Sagebakken, Karin Hodne, fylkesleder i AUF Ida Hirst, regionnestleder og 
regionleder i LO Dagfinn Homdal Svanøe og Agnes Norgaard og Neda Blakstad. Fredrik Jensen, Nina 
Jentoft, Nils Harald Rennestraum og Line Kysnes Vennesland var forhindret fra å delta på seminaret.  

 
 
Valgkamp Stortingsvalg:  
Fylkestingsgruppa leverte interpellasjoner innenfor saksområder som var med i valgkampen 
som blant annet heltid, kompetanse for voksne og næringsutvikling. Interpellasjonene og 
innlegg i fylkesting ble fulgt opp med leserinnlegg i lokale aviser. 
 
 
 



 

Samarbeid i opposisjonen:  
Det er avholdt 4 møter med gruppelederne i de andre opposisjonspartiene SV, Rødt, Sp og 
MDG. Vi har levert felles budsjett og hatt fellesutspill i noen få enkeltsaker som for eksempel 
seriøsitetsbestemmelser. 
 
Sosiale medier 
Fylkestingsgruppa har vært aktiv i sosiale medier og lokale aviser både i forkant og etterkant 
av politiske møter for å profilere våre standpunkt og resultat i behandlinger. 
 
Samarbeid med fagbevegelsen 
Fylkestingsgruppa vil takke fagbevegelsen for godt samarbeid både i budsjettarbeid og i 
enkeltsaker som seriøsitetsbestemmelsene, heltid og skolekjøring/tt-transport. Selv om vi 
ikke får helt gjennomslag fra opposisjon, så har vi flyttet sakene noen knepp i riktig retning. 

 
 
Fylkesutvalget: 

Medlemmer: Gro Bråten og Kai Steffen Østensen. Da Kai Steffen ble oppnevnt som politisk 
rådgiver mistet vi en plass i fylkesutvalget på grunn av felles varaliste med opposisjon der SV 
har første vara.  
 
Viktige saker i perioden har vært regionplan Lister 2030, kjøp av bussanleggstomt i Mandal, 
seniortiltak for Agder fylkeskommune (Høyre/Krf vedtok å ta bort alle seniortiltakene, kun 
kompetansehevende tiltak igjen) oppstart av prosess for arkiv og museumsstrukturen i 
Agder, nytt fylkeshus i Agder, høring av bompengefinansiering av byvekstavtalen og 
eierskapsberetning. 
 
Fylkesutvalget har mange planer til behandling, både områdeplaner, regulerings- og 
detaljreguleringsplaner i kommunene. 
 
Skillelinjene i plansaker vises i diskusjonene om fylkeskommunen skal legge inn innsigelser 
eller ikke. De fleste innsigelsene handler om kulturminne og landskapshensyn, friluftsliv, 
bygging i 100 m-beltet eller areal/transportplanlegging. Det har vært mange befaringer i 
tilknytning til disse sakene. Høyre/FrP ønsker ikke å bruke innsigelser, men faglige råd. Ved 
kun faglig råd mister fylkeskommunen retten til å løse innsigelse ved samarbeid med 
kommunene. Statistikken viser at Agder er ett av de fylkene med minst bruk av innsigelser i 
landet. 
 
Skolekjøring/tt-transport:  
Saken om nytt anbud for skolekjøring/tt-transport kom på dagsorden i sommer, da Fvn kunne 
fortelle at It-selskapet Intercab fikk det nye anbudet gitt av fylkeskommunen og Ager 
kollektivtrafikk for skolekjøring/tt-transport. Anbudet gikk til en helt ny leverandør i markedet, 
som leverte et tilbud betydelig lavere i pris enn de etablerte leverandørene. 
 
Vi har vært tydelig hele veien på at tjenesten med skolekjøring for våre mest sårbare elever 
ikke burde vært på anbud. Når det likevel har gått ut, burde anbudet vært politisk behandlet, 
da ensidig fokus på pris ofte betyr press på ansattes lønns -og arbeidsvilkår, og press på 
kvalitet i tjenesten. I samarbeid med LO (Fellesforbundet og transportarbeiderforeningen) har 
vi fått fokus og press i saken gjennom spørsmål i fylkesutvalg og oppslag i Fvn og 
Frifagbevegelse. Ny leverandør overtok 01.01.22, og det har vært stor frustrasjon blant 
elever, foreldre og lærere over manglende henting/levering, manglende kompetanse til 
sikkerhet blant sjåfører og ikke nok godkjente biler de første ukene. Ridel har gitt fra seg en 
større del av oppdraget til annen leverandør, og nytt anbud i Arendals-regionen er utsatt for å 
sikre erfaringslæring. Noen av utfordringene i anbudet skyldes også Solberg-regjeringens 
frislipp innenfor drosjenæringen i forhold til løyver. 
 



 

Hovedutvalget for utdanning og kompetanse: 

Medlemmer: Nina Jentoft og Fredrik Jensen  
 
Arbeiderpartiet er det ledende partiet i opposisjon som leverer endringsforslag til hvert møte, 
dessverre får vi sjeldent flertall hos posisjonen bestående av KrF, Høyre, FrP og PDK. 
 
Våre forslag har sikret rask etablering av en digital skolehelsetjeneste med base i Arendal og 
oppstart av Mulighetsstudie for Flekkefjord Videregående Avdeling Kvinesdal. Vi har tatt 
initiativ til at politikerne skal samarbeide og lytte med til yrkesopplæringsnemnda og vi satt 
YFF på dagsorden. 
 
Vi har fortsatt kampen mot etableringer av flere privatskoler på Agder og vi er glade for at 
regjeringen nå kommer med endringer i Privatskole loven. Agder har en andel av 12,5% av 
elevene på private skoler, enkelte av disse har løp som starter i barnehagen og avsluttes på 
videregående.  
 
2021 har også vært ett annerledes år som har preget ansatte og elevenes hverdag, fokuset 
på pandemien har tatt mye krefter og tid fra alle involverte. Skoler og elever er rammet ulikt 
av pandemien der noen av skolene i Agder ikke har hatt en dag hjemmeskole, mens andre 
har hatt store perioder med hjemmeskole.  
 
 

Hovedutvalg for næring, klima og miljø: 

Medlemmer: Venke Anny Nes og Nils Harald Rennestraum. 
 
Av større saker som utvalget har behandlet i 2021 har vært Regionplan Agder, 
handlingsprogram, Agder Næringsselskap, Regional virkemiddelgjennomgang, Havvind – 
muligheter for Agder, BiO – bedriftsintern opplæring, Tilskudd til næringsklynger og 
klyngeutvikling i Agder og Regionplan for Lister 2030. 
 
Regional virkemiddelgjennomgang: I 2020 fikk utvalget en grundig gjennomgang av Oxford-
rapporten i forbindelse med den regionale virkemiddelgjennomgangen.  
 
Det ble vedtatt at prosjektet regional virkemiddelgjennomgang ble videreført, og at det ble 
valgt observatører fra hovedutvalget inn i styret. Venke Anny Nes ble valgt fra opposisjonen 
til å tiltre prosjektstyret som observatør. Oxford-rapporten ble grundig diskutert, og det kom 
mange gode innspill til saken i prosjektstyret.  
 
Saken kom opp i 2021, og konklusjonen på virkemiddelgjennomgangen ble at det etableres 
en felles portal for samtlige næringsrettede virkemidler på Agder. I tillegg skal det utredes et 
interkommunalt selskap for etableringstjenesten i Agder. Her vil rådgivningen bli gitt lokalt, og 
næringshager ol. inkluderes, og at tjenesten dekker hele Agder. Det ble også poengtert 
viktigheten av å videreføre arbeidet med «Invest i Agder».  
 
Agder Næringsselskap har vært oppe som sak i utvalget. Det har vært jobbet mye med å få 
på plass en ny daglig leder for selskapet. Dette er nå kommet på plass, og denne funksjonen 
er en del av næringsavdelingen i fylkeskommunen. I tillegg er det nå kommet på plass en ny 
investorstrategi, og det er gjort en gjennomgang av porteføljen og en status for emisjon i 
selskapet. 
 
Orienteringer/befaringer: 
Ett av møtene i høst ble lagt til Arendal Havn. I forkant av møtet hadde utvalget en befaring 
på tomta der den nye Batterifabrikken skal etablere seg i Arendal.  Havnedirektør, Rune 



 

Hvass, informerte om havna, samtidig informerte han om batterisatsningen sammen med 
Helene Fladmark fra Eyde klyngen.  
 
Det ble også gitt en orientering om behovet for næringsareal for grønn kraftindustri av 
konserndirektør Morten Henriksen i Arendal Fossekompaniet og Svein Ragnvald Bøylestad 
fra Hersel Gård. De tok for seg viktigheten av å samarbeide når nye industriområder skal 
utvikles. Det ble også gitt en orientering hva vi trenger av kompetanse og utdanning i 
forbindelse med etableringen av Batterifabrikken.  
 
Hovedutvalget var også på studietur til Sirdal. Vi besøkte blant annet dammen 
Roskreppfjord, og fikk informasjon om kraftproduksjon i Heiområdene. Vi ble også orientert 
om Setesdal Vesthei Ryfylkeheiene landskapsvernområde av verneområdeforvalter.  
Utvalget fikk også en orientering om forvaltning og jakt i Njardarheim, av representanter for 
Statskog. I tillegg fikk utvalget en presentasjon om reiselivet både i Byglandsfjord og i Sirdal. 
I Sirdal ble det gitt en orientering om erfaringer med revisjon av konsesjonsvilkår for Sira-
Kvine, samt kraftsenter, batterifabrikk og datalagring. Utvalget avsluttet turen til Sirdal med 
en befaring av Ertsmyra og Tonstad vindpark.  
  
 

Hovedutvalget for kultur, folkehelse og frivillighet:  

Medlemmer: Line Kysnes Vennesland og Even Tronstad Sagebakken. 
 
I 2021 har vi blant annet fremmet forslag om at man skal få en sak om Setesdal 
bygningsvernsenter som nasjonalt kompetansesenter for middelalderbygninger. Saken skal 
behandes i hovedutvalget i april 2022.  
 
Vi har hatt kultursamråd med Anette Trettebergstuen sammen med flere kulturinstitusjoner i 
Agder om covid sin påvirkning på kulturen. Vi har vært opptatt av fylkeskommunen sitt 
engasjement for fortsatt videre drift i Fjæreheia, skjevfordeling av vaksiner, situasjonen med 
bygningsmessige utfordringer ved barneavdelingen ved SSK, at fylkeskommunens NAV 
ombud også skal hjelpe de under 18 år samt satsning på Agder som et festivalfylke.  
 
Vi har også gjort et arbeid opp mot sentrale myndigheter for å få Setesdal sin Unesco status 
og satsningen der inn på statsbudsjettet. Vi har også hatt møte med kulturhuset i Arendal om 
hvordan fylkeskommunen bør innrette sine støtteordninger for å treffe bedre. 
 
Tannhelse:  
Den saken vi har brukt mest tid på er tannhelsestrategien. Vi har hatt møte med 
tannlegeforeningen og Fagforbundet om deres synspunkter. I tillegg har vi hatt dialog med 
kommunepartiene underveis i arbeidet. Vårt fokus var å få ut punktet i strategien som 
omhandlet minimumsstørrelse på en tannklinikk, samt å få inn en bred medvirkning i det 
videre arbeidet med klinikkstrukturen. Vi fremmet også forslag om økt kompetanse på 
hvordan møte sårbare pasientgrupper med komplekse diagnoser, at man skal se på 
ambulerende ordninger fks innen tannregulering. Posisjonen stemte ned dette og vedtok 
også at man skal se på om det offentlige klinikkene skal forbys å ta imot betalende (voksne) 
pasienter. I forrige runde så man at høringene fra kommunene var veldig viktige, og den nye 
strukturen har også blitt bestemt skal ut på høring som vi håper at dere benytter dere av. Vi 
ønsker å takke Åseral og Sirdal spesielt som sendte inn tydelige høringssvar på hvordan den 
forrige omorganiseringen i gamle Vest-Agder har påvirket dem.  
 
Vi vil også gjerne har tettere dialog med dere i kommunene, så ta kontakt! 
 
 
 



 

Hovedutvalget for samferdsel og miljø: 

Medlemmer: Dag Eide og Neda Blakstad 
 
Neda er i tillegg leder for trafikksikkerhetsutvalget og medlem i Jernbaneforum. Dag er 
styremedlem i AKT.  
 
Agder fylkeskommune har 4000 km vei å holde i orden. Vi har i denne perioden 1000 mill. Kr. 
Ønskene fra kommunene er på 4000 mill.kr. 
I 2021 ble det behandlet 47 saker og 27 orienterings saker. 
 
Felles bestillingstransport (ATP samarbeidet ) bestående av AKT, Agder fylkeskommune, 
Sørlandets sykehus, Pasientreiser: 
Bestillingstransport utgjør 200-250 mill. Pr. År. Ønsket er å få til en bærekraftig ordning med 
fokus på bruker, der økt grad av fleksibilitet, forutsigbarhet og valgmuligheter i tjenesten. 
Prosjektet har stoppet opp, da partene ikke blir enige om fordeling og videre fremdrift. Ap 
ønsker å få til dette prosjektet. 
 
Handlingsprogram (Investeringsbudsjett) for fylkesveg: 
Vi har et behov for 4 milliarder kroner til veiene. Vi får 1 milliard, noe som gjør at etterslepet 
på vedlikehold vokser kraftig. Fokuset er på trafikksikkerhets-tiltak, kollektiv, rekkverk mm. 
Mot slutten av dette arbeidet hadde Gro, Neda og Dag en runde med alle kommunepartiene 
(ble på Teams). Slike møter er viktig for oss i SAM. 

I budsjettarbeidet for 2022 fikk Arbeiderpartiet gjennomslag for å satse på de 3 store 
industriveiene våre, samt rassikring med tunell i Sirdal. 

1: Fv 415 Åmliveien. Fylkeskommunen setter av 144 millioner og skal være ferdig i 2024. 
Støtter videre utvikling av Bergene Holm og etablering av Biozinanlegg. 

2: Eydehavn etappe 2: Batterieveien fra e-18 og ned til Eydehavn havn: Kostnadsberegnet til 
510 millioner kr. Mangler 300 mill som det jobbes for å få staten med på laget. 

3: FV 460 fra E-39 til GE-Healthcare. Nytt kryss og adkomstveg til Udland med ny E39 er 
lokalt og regionalt forankret. Prosjektet er i reguleringsfase. Avhengig av å få inn i porteføljen 
til Nye Veier. 

4: Rassikring FV 42 Sirdal. Kostnadsberegnet til ca 500 millioner kr. Forventes 
sluttfinansiering fra staten på økte bevilgninger til rassikring, som vil sluttføre prosjektet. 

Andre saker: 

• Ny GSV Blakstad - Blakstadkleiva er igangsatt og svært etterlengtet. 
• TT-ordningen i Agder. Vi har fortsatt to ordninger en med statlig med finansiering og 

en uten. Virker som Stortinget ikke vet at vi er et Agder! 
• Ny busstrase gjennom Kvadraturen er vedtatt, men foreløpig ikke finansiert. 
• Samferdselspakken i Kristiansandsregionen er på forhandlings nivå med 

departementet/staten. Avtalen er i 25 punkter, men skal en nå klimamålene må 
satsingen på buss, sykkel og gange intensiveres. Her er også finansieringen til 
Gartnerløkka viktig. 

Alle disse sakene støtter vi og forventer at alle prosjektene kommer på plass så snart som 
mulig! 

 



 

Verv i Agder Arbeiderparti (etter endringer i perioden) 
 

Fylkesstyret:  
 

Verv Navn Kommuneparti 

Leder Abel Cecilie Knibe Kroglund Lillesand 

Nestleder Even Tronstad Sagebakken Lindesnes 

Medlemsansvarlig Marit Grefstad Grimstad 

Leder av Kvinnenettverket Line Kysnes Vennesland Evje og Hornnes 

Styremedlem Kenneth Mørk Kristiansand 

Styremedlem Ahmed Lindov Kvinesdal 

Styremedlem Robert Cornels Nordli Arendal 

Styremedlem Mona Dia Kristiansand 

Styremedlem Reidar Saga Åmli 

1.varamedlem (møter fast) Grethe Strand Vennesla 

2.varamedlem (møter fast)   

 
 

Landsstyret: 
 

Verv Navn Kommuneparti 

Medlem Aust-Agder Abel Cecilie Knibe Kroglund Lillesand 

Personlig vara Line Kysnes Vennesland Evje og Hornnes 

Medlem Aust-Agder Reidar Saga Åmli 

Personlig vara Tellef Inge Mørland Arendal 

Medlem Vest-Agder Mona Dia Kristiansand 

Personlig vara   

Medlem Vest-Agder Even Tronstad Sagebakken Lindesnes 

Personlig vara Kenneth Mørk Kristiansand 
 

  

   

 

Kontrollkomité: 
 

Verv Navn Kommuneparti 

Leder Bjørn Egeli Kristiansand 

Nestleder Berit Kittelsen Vennesla 

Medlem Jarl Steinar Odinsen Arendal 

1.varamedlem Gro Monsen Høiby Kristiansand 

2.varamedlem Lars Jørgen Hauge Vennesla 

 
 
 

AOFs representantskap: 
 

Verv Navn Kommune 

Medlem Marit Grefstad Fylkesstyret 

Medlem Runo Nygård Arendal 



 

Medlem Mette Gundersen Kristiansand 

Medlem Audun Øvrebø Fylkessekretær 

1.varamedlem Per Åge Nilsen Fylkessekretær 

 

 

Valgkomite: 
 

Verv Navn Kommune 

Leder Trine Nilsen Klungland Kvinesdal 

Nestleder Jan Rudy Kristensen Arendal 

Medlem May Brit Stenjor Bygland 

Medlem Helge Stapnes Kristiansand 

Medlem Gro Bråten Lillesand 

Medlem Kai Henning Holum Tvedestrand 

Medlem Grace Buch Farsund 

Medlem Jan Øyvind Åvik Lindesnes 

Medlem Ida Hirst AUF  

1.varamedlem Karin Hodne Vennesla 

2.varamedlem Inger Lene Håland Froland 

3.varamedlem Arnt Abrahamsen Farsund 

4.varamedlem   

AUF personlig vara Oppnevnes av AUF   

 
Årsmøtets valgte 2. vara til valgkomiteen, Paal Echof Salvesen fra Risør har flyttet fra fylket i 
perioden. 
 
  



 

Medlemsutvikling       

         

Kommuneparti 2017 2018 2019 2020 31.12.2021 

Diff 
20-
21 Ubetalte 

Nye 
2021 

Arendal 412 375 368 348 348 0 54 40 

Birkenes 51 50 53 51 50 -1 4 3 

Bygland 41 34 35 34 31 -3 5 1 

Bykle 26 21 21 15 13 -2 6 1 

Evje & Hornnes 73 79 76 66 67 1 6 5 

Farsund 92 85 83 71 57 -14 21 0 

Flekkefjord 76 68 68 59 54 -5 4 2 

Froland 61 62 58 57 57 0 3 1 

Gjerstad 61 50 48 43 42 -1 9 1 

Grimstad 158 156 151 133 136 3 15 6 

Hægebostad 12 14 16 12 13 1 1 0 

Iveland 26 23 27 20 19 -1 4 0 

Kristiansand 636 625 625 570 559 -11 81 56 

Kvinesdal 111 104 111 94 95 1 6 3 

Lillesand 114 122 109 97 100 3 10 5 

Lindesnes 176 158 165 146 148 2 22 6 

Lyngdal 77 85 81 75 68 -7 13 2 

Risør 97 92 86 82 79 -3 5 3 

Sirdal 34 31 35 28 27 -1 8 2 

Tvedestrand 83 78 73 62 69 7 4 4 

Valle 52 49 45 45 41 -4 3 0 

Vegårshei 63 71 62 61 55 -6 5 3 

Vennesla 201 181 171 147 144 -3 11 7 

Åmli 64 67 68 62 62 0 4 4 

Åseral 28 28 32 32 28 -4 2 0 

SUM 2825 2708 2667 2410 2362 -48 306 155 

         

Lokallag i Arendal 2017 2018 2019 2020 31.12.2021 Diff  Ubetalte 
Nye 
2021 

Eydehavn og Saltrød 82 78 74 68 65 -3 10 4 

Flosta og Strengereid 25 21 24 22 21 -1 4 0 

Sentrum 162 140 136 134 142 8 19 21 

Tromøy 40 34 36 36 32 -4 8 3 

Vestre 103 102 98 88 88 0 13 12 

Sum Arendal 412 375 368 348 348 0 54 40 

 
 
 
  



 

Valgresultat 
 

  Komunevalget  Fylkestingsvalget 

Kommuneparti 2015 2019 Diff 15-19 Posisjon  2015 2019 Diff 15-19 

Arendal 37,8 26,8 -11,0 Ordfører  37,0 27,0 -10,0 

Birkenes 24,6 15,7 -8,9 Varaordfører  23,0 14,9 -8,1 

Bygland 20,3 29,8 9,5 Ordfører  22,4 20,8 -1,6 

Bykle 50,0 30,0 -20,0 Ordfører  34,7 27,0 -7,7 

Evje & Hornnes 29,7 37,1 7,4 Ordfører  31,3 24,5 -6,8 

Farsund 20,7 26,9 6,2 Ordfører  22,5 22,6 0,1 

Flekkefjord 16,5 11,5 -5,0    20,0 13,4 -6,6 

Froland 27,1 23,1 -4,0 Varaordfører  30,9 21,3 -9,6 

Gjerstad 33,1 36,9 3,8 Ordfører  34,6 24,3 -10,3 

Grimstad 25,0 21,0 -4,0    24,7 18,5 -6,2 

Hægebostad 7,9 7,0 -0,9    8,8 7,6 -1,2 

Iveland 16,4 12,4 -4,0    16,2 13,8 -2,4 

Kristiansand 27,8 18,3 -9,5 Ordfører  27,9 19,1 -8,8 

Kvinesdal 33,6 22,1 -11,5    30,9 23,3 -7,6 

Lillesand 23,2 19,1 -4,1    23,4 18,2 -5,2 

Lindesnes 29,8 21,3 -8,5 Ordfører  24,3 22,1 -2,2 

Lyngdal 12,2 13,7 1,5    13,7 13,0 -0,7 

Risør 41,4 30,8 -10,6 Ordfører  37,1 25,8 -11,3 

Sirdal 33,4 40,3 6,9 Ordfører  19,1 18,2 -0,9 

Tvedestrand 21,9 20,2 -1,7 Varaordfører  30,2 23,4 -6,8 

Valle 51,8 39,0 -12,8 Ordfører  36,3 22,8 -13,5 

Vegårshei 29,5 24,1 -5,4    34,6 26,3 -8,3 

Vennesla 25,9 17,5 -8,4    27,7 20,3 -7,4 

Åmli 39,6 30,1 -9,5    56,6 31,5 -25,1 

Åseral 15,7 35,8 20,1 Ordfører  19,9 19,9 0,0 

SUM 28,1 21,1 -7,0    28,1 20,7 -7,4 

 
Siden det er kommune- og fylkestingsvalg i 2023, vises resultatene fra de to foregående 

kommune- og fylkestingsvalg her. 

Valgresultatet for Stortingsvalget i Agder kan du finne her: Valgresultat.no  

https://valgresultat.no/?type=st&year=2021


 

Regnskapet pr.31.12.21 viser et underskudd på ca. 380.000 mot budsjettert 995.000. Det 
betyr at underskuddet er ca. 600.000 lavere enn budsjettert. Resultatforbedringen skyldes i 
hovedsak at vi har hatt lavere utgifter som følge av at vi ikke har hatt ansatt 
kontormedarbeider og at møte- og skoleringsaktiviteten har vært svært begrenset pga. 
pandemien. Valgkampregnskapet viser at vi har brukt omtrent 1,5 mill. på valgkampen. Dette 
inkluderer en ansatt valgmedarbeider i et drøyt halvår og er i tråd med budsjettet. 
Inntektssiden er også i tråd med budsjettet. Detaljert regnskap ligger som vedlegg til slutt i 
dette heftet. 
 
Fylkesstyrets innstilling: 
Regnskap for 2021 godkjennes. 
 

 

Resultatregnskap 2021      

 Note     

Driftsinntekter  2021  2020  
Medlemskontingent  182 175  199 043  
Bevilgninger/valgkampinntekter  505 000  150 000  
Statsstøtte  863 102  836 319  
Fylkesstøtte  780 000  780 000  
Partiskatt  75 180  78 120  
Refusjon møter, kurs etc.  109 718  35 960  
Annen driftsinntekt  26 728  69 045  
Sum driftsinntekter  2 541 902  2 148 486  

      

Driftskostnader      

Lønn og sosiale kostnader 1 658 725  208 006  
Leie og kontorhold 2 462 737  428 307  
Kontordrift  219 342  223 266  
Bevilgning AUF  150 000  100 000  
Møter, kurs, valgkamp og annen aktivitet  1 441 337  358 096  
Sum driftskostnader  2 932 142  1 317 676  

      

Drifts over-/ underskudd  -390 240  830 810  

      

Finansinntekter og finanskostnader      

Annen renteinntekt  9 659  17 372  
Finanskostnader  -567  -408  
Sum  9 092 0 16 964  

      

Årets over-/underskudd  -381 148 0 847 774  

      

      
  



 

      

 Note     

Balanse pr. 31.12.2021      

      

      

Omløpsmidler  2021  2020  
Fordringer      

Andre fordringer  158 887  162 319  

      

Bankinnskudd, kontanter og lignende      

Bankinnskudd 3 2 593 364  3 061 503  
Sum bankinnskudd, kontanter og lignende  2 593 364  3 061 503  

      

Sum omløpsmidler  2 752 250  3 223 822  

      

Sum eiendeler  2 752 250  3 223 822  

      

Egenkapital      

Opptjent egenkapital      

Annen egenkapital 4        3 069 391  2 221 617  
Årsresultat  -381 148  847 774  
Sum egenkapital  2 688 243  3 069 391  

      

Gjeld      

Kortsiktig gjeld      

Leverandørgjeld  56 660  104 158  
Skyldige offentlige avgifter  2 617  25 504  
Annen kortsiktig gjeld  4 730  24 769  
Sum kortsiktig gjeld  64 007  154 431  

      

Sum egenkapital og gjeld  2 752 251  3 223 822  

      
 

 
Regnskapsprinsipper 
Årsregnskapet er satt opp i samsvar med regnskapslovens bestemmelser og god 
regnskapsskikk for små foretak. 
 
Driftsinntekter og driftskostnader 
Inntektsføring skjer etter opptjeningsprinsippet, som normalt vil være leveringstidspunktet for 
varer og tjenester. Kostnader medtas etter sammenstillingsprinsippet, det vil si at kostnader 
medtas i samme periode som tilhørende inntekter. 
 
 



 

 
 



 

 



 

 



 

 
innleder om den politiske situasjonen. Det åpnes for debatt om den politiske situasjon og til 
de innkomne forslagene etter innledningen.  
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 ELEKTRISK ENERGI MÅ REGULERES TIL BESTE FOR INNBYGGERNE OG 
NÆRINGSLIVET 

Forslagsstiller: Arendal Ap 
 
Befolkningen og norsk industri/næringsliv er for tiden inne i en strømpriskrise. Det har 
medført at mange husholdninger, næringslivet, lag og foreninger sliter voldsomt med 
økonomien. En stor del av næringslivet/industrien ser med bekymring på hva de høye 
energiprisene vil bety for fremtiden, både for tradisjonell industri og den nye industrien som 
baserer seg på en grønn fremtid. 
 
Norge har de siste hundre år basert store deler av vårt energibehov på ren kraft. Nå for tiden 
blir vi oppfordret til å benytte el-bil og gjerne kjøpe kortreiste varer. Denne vinteren har ført 
oss inn i en situasjon der helt vanlige mennesker får en uoverkommelig regning for å holde 
varmen i eget hjem, elbilen koster mer å kjøre enn en dieselbil og de kortreiste produktene 
får en uakseptabel prisøkning. 
 
Agder Arbeiderparti vil gi regjeringen ros for den strømpakken som ble vedtatt i desember 
2021.Ordningen kom på plass raskt og uten disse tiltakene ville energiprisene vært 
uholdbare.  
 
Agder Arbeiderparti forventer at Norge har forutsigbar energipolitikk til det beste for 
innbyggerne. Innretningen må være slik at alle har råd til å benytte seg av strøm i hverdagen, 
uten å være bekymret for strømregningen. Høye energipriser kan føre til at befolkningens 
støtte til grønn omstilling svekkes. 
 
Agder Arbeiderparti mener følgende: 
 
1. Agder Arbeiderparti vil at statlige myndigheter må ta kontroll over kraftmarkedet. Energi 

må ses på som en nasjonal fellesressurs. Strøm i husene må sies å tilhøre samfunnets 
infrastruktur, på linje med vanntilførsel, veier mv. 
 

2. Regjeringen bør innføre en midlertidig maksimalpris på 45 øre/kWh, inntil kraftmarkedet 
er tilbake på normalt nivå. På sikt bør et to-pris eller flerprissystem vurderes.  

 
3. Lag og foreninger må sikres gode støtteordninger på lik linje som andre forbrukere av 

strøm. 
 
4. Regjeringen må reforhandle avtalevilkår som medfører til at utveksling av strøm over 

landegrensene resulterer i uakseptable strømpriser for husholdninger og norsk 
næringsliv. Regjeringen bør fastsette regler som sikrer at vannmagasinene har et 
fyllingsnivå som gir forutsigbarhet for brukerne. Straks fyllingsnivået når et definert nivå 
må eksport av strøm stanses. 

 
5. Agder Arbeiderparti mener at regjeringen med støttespillere i Stortinget må ha en full 

gjennomgang av energipolitikken i Norge med sikte på å sikre en akseptabel og 
forutsigbar strømpris for innbyggere, foreninger og næringslivet.  
 

6. Den varslede Energikommisjonen må raskt nedsettes og komme i arbeid. Den må få et 
mandat som sikrer at vi får fram et solid beslutningsgrunnlag for framtidens energipolitikk. 
Samtidig må staten ta i bruk ekstraordinære tiltak – fordi vi står i en ekstraordinære 
situasjon. Energikommisjonen må få ansvar for å få fram gode løsninger bygd på 
hensynet til energi-, klima-, natur- og næringspolitikk. Kommisjonen må få frist til å legge 
fram innstilling innen utgangen av året. 

 



 

7. Regjeringen bør innføre støtteordninger slik at innbyggere får drahjelp til å gjennomføre 
ENØK-tiltak. Enova må styrkes som et sterkt statlig redskap for å fremme energieffektiv 
utnytting av den fornybare energien vi produserer. 

 
8. Agder Arbeiderparti mener at regjeringen bør innføre ordninger som stimulerer bedrifter 

til økt ENØK-innsats. 
 
9. Norsk industri og landbruk har klart seg de siste hundre årene gjennom å ha tilgang på 

rimelig elektrisk kraft. Det er viktig at regjeringen sikrer landets industri/næringsliv og 
landbruk/fiske rimelige, langsiktige og forutsigbare energikontrakter. 

 
10. NVE og Statnett må gis tydelige styringssignaler som sikrer at disse organisasjonene 

bidrar til at en ny nasjonal energipolitikk blir gjennomført. Staten må beholde og benytte 
eierskapet i Norsk Hydro, Equinor og Statskraft for å sikre Norge en ledende posisjon i 
det grønne skiftet.   
 

11.  Elektrifisering av sokkelen bør være basert på norsk havvind.  
 
 
Styrets innstilling: 
Samme innstilling for forslag 1 – 7. Se innstillingen etter forslag 7. 
 

 STRØM ER ET FELLESGODE 

Forslagsstiller: Farsund Ap 
 
Strøm skal være et fellesgode for innbyggere og industri i Norge. Ikke ei lekegrind for 
markedskrefter.  
 
Vi ønsker å fjerne strømselskapene, som ikke produserer så mye som en watt strøm, og la 
Statnett og norske kraft- og energiselskap stå for omsetning av kraften.  
 
Vi ønsker at brukere i Norge, vanlige folk og industri, får kjøpt strøm fra disse for 
produksjonskostnader samt rimelig påslag.  
 
Vi ønsker at norske politikere tar tilbake kontroll over norsk strømeksport til utlandet.  
 
Vi ønsker at elektrifiseringsplanene av «sokkelen» utsettes inntil vi er sikre på at det er 
tilstrekkelig kraft til husstander og næringsliv i Norge til en akseptabel kost for disse! 
 
 
Styrets innstilling: 
Samme innstilling for forslag 1 – 7. Se innstillingen etter forslag 7. 
 

 UTTALELSE OM KRAFT  

Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 
 
Vannkrafta har gitt Norge et nærmest utslippsfritt og svært fleksibelt kraftsystem. Dette gir 
oss et stort fortrinn på vei mot fremtidens null-utslippssamfunn. Der energikrisen fører til at 
andre land fyrer i gang gamle kullkraftverk, har vi overskudd av fornybar energi. 
 
Industrialiseringen på starten av 1900-tallet sendte Norge rett inn i fornybaralderen hva 
gjelder elektrisk energi, nesten hundre år før klimautslipp ble et dominerende internasjonalt 



 

tema. De mektige fossefallene ble også grunnlaget for industrisamfunn over hele landet og 
starten på velferdssamfunnet vårt.  
 
Helt siden vi satte de mektige vassdragene i arbeid, har rimelige og stabile strømpriser vært 
et fortrinn for både privatpersoner og norsk industri. Dette er spesielt viktig for den 
kraftintensive industrien vår, som er verdensledende grønne og framtidsretta arbeidsplasser 
og viktige eksportinntekter.  
 
Vinterens energikrise er alvorlig både for oss som privatforbrukere, for næringslivet, og for 
den kraftintensive industrien. Vi er et land med overskudd av fornybar energi. Innbyggere i 
lokalsamfunn over hele landet har akseptert utbygging av kraft, i bytte mot arbeidsplasser, 
lys i taket og levelige strømregninger.  
 
Det er en rekke årsaker til de høye strømprisene. Den viktigste, sett med norske øyne, er at 
de mange utenlandskablene fører til eksport av vannkraft og import av høye strømpriser fra 
land med kraftsystemer preget av fossil og uregulerbar kraft. Derfor er det helt avgjørende at 
Stortinget har stoppet utbyggingen av flere kabler, inkludert den omstridte NorthConnect-
kabelen. Dette skjedde etter omfattende press fra fagbevegelsen.  
 
Hurdalsplattformen slår klart og tydelig fast at tilgang på rikelig med ren og rimelig kraft skal 
være et fortrinn for norsk industri og bidra til vekst og sysselsetting i hele landet. Dette er bra! 
Det er også positivt at regjeringen på kort tid, og for første gang i norsk historie, kompenserer 
privatforbrukere når prisene blir unormalt høye. Innretningen på kompensasjonsordningen 
kan fremdeles forbedres.  
 
Agder Arbeiderparti anerkjenner derfor at den grunnleggende politiske holdningen er riktig. 
Men vi er frustrerte og bekymra. Vi krever handling. Vi står midt i en alvorlig energipriskrise.  
Årsmøte stiller derfor følgende krav for å skape trygghet om at Norge fremdeles skal være et 
land med overskudd av fornybar energi, rimelige strømpriser og konkurransedyktige rammer 
for industrien. 
 
Agder Arbeiderparti krever at:  

• Det tas energipolitiske grep som sikrer både privatpersoner, næringsliv og industri i 
Norge stabile og rimelige strømpriser  

• Kraftbransjen snarest benytter det ekstraordinære overskuddet fra denne vinteren til 
å gjøre investeringer i opprusting og modernisering av eksisterende vannkraftverk 

• Det sikres fortgang i utbyggingen av havvind på norsk sokkel og at oppdragene går til 
norsk leverandørindustri  

• Kraftintensiv industri sikres langvarige og konkurransedyktige strømpriser  

• Det gis trygghet for at staten også senere vil stille opp med kompenserende tiltak når 
strømprisene er unormalt høye 

• Ladeinfrastrukturer må gis prioritert plass i køen for nettanlegg.  

• Staten må bidra med ekstraordinære bevilgninger til elektrifiseringstiltak i områder 
med store industrietableringer.  

• Konsesjonsprosesser for nettanlegg må forenkles. 

• Rammebetingelsene for nettselskap må endres slik at investeringer i nettanlegg i 
forkant av samfunnsutviklingen belønnes.  

• Innføre et teknologinøytralt skattesystem som likestiller grunnrenteskatten mellom 
vind og vannkraft 

• Utvikle en politikk for å bygge ut og støtte etablering av flere pumpekraftverk for å 
utnytte vannkraftressursene bedre  

 
Styrets innstilling: 
Samme innstilling for forslag 1 – 7. Se innstillingen etter forslag 7. 



 

 STRØMPOLITIKKEN MÅ UNDER STERKARE KONTROLL. 

Forslagsstiller: Valle Arbeiderparti 
 

• Produksjon og distribusjon av strøm må definerast som ein 
grunnleggjande samfunnsmessig infrastruktur, på same måte som veg, vatn og 
avlaup. 

• Reforhandle avtalane med Storbritannia og EU. Dette for å sikre nasjonal styring og 
kontroll med eksport avstraum i dei eksisterande kablane til utlandet. 

• Sjå ein gong til på konsekvensane av å elektrifisere oljeverksemda. 
 
 
Styrets innstilling: 
Samme innstilling for forslag 1 – 7. Se innstillingen etter forslag 7. 
 

 NETTKAPASITETEN ER EN KRITISK FAKTOR 

Forslagsstiller: Lindesnes Arbeiderparti 
 
Nettkapasiteten er den mest kritiske faktoren for elektrifiseringen av Norge. Strømnettet vil 
være nøkkelen til både klimatiltak, industriutvikling og nye arbeidsplasser over hele 
landet. Det er viktig at regjeringen sørger for at vi bygger ut nettkapasiteten innelands i et 
mye høyere tempo en dagens.  
 

Agder Arbeiderparti mener at: 

• Arbeiderpartiet i regjering må sørge for at energikommisjonen som settes ned har 

som et mandat å finne ut hvordan Norge skal få tilstrekkelig og rimelig nok strøm til 

norske husholdninger og bedrifter på lengre sikt. 

 

• Kraftsystemet må granskes og endres, både for å styrke grunnlaget for sysselsetting 

her i landet og for å legge til rette for at energiressursene kommer Norge til gode. 

Lindesnes Arbeiderparti ser at vi med dagens ordning risikerer at arbeidsplasser 

utraderes og at forskjellene i samfunnet øker.  

 

• Agder Arbeiderparti mener at strøm er et fellesgode hvor regjeringen må sørge for 

tilgjengelighet og pris som vanlige folk kan leve med. Vi kan ikke se at vanlige folk 

sitter og fryser fordi markedet gir strømpriser som folk ikke kan løse. Vi bor i et land 

som har et klima som tilsier at strøm er en nødvendighet.  

 

• Vi ser også med bekymring på det konkurransekraften til norsk industri om vi ikke får 

kontroll på og en forutsigbar billig strøm.  

 
 
Styrets innstilling: 
Samme innstilling for forslag 1 – 7. Se innstillingen etter forslag 7. 
 
 
 
 
 
 



 

 STRØMKRISEN 

Forslagsstiller: Vennesla Arbeiderparti 
 
I Norge opplever private og industrien å slite med unormalt høye strømpriser. Enkelte må 
låne penger for å betale sine strømregninger. Industrien sliter også med å ivareta 
arbeidsplasser på grunn av de høye strømprisene. Slik burde det ikke være i Norge, som er 
rik på kraft. Høsten 2021 gikk Arbeiderpartiet til valg på at det var «vanlige folks» tur.  
Arbeiderparti-regjeringen har riktignok gått ut med strømpakker som har avhjulpet noe. Men 
problemet er likevel ikke løst. Folk og industri sliter med høye strømpriser, og det kreves en 
vedvarende, permanent løsning.  
 
I Arbeiderpartiets eget dokument på Mitt Ap angående grønn industripolitikk står det blant 
annet; « …verdiskapningen og sysselsettingen faller. Norge trenger mer industri- og en ny 
industripolitikk». Dette dokumentet er datert juni 2021. I samme dokumentet angående 
Arbeiderpartiets løsninger ser man blant annet at: «Vi vil sørge for at norsk kraft fremdeles er 
et konkurransefortrinn for norsk industri.» Energilovens formålsparagraf §1-2 sier : « Loven 
skal sikre at produksjon, omforming, overføring, omsetning, fordeling og bruk av energi 
foregår på en samfunnsmessig rasjonell måte, herunder skal det tas hensyn til allmenne og 
private interesser som blir berørt». Her er byrdene lagt på vanlige folk. Dagens situasjon 
viser at noe mer langsiktige løsninger må til for å sikre folk og industri stabile forhold. Nå 
truer høye strømpriser folks privatøkonomi og arbeidsplasser. Man ønsker derfor at man fra 
sentralt hold i partiet jobber sterkere mot å finne gode løsninger for å løse problemet som har 
oppstått.  
 
Forslag:  
Agder Arbeiderparti ønsker at det skal gjennomføres tiltak for å sikre stabile og levelige 
strømpriser for private og industrien i Norge. Om nødvendig gjennom en ny energilov og/ 
eller sterkere statlig styring av strømmarkedet.  
 
 
Styrets innstilling: 
Samme innstilling for forslag 1 – 7. Se innstillingen etter forslag 7. 
 

 BEKYMRET OVER DE HØYE STRØMPRISENE  

Forslagsstiller: Kvinesdal Arbeiderparti 
 
Forslag til vedtak: 

1. I perioder med unormalt høye strømpriser kompenserer staten 100 % over 50 øre pr 

kWh 

2. Ordningen gjelder for alle strømkunder i Norge, også frivillige organisasjoner og 

næringsliv 

3. Regjeringen må sikre et energimarked som over tid medfører at kraftforedlende 

industri sikres langsiktige, konkurransedyktige priser. 

 
Begrunnelse: 
Kvinesdal Arbeiderparti er bekymret over effekten de høye strømprisene har i det norske 
samfunn. Innbyggere, næringsliv og frivilligheten sliter nå med å betale strømprisene. 
Norge er en nasjon med store naturressurser som vi som nasjon har greid å utnytte på en 
god måte i over hundre år. Alt ligger til rette for at velferdsutviklingen i Norge kan fortsette de 
neste hundre år, dersom en gjør de rette politiske grep. 
 



 

Norge har basert sin energibruk på fornybare ressurser. Samtidig har vi sett at dette fører til 
betydelige inngrep i naturen sett opp mot mer kompakte, men klimafiendtlige ressurser. 
For å få til en positiv utvikling fremover er den en forutsetning at folket ser seg tjent med en 
videre utbygging. Naturressursene må derfor ivaretas på en måte som innebærer at prisene i 
Norge er på et akseptabelt nivå.  
 
I Norge er staten en stor eier av energiselskap, samtidig har staten store inntekter i form av 
skatter og avgifter på vår fornybare energi. Energiselselskapene produserer energi til en 
svært konkurransedyktig pris. Staten vil altså uansett ha en stor fortjeneste på energisalget 
selv om man kompenserer prisen over et visst nivå. 
 
Kvinesdal Arbeiderparti mener regjeringens vedtak om kompensasjon for høye strømpriser 
er et steg i riktig retning, men pris- og kompensasjonsnivået bør justeres for innbyggere, 
frivilligheten og næringsliv. 
 
 
Styrets innstilling: 
Forslag 1 – 7 oversendes redaksjonskomiteen med følgende anbefaling: 
Det utarbeides tre uttalelser. En om kortsiktige løsninger, en om strømpolitikk i et lengre 
perspektiv og en om satsninger i Agder.  
 
I uttalelsene anbefaler styret 

- at det er en tydelig forventning om at Agder må prioriteres i regjeringens industrielle 

satsninger i det grønne skiftet. 

- At sokkelen skal elektrifiseres basert på havvind 

- At kompensasjonsordning velges fremfor en maksprisordning  

Punktet om kompensasjonsordning ble vedtatt med 5 stemmer (leders dobbeltstemme) 
og 5 stemmer for makspris. 

 
 

 SETT EN STOPPER FOR OPPRINNELSESGARANTI PÅ FORNYBAR 
ENERGI!  

Forslagsstiller: Kvinesdal Arbeiderparti 
 
Forslag: 

• Regjeringen forbyr ordningen med opprinnelsesgaranti for energi 

 
Begrunnelse: 
I dagens energisystem er det en ordning som kalles opprinnelsesgaranti for fornybar energi. 
Ordningen er prisdrivende og innebærer at kunder må betale ekstra pr kWh for å få et 
garantisertifikat for kjøp av fornybar energi. Ordningen innebærer at man på papiret kan 
kjøpe norsk fornybar energi i kullkraftbaserte energiland. Ordningen innebærer at kunder 
dermed kan «rense sin miljøsamvittighet» med noen øre pr. KWh, samtidig som energiprisen 
drives opp. 
 
Ordningen er kun en finansiell oppfinnelse som strider imot fysiske lover.  Elektroner følger 
som kjent korteste og letteste vei til forbruk. Det betyr at energi som produseres i Norge 
brukes i Norge så lenge kraftbalanse med utlandet er under kontroll. Dersom Norske kunder 
bruker energi fra andre land, kommer selvsagt kostnaden med dette på regningen.  
Ordningen med opprinnelsesgarant bør avskaffes så fort som mulig! 
 
 



 

Styrets innstilling 
Støtter intensjonen i forslaget om at ordningen ikke skal være prisdrivende og oversendes 
redaksjonskomiteen. 
 

 BEHOLDE NORSK RÅDERETT OVER NATURRESSURSER 

Forslagsstiller: AUF i Agder 
EUs tredje energimarkedspakke har allerede overført alt for mye av den norske 
selvråderetten til Brussel. AUF sitt sentralstyre konkluderte i 2018 at vi ikke visste nok om 
konsekvensene av deltakelse i EUs energibyrå ACER. Om vi var usikre for videre 
konsekvenser for pakke 3, bør vi styre langt unna pakke 4. For pakken vil i praksis resultere i 
at EU styrer strømmen vår, og det med jernhånd. En videre innlemmelse i ACER sikrer oss 
at vi kan ikke, i krisesituasjoner som denne, blande oss inn i strømprisene og ta styring på 
prisene, noe som går imot norsk industri interesse. Flyten av strøm over utenlandskablene vil 
bli helt i EU sine hender. Kontrollen over utbygginger av videre strømkabler flyttes gradvis 
nærmere Europa. Dette er problematisk for et land som Norge. Vi må stå opp for våre 
mennesker her i Norge, og sikre kontroll over strømmen, ikke gi den fra oss til EU. 
 
Agder Arbeiderparti vil at: 

• En eventuell innlemmelse av rettsaktene i EUs fjerde energimarkedspakke må 

behandles etter Grunnlovens § 115 

• Stortinget ikke tilslutter seg EUs fjerde energimarkedspakke 

 
Styrets innstilling 
Forslaget avvises. Acer omhandler ikke vår råderett over naturressursene. 
 

 VIDEREFOREDLING AV CO2-UTSLIPP FRA RETURKRAFT  

Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 
 
Returkraft AS er en betydelig kilde til utslipp av CO2 i Agder. Agder Arbeiderparti vil arbeide 
for at Returkraft vurderer ombygging av anlegget fra forbrenning til forgassing av avfallet. 
Dette vil muliggjøre produksjon av metanol i tillegg til elektrisitet og varmtvann. På den måten 
vil utslipp av CO2 fra anlegget opphøre. 
 
Metanol, tresprit, er en salgbar væske som i økende grad benyttes som innblanding i 
drivstoff til transport.  
 
I Amsterdam bygges nå et anlegg med samme behandlingskapasitet som Returkraft. 
Anlegget heter Advanced Methanol Amsterdam AMA. Anlegget skal produsere metanol fra 
avfall for innblanding i drivstoff, for på den måten møte målene i Renewable Energy Directive 
RED II. 
 
 
Styrets innstilling: 
Forslaget vedtas 
 

 ØKE INNSATSEN I KAMPEN MOT VOLD I NÆRE RELASJONER 

Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 
 
Vold i nære relasjoner har hatt en økende tendens de siste årene. Det omfatter ulike former, 
som kan variere fra psykisk til psykisk vold og i de verste tilfelle kan til og med utvikle seg til 



 

partnerdrap. Som et fenomen kan vold i nære relasjoner være usynlig, men i mange tilfeller 
mangler nok kompetanse og virkemidler for å håndtere situasjonen.  
 
Dette gjør at i 71 % av alle partnerdraps tilfeller i Norge, har volden blitt registrert fra før, uten 
at det har blitt fulgt opp.  Det er derfor viktig å øke innsatsen i kampen mot vold i nære 
relasjoner ved å tilrettelegge for bedre samarbeid mellom organisasjonene som jobber mot 
dette, Krisesenteret, sykehusene og Politiet.  
 
For å avskaffe vold i nære relasjoner trenger vi en tversfaglig innsats, økt kompetanse og økt 
finansiering.  
 
Agder Arbeiderparti vil: 
 

• Kommunene har et oppdatert planverk for sitt voldsarbeid, hvor forpliktelser gjennom 
Istanbuls-konvensjonen og krisesenter loven blir tydelige. 

• At det opprettes en tversfaglig arbeidsgruppe for å adressere vold i nære relasjoner 

• Øke kompetanse om vold i nære relasjoner blant ansatte 

• At kommunens voldsarbeid har et likestillingsperspektiv, som tilnærme seg alle 
aldersgrupper og befolkningsgrupper inkl. minoriteter  

• At Krisesentrene og tjenesteapparatet får rammer til å intensivere voldsarbeidet til 
spesielt risikoutsatte voksne.  

• At det innføres Tryggest-modellen i kommunene 
 

 
Styrets innstilling 
Forslag 11, 12. og 13 oversendes redaksjonskomiteen for utarbeidelse av en felles uttalelse. 
 

 VOLD I NÆRE RELASJONER  

Forslagsstiller: Kvinnenettverket 
2 av 3 av de som ble utsatt for vold i 2016 er kvinner. Kvinnenettverket i Agder Arbeiderparti 
mener at viktige likestillingstiltak som sikrer kvinner en inntekt å leve av fortsatt er god 
forebygging. Det gjøres også mye godt arbeid for å avdekke vold i nære relasjoner hos både 
kvinner og barn. Kvinnenettverket er imidlertid veldig bekymret for manglende oppfølging i 
etterkant av at volden er avdekket og vil peke på følgende viktige tiltak.  
Agder arbeiderparti mener at det må: 

• Være tydelige retningslinjer i helse og omsorgsstjenester i kommunene på hvordan 

de skal håndtere volden etter at man har avdekket dem. Dette gjelder både vold mot 

beboere i husholdningen så vel som pleiepersonale. 

• Vurderes å gi kvinner som er spesielt utsatt for partnerdrap beskyttelse 24 timer i 

døgnet.  

• Gis sterkere styringssignaler fra regjering og direktorat på at politidistriktene skal 

prioritere denne type saker og at det må følge midler med til dette. 

• Sikres en bedre ordning for vold mot husdyr ved at man fysisk henter dyrene fra 

voldsutøver. Man vet at dette kan brukes aktivt for å presse kvinner som har forlatt 

voldsutøver. 

• Sikres bedre at mennesker som oppsøker politiet for å anmelde vold i nære 

relasjoner blir møtt med respekt og profesjonalitet. Dette gjelder spesielt LHBTQ+ 

personer som man også vet er ekstra utsatt. 

• Forskes betydelig mer på stressutløste sykdommer som følge av traumer etter vold 

• Sikre ektefeller fra andre land som er gift med voldsutøver opphold på selvstendig 

grunnlag. 



 

• Likestille psykisk og fysisk vold i straffeloven slik man har gjort i Danmark 

• Prioriteres å følge opp partnerdrapsutvalget sine anbefalinger 

• Økt bruk av omvendt voldsalarm 

• Innføres ordninger som gjør at kommuner får midler til sekundær bosetting av saker 

med vold i nære relasjoner, hvor kommunene som re-bosetter gis rammevilkår på 

linje med en ordinær bosetting. 

• gjøres endringer slik at ordningen med startlån i kommunene knyttes til behovet for 

økonomisk selvstendighet for de som er utsatt for vold i nære relasjoner. Dette for at 

disse personene kan innvilges startlån uten krav til inntekt og formue. 

 
Styrets innstilling 
Forslag 11, 12. og 13 oversendes redaksjonskomiteen for utarbeidelse av en felles uttalelse. 
 

 AVHØR HOS POLITIET VED VOLD I NÆRE RELASJONER 

Forslagsstiller: Kvinnenettverket 
 
Forslag: 
Ved forklaring eller avhør i saker om psykisk eller fysisk vold i nære relasjoner, pålegges 
politiet å la både kvinnelige og mannlige etterforskere gjennomføre, og de må skrive hver sin 
rapport fra forklaring eller avhør. 
  
Begrunnelse: 
Personer som klarer å politianmelde psykiske og/eller fysisk vold, er i utgangspunktet 
traumatisert og særdeles sårbar. 
 
Det kan være en stor fordel for den som anmelder, og for den som blir anmeldt, at det også 
er en fra eget kjønn tilstede ved «intervjuer».  Menn og kvinner oppfatter ofte ting forskjellig, 
og det vil styrke rettsikkerheten for alle, at det gjennomføres slik som beskrevet med både 
kvinne og mann fra politiet. 

 
 
Styrets innstilling 
Forslag 11, 12. og 13 oversendes redaksjonskomiteen for utarbeidelse av en felles uttalelse. 

 

 VOLDTEKT  

Forslagsstiller: Kvinnenettverket 
Drevdal-saken viser oss at vi har lang vei å gå med å sikre kvinners rettsvern i forbindelse 
med overgrep. Det er viktigere enn noen gang at man innfører forebyggende tiltak, samt 
sikrer en god rettsprosess. 
 
Derfor mener Agder Arbeiderparti at man må: 
 

• Innføre en samtykkelov så fort så mulig 

• Innfører gode forebyggende tiltak som lærer jenter og gutter om grensesetting og rus 
sin påvirkning i slike saker 

• unngå strafferabatt ved lang saksbehandlingstid hos politiet 

• Gis sterkere styringssignaler fra regjering og direktorat på at politidistriktene skal 
prioritere denne type saker og at det må følge midler med til dette. 

• sikre at det er kvinnelige og mannlige politibetjenter, samt tilbud om en tillitsperson 
tilstede i avhør med fornærmede i voldtektssaker 



 

 
Styrets innstilling 
Forslag 14, 15 og 16 oversendes redaksjonskomiteen. Styret støtter intensjonen om økte 
straffer for voldtekt. 
 

 HØYERE STRAFFERAMME FOR VOLDTEKT   

Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 
 
I 2019 ble det registrert 1525 anmeldelser for voldtekt. Det er i tillegg svært mange mørketall, 
og mange barn og unge tør ikke å anmelde fordi gjerningspersonen er familiemedlem eller 
en nær person.  
 
Problemet i dag er at mange av anmeldelsene blir henlagt, samt er strafferammen svært lav 
for de som straffes for voldtekt. Det er et reelt problem i Norge at strafferammen for voldtekt 
og grove anklagelser ligger på samme strafferamme.  
 
Mennesker som voldtar andre, skaper en frykt og traumer for offeret resten av livet, men 
fengsles «inntil 10 år» jf. straffeloven § 291.  
 
Agder Arbeiderparti mener strafferammen for voldtekt bør økes, slik at den 
allmennpreventive effekten effektiviseres og at det skaper en mye høyere terskel for å begå 
dette lovbruddet.  
 
Agder Arbeiderparti vil at:  
Strafferammen for voldtekt skal økes til «inntil 21 års forvaring» 
 
 
Styrets innstilling 
Forslag 14, 15 og 16 oversendes redaksjonskomiteen. Styret støtter intensjonen om økte 
straffer for voldtekt. 
 

 HØYERE STRAFFERAMME FOR VOLDTEKT 

Forslagsstiller: AUF i Agder 
I 2019 ble det registrert 1525 anmeldelser for voldtekt. Det er i tillegg svært mange mørketall, 
og mange barn og unge tør ikke å anmelde fordi gjerningspersonen er familiemedlem eller 
en nær person. Et problem i dag er at mange av anmeldelsene blir henlagt, samt er 
strafferammen svært lav for dem som straffes for voldtekt. 
 

Det er et reelt problem i Norge at strafferammen for voldtekt og grove anklagelser ligger på 
samme strafferamme. Mennesker som voldtar andre skaper en frykt og traumer for offeret 
resten av livet, men fengsles “inntil 10 år” jf.straffeloven paragraf 291. 
 

Agder Arbeiderparti mener strafferammen for voldtekt bør økes, slik at den 
allmennpreventive effekten effektiviseres og at det skaper en mye høyere terskel for å begå 
dette lovbruddet. 
 
Arbeiderpartiet mener at Strafferammen for voldtekt bør økes til “inntil 21 års forvaring”. 
 

 
Styrets innstilling 
Forslag 14, 15 og 16 oversendes redaksjonskomiteen. Styret støtter intensjonen om økte 
straffer for voldtekt. 



 

 NEI TIL UTENLANDSKE MILITÆRBASER I NORGE I FREDSTID 

Forslagsstiller: Eydehavn og Saltrød Arbeiderlag 
 
Som NATO medlem siden 1949, har Norge i alle år fram til våren 2021, hatt følgende 
prinsipp: «ikke tiltre noen overenskomst med andre stater som innebærer forpliktelser for 
Norge til å åpne baser for fremmede makters stridskrefter på norsk territorium så lenge 
Norge ikke er angrepet eller utsatt for trusler om angrep». 
Solbergregjeringen endret dette da den våren 2021 inngikk en avtale med USA om at de 
skulle ha baser på norsk jord.  
Dette innebærer: 

• USA kan bygge opp og ha eksklusiv adgang til egne områder inne på norske baser 

• De kan ta med eget utstyr til basene, og som Norge ikke gis rett til innsyn i. 

• Sivile og militære knyttet til de amerikanske basene skal enkelt kunne reise inn og ut 

av Norge. 

• USA skal ha full jurisdiksjon over egne soldater og sivile knyttet til basene, også om 

de begår lovbrudd utenfor basene.      

 
Denne avtalen er enda ikke godkjent av Stortinget, og Agder Arbeiderparti ber innstendig om 
at Stortinget ikke godkjenner denne. Prinsippene for norsk basepolitikk må ligge fast og 
videreføres.   
 
 
Styrets innstilling 
Forslag 17 og 18 avvises. Den nye forsvarsavtalen slår uttrykkelig fast at norsk basepolitikk 
gjelder. 
 

 NEI TIL AMERIKANSKE BASER PÅ NORSK JORD I FREDSTID! 

Forslagsstiller: Risør Arbeiderparti 
I april 2021 inngikk regjeringen Solberg en avtale med USA om etablering av fire permanente 
militærbaser på norsk jord. I avtalen brukes begrepet «omforente områder» om deler av 
norske baser som amerikanske styrker skal ha råderett over. Følgende prinsipper gjelder for 
hvordan denne råderetten kan virke i praksis. 

• USA kan bygge og ha eksklusiv adgang til egne områder inne på norske baser. 

• De kan ta med eget utstyr til basene, som Norge ikke gis rett til innsyn i. 

• Sivile og militære knyttet til de amerikanske basene skal enkelt kunne reise ut og inn 

av Norge. 

• USA skal ha full jurisdiksjon over egne soldater og sivile knyttet til basene, også om 

de begår lovbrudd utenfor basene. 

 
Agder Arbeiderparti mener at denne avtalen bryter med de prinsippene som ble knesatt i 
1949 da Norge besluttet å bli medlem av NATO. Den norske regjeringen, med Einar 
Gerhardsen som statsminister, erklærte da at den ikke ville «...tiltre noen overenskomst med 
andre stater som innebærer forpliktelser for Norge til å åpne baser for fremmede makters 
stridskrefter på norsk territorium så lenge Norge ikke er angrepet eller utsatt for trusler om 
angrep.»  
 
Intensjonen bak denne erklæringen var å hindre økt militær spenning og ikke opptre unødig 
provoserende overfor Sovjetunionen. Med det økte spenningsnivået vi nå opplever mellom 
Russland og NATO mener Agder Arbeiderparti at den avtalen som ble inngått mellom USA 
og Norge i april 2021 kan bidra til ytterligere økt spenning og dermed er i strid med 
intensjonen i den basepolitikken Norge har stått for siden 1949. 



 

Avtalen mellom USA og Norge om amerikanske baser på norsk jord skal behandles av 
Stortinget og trer ikke i kraft før et flertall har godkjent den. Agder Arbeiderparti oppfordrer 
Arbeiderpartiets representanter til å stemme mot avtalen og på den måte klart si i fra at 
partiet ønsker at prinsippene for norsk basepolitikk videreføres. 
 

Styrets innstilling 
Forslag 17 og 18 avvises. Den nye forsvarsavtalen slår uttrykkelig fast at norsk basepolitikk 
gjelder. 

 FORBUD MOT FYRVERKERI  

Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 
 
Slik praksisen med fyrverkeri er i dag, er det mange dyr og mennesker som blir skadelidende 
hvert år. Mange forholder seg ikke til det tillatte tidsrommet for oppskyting av fyrverkeri, som 
er mellom kl. 18.00 på nyttårsaften og kl. 02.00 1. nyttårsdag. Det blir derfor vanskelig å 
skjerme dyr og mennesker som påvirkes negativt av dette. 
 
En studie fra Norges miljø- og biovitenskapelige universitet (NMBU), viser at så mange som 
23 prosent av de 5000 hundene i studien reagerte negativt på fyrverkeri, og har en mild til 
alvorlig form for lydfobi. 
 
Det er for mange nordmenn som også ha traumer, enten fordi de har opplevd det før de kom 
til Norge eller f.eks. de som var på Utøya 22. juli. Det at disse menneskene skal måtte 
oppleve traumene på nytt, bli redde av lyden av fyrverkeri osv er noe vi bør gjøre noe med. 
Hvis vi ser til nabolandet vårt, Sverige, har flere kommuner tilbud om alternativ feiring med 
lysshow som sparer mennesker, dyr og miljøet fra skader.  
 
Det er finnes andre erstatningsmuligheter for fyrverkeri, og Agder Arbeiderparti mener 
droneshow er en flott erstatning for dette.  
 
Agder Arbeiderparti vil at:  

• Det innføres forbud mot bruk og salg av fyrverkeri i hele landet. 
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas.  
(Mot tre stemmer) 
 

 FORBUD MOT FYRVERKERI 

Forslagsstiller: AUF i Agder 
 
Slik praksisen med fyrverkeri er i dag, er det mange dyr og mennesker som blir skadelidende 
hvert år. Mange forholder seg ikke til det tillatte tidsrommet for oppskyting av fyrverkeri, som 
er mellom kl.18.00 på nyttårsaften og kl.02.00 1.nyttårsdag. Det blir derfor vanskelig å 
skjerme dyr og mennesker som påvirkes negativt av dette. 
 

En studie fra Norges miljø- og biovitenskapelige universitet (NMBU), viser at så mange som 
23% av de 5000 hundene i studien reagerte negativt på fyrverkeri, og har en mild til alvorlig 
form for lydfobi. 
 



 

Det er for mange nordmenn som også har traumer etter ulike alvorlige hendelser som har 
preget livene deres. Det at disse menneskene skal måtte oppleve traumene på nytt, bli redde 
av lyden av fyrverkeri osv er noe vi bør gjøre noe med. 
 

Hvis vi ser til nabolandet vårt, Sverige, har flere kommuner tilbud om alternativ feiring med 
lysshow som sparer mennesker, dyr og miljøet fra skader. Det finnes andre 
erstatningsmuligheter for fyrverkeri, og Kristiansand AUF mener droneshow er en flott 
erstatning for dette.   
 

Agder Arbeiderpartiet vil at: 

• Det skal innføres et forbud mot fyrverkeri i hele landet. 

• Det offentlige skal erstatte fyrverkeri med droneshow eller lignende alternativer 

 
 
Styrets innstilling 
Intensjonen i forslaget er ivaretatt i forslag 19, og styret ønsker ikke å peke på hva fyrverkeri 
skal erstattes med. Forslaget avvises. 
 
 

 SATSNING PÅ FORSKNING AV LANGTIDSEFFEKTENE AV COVID-19 

Forslagsstiller: AUF i Agder 
 
Covid-19 er nå på vei til å bli mindre farlig for innbyggerne i Norge som følge av at flere har 
blitt vaksinert med to eller tre doser. Men det er fremdeles noen som får alvorlige 
helseproblemer og plager når de nå blir smittet eller kan få det om de blir smittet. Samt er det 
flere i Norge og rundt i verden som etter to år med covid-19 rapporterer om helseplager, mer 
funksjonelle begrensninger og økt behov for helsetjenester. 
 
Vi vet ikke enda om hvordan helsen til de som har blitt smittet og blitt alvorlig syke vil utvikle 
seg i årene fremover. Forskning på hvordan Covid-19 rammer mennesker over lengre tid må 
bli prioritert! Det er grunn til å tro at flere mennesker vil ha utfordringer med langtidseffekter 
fra Covid-19 over en lengre tidsperiode. De vil ha helseplager og kan nå være mer utsatt for 
nye sykdommer. Det er også flere nå etter to år med pandemi som sliter med sin psykiske 
helse eller som vil i nær fremtid kunne ha behov for psykisk helsehjelp.  
 
Vi trenger mer kunnskap for å få en større forståelse om hvordan vi kan hjelpe flere av dem 
som vil være preget av pandemien i årene som kommer. Derfor må norske myndigheter 
prioritere å sette av midler til forskning som kan bidra til bedre helsetjenester og 
behandlinger for folk i Norge og i verden etter pandemien. Folk skal få den nødvendige 
helsehjelpen de har behov for! 
Agder Arbeiderparti vil at 

• Det skal være en prioritet for norske myndigheter å forske på mulige langtidseffekter 

av Covid-19. Langvarige helseplager hos dem som har blitt smittet med Covid-19 må 

bli fulgt opp med konkrete tiltak for å dempe plagene. 

• Det skal satses på forskning for å få bedre oversikt over hvordan pandemien har 

påvirket nordmenns psykiske helse.  Særlig med tanke på unges psykiske helse.  

• Norge skal være ledende i internasjonalt arbeid for å sikre at flere i verden kan få 

medisinsk støtte for å håndtere langvarige effekter av covidsmitte.  

 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 



 

 SATSNING PÅ FORSKNING AV LANGTIDSEFFEKTENE AV COVID-19 

Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 
 
Covid-19 er nå på vei til å bli mindre farlig for innbyggerne i Norge som følge av at flere har 
blitt vaksinert med to eller tre doser. Men det er fremdeles noen som får alvorlige 
helseproblemer og plager når de nå blir smittet eller kan få det om de blir smittet. Samt er det 
flere i Norge og rundt i verden som etter to år med covid-19 rapporterer om helseplager, mer 
funksjonelle begrensninger og økt behov for helsetjenester. 
 
Vi vet ikke enda om hvordan helsen til de som har blitt smittet og blitt alvorlig syke vil utvikle 
seg i årene fremover. Forskning på hvordan Covid-19 rammer mennesker over lengre tid må 
bli prioritert! Det er grunn til å tro at flere mennesker vil ha utfordringer med langtidseffekter 
fra Covid-19 over en lengre tidsperiode. De vil ha helseplager og kan nå være mer utsatt for 
nye sykdommer. Det er også flere nå etter to år med pandemi som sliter med sin psykiske 
helse eller som vil i nær fremtid kunne ha behov for psykisk helsehjelp.  
 
Vi trenger mer kunnskap for å få en større forståelse om hvordan vi kan hjelpe flere av dem 
som vil være preget av pandemien i årene som kommer. Derfor må norske myndigheter 
prioritere å sette av midler til forskning som kan bidra til bedre helsetjenester og 
behandlinger for folk i Norge og i verden etter pandemien. Folk skal få den nødvendige 
helsehjelpen de har behov for! 
 
Agder Arbeiderparti vil at: 

• Det skal være en prioritet for norske myndigheter å forske på mulige langtidseffekter 
av Covid-19. Langvarige helseplager hos dem som har blitt smittet med Covid-19 må 
bli fulgt opp med konkrete tiltak for å dempe plagene. 

• Det skal satses på forskning for å få bedre oversikt over hvordan pandemien har 
påvirket nordmenns psykiske helse. 

• Norge skal være ledende i internasjonalt arbeid for å sikre at flere i verden kan få 
medisinsk støtte for å håndtere langvarige effekter av covidsmitte.  

 
 
Styrets innstilling 
Forslaget er ivaretatt i forslag 22. Forslaget avvises. 
 

 OPPGJØR MED RASISMEN  

Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 
 
Det siste året har avslørt hvor omfattende rasisme er i verden og i Norge. Rasisme 
gjennomsyrer samfunnet, og hudfarge har betydning for hvilke muligheter man har i livet.  
I Norge har politiet fått kritikk for å forskjellsbehandle minoriteter. Mange opplever å bli 
stoppet av politiet uten å forstå hvorfor, og minoritetsungdom stoppes ofte og sjekkes av 
politiet.  
 
Et tiltak for å forhindre at politiet ikke stoppet folk på bakgrunn av fordommer eller rasisme er 
en kvitteringsordning. Denne ordningen vil ta utgangspunkt i at politiet må registrere hvem de 
stopper, hvor og hva slags kontroll det er. Et slikt system vil bidra til at politiet blir bevisst på 
etnisk profilering. Kvitteringen for kontrollen vil også kunne brukes for at en kan ha et bevis 
på at man har blitt utsatt for diskriminering av politiet.  
 
I tillegg opplever de med minoritetsbakgrunn hets og trakassering som er rasistisk motivert. 
Dette skjer i alle arenaer, men er særlig tydelig på nett. Det bør innføres en lov som 



 

ansvarliggjør formidlere av netthets. Ved å tillate hatefulle ytringer medvirker man til 
trakassering. Videre bør politiet få flere ressurser til å bekjempe hatkriminalitet.  
 
Et annet viktig aspekt ved diskriminering som skjer i norsk offentlig rom er 
utelivsdiskriminering. Nesten annenhver person med minoritetsbakgrunn blir nektet inngang 
på ulike utesteder, noe som gir en følelse av utenforskap og er personlig nedverdigende for 
dem det gjelder. Ingen personer skal føle at de er mindre verdt på grunn av deres etnisitet, 
og alle skal ha samme muligheter til å nyte landets uteliv. 
 
Arbeiderpartiet og den sosialdemokratiske bevegelsen er tuftet på ideen om at alle 
mennesker er like mye verdt og har rett til de samme mulighetene. Vi skal aldri akseptere 
rasisme. Vår politikk må derfor legge til rette for å bekjempe rasisme og fordommer.  
 
Agder Arbeiderparti vil:  

• Øke statsstøtten til antirasistiske organisasjoner  

• Styrke undervisningen om netthets både på grunnskolen og videregående  

• Styrke undervisningen om netthets i lærer- og politiutdanningen  

• At kommuner skal få ressurser til å tilby kurs om rasisme og strukturell rasisme for 
ansatte i kommunen  

• At jobbsøknader i det offentlige skal være anonyme frem til innkalling til intervju  

• Innføre et kvitteringssystem i politiet som går ut på at man får en kvittering der det 
opplyses om hvem som er stoppet, hvor og hva slags kontroll det er 

• Opprette flere hatkrimgrupper i politiet og øke bemanningen mot hatkriminalitet kraftig 

• Det skal økes antall kontroller for å avdekke utelivsdiskriminering  
 

Styrets innstilling 
Forslaget vedtas, med følgende tillegg: 
Organisasjoner med rasistiske ytringer skal fratas statsstøtte 
 
Votering: 5 for Kristiansand Ap sitt forslag. Leders dobbeltstemme avgjør. 5 for AUFs forslag. 
(nr 24) som også inneholder et punkt om prikksystem for utelivsbransen. 

 OPPGJØR MED RASISMEN 

Forslagsstiller: AUF i Agder 
Det siste året har avslørt hvor omfattende rasisme er i verden og i Norge. Rasisme 
gjennomsyrer samfunnet, og hudfarge har betydning for hvilke muligheter man har i livet. 
  
I Norge har politiet fått kritikk for å forskjellsbehandle minoriteter. Mange opplever å bli 
stoppet av politiet uten å forstå hvorfor, og minoritetsungdom stoppes ofte og sjekkes av 
politiet. Et tiltak for å forhindre at politiet ikke stoppet folk på bakgrunn av fordommer eller 
rasisme er en kvitteringsordning. Denne ordningen vil ta utgangspunkt i at politiet må 
registrere hvem de stopper, hvor og hva slags kontroll det er. Et slikt system vil bidra til at 
politiet blir bevisst på etnisk profilering. Kvitteringen for kontrollen vil også kunne brukes for 
at en kan ha et bevis på at man har blitt utsatt for diskriminering av politiet. 
  
I tillegg opplever de med minoritetsbakgrunn hets og trakassering som er rasistisk motivert. 
Dette skjer i alle arenaer, men er særlig tydelig på nett. Det bør innføres en lov som 
ansvarliggjør formidlere av netthets. Ved å tillate hatefulle ytringer medvirker man til 
trakassering. Videre bør politiet få flere ressurser til å bekjempe hatkriminalitet. 
  
Et annet viktig aspekt ved diskriminering som skjer i norsk offentlig rom er 
utelivsdiskriminering. Nesten annenhver person med minoritetsbakgrunn blir nektet 



 

inngang på ulike utesteder, noe som gir en følelse av utenforskap og er personlig 
nedverdigende for dem det gjelder. Ingen personer skal føle at de er mindre verdt på grunn 
av deres etnisitet, og alle skal ha samme muligheter til å nyte landets uteliv. 
  
Arbeiderpartiet og den sosialdemokratiske bevegelsen er tuftet på ideen om at alle 
mennesker er like mye verdt og har rett til de samme mulighetene. Vi skal aldri akseptere 
rasisme. Vår politikk må derfor legge til rette for å bekjempe rasisme og fordommer. 
  
Agder Arbeiderparti vil: 

• Øke statsstøtten til antirasistiske organisasjoner 

• Styrke undervisningen om netthets både på grunnskolen og videregående 

• Styrke undervisningen om netthets i lærer- og politiutdanningen 

• At kommuner skal få ressurser til å tilby kurs om rasisme og strukturell rasisme for 

• ansatte i kommunen 

• At jobbsøknader i det offentlige skal være anonyme frem til innkalling til intervju 

• Innføre et kvitteringssystem i politiet som går ut på at man får en kvittering der det 

• opplyses om hvem som er stoppet, hvor og hva slags kontr oll det er 

• Opprette flere hatkrimgrupper i politiet og øke bemanningen mot 

• hatkriminalitet kraftig 

• Det skal økes antall kontroller for å avdekke utelivsdiskriminering 

• Innføre et nytt og strengere nasjonalt prikksystem for utesteder 

 
Styrets innstilling 
Forslaget avvises som følge av vedtak i forslag 23. 
 
  

 PRIVATPERSONER MED YTELSER FRA NAV FÅR UTBETALINGER EN 
GANG (EN DATO) PR MND. (Gjelder ikke barnetrygd) 

Forslagsstiller: Kvinnenettverket 
 
I samfunnet vårt idag står en for stor andel utenfor arbeidslivet. Statistikker viser at dette 
gjelder opp mot 30% av innbyggere i arbeidsfør alder (18- 67).  For personer som havner 
utenfor arbeidslivet er det nødvendig å motta økonomisk hjelp fra ulike NAV ordninger. 
 
Når utbetalingene kommer til ulike datoer blir sjelden en utbetaling stor nok til å dekke feks 
boutgifter. Dette gjør at det økonomiske puslespillet, som har marginalt med brikker i 
utgangspunktet, blir svært krevende å legge.  
 
Dette fører ikke til forbedring i helsetilstanden for de fleste. Det krever et overskudd å ha slik 
kontroll på økonomien. Dette er for de fleste angst og stress fremmende. Slik at den energi 
en ønsker skal legges til å jobbe med egen helse og utvikling, fort kan bli brent opp av stress 
og bekymring for hvordan klare egen økonomi. Vi mennesker er helt avhengig av penger for 
å kunne dekke våre basale behov. Når dette trues er det svært vanskelig å konsentrere seg 
om andre oppgaver.  
 
Når en er i ordinært arbeid og mottar lønn, så kommer denne en gang pr mnd. Da har en en 
oversikt over hva og hvordan en må disponere. Målet er som regel å hjelpe NAV hjelps 
mottakeren tilbake eller inn i ordinært arbeidsliv. Det vil da være normalen å få lønn en gang 
pr mnd. 

 
Eksempler på utbetalingsdatoer er: 



 

AAP (arbeidsavklaringspenger)    annenhver uke, etter meldekort 
Barnebidrag      utbetalt når NAV blir betalt. 
Barnepensjon      cirka den 19. 
Bidragsforskudd     cirka den 3. 
Dagpenger      utbetaling varierer 
Foreldrepenger     innen den 25. 
Etterlattepensjon      cirka den 19. 
Grunn og hjelpestønad    cirka den 19. 
Introduksjonsstønad     variere fra kommune til kommune. 
Kontantstøtte      cirka den 30. 
Kvalifiseringsstønad     varierer fra kommune til kommune 
Menerstatning      cirka den 19. 
Omsorgspenger     innen den 25. 
Opplæringspenger     cirka den 23. 
Overgangsstønad     cirka den 19. 
Pleiepenger      inne den 25. 
Stønad til barnetilsyn      cirka den 19. 
Svangerskapspenger     innen den 25. 
Sykepenger      enten den 25 eller 5 dager etter innvilget. 
Tiltakspenger      annenhver uke, etter meldekort 
Uføretrygd      cirka den 19. 
Ventelønn      den 12. 
Økonomisk sosialhjelp    variere fra kommune til kommune. 
 
Dersom det blir satt en fast utbetalt stønad må det også være mulig å få forskudd hos NAV 
når saksbehandlingstiden er lang. Vi har så mange flotte ordninger i Norge, men dette kan 
være et forholdsvis enkelt og viktig bidrag for å sette flere i stand til å fokusere på helse og 
arbeid/aktivitet. 
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas. 

  EN UTBETALINGSDATO FRA NAV 

Forslagsstiller: Vennesla Arbeiderparti 
 
Forslag: Privatpersoner med ytelser fra NAV får utbetalinger en gang (en dato) pr mnd. 
(Dette gjelder ikke barnetrygd). 
 
I samfunnet vårt i dag står en for stor andel utenfor arbeidslivet. Statistikker viser at dette 
gjelder opp mot 30% av innbyggere i arbeidsfør alder (18- 67). 
For personer som havner utenfor arbeidslivet er det nødvendig å motta økonomisk hjelp fra 
ulike NAV ordninger. 
 
Når utbetalingene kommer til ulike datoer, blir sjelden en utbetaling stor nok til å dekke feks 
boutgifter. Dette gjør at det økonomiske puslespillet, som har marginalt med brikker i 
utgangspunktet, blir svært krevende å legge. 
 
Dette fører ikke til forbedring i helsetilstanden for de fleste. Det krever et overskudd å ha slik 
kontroll på økonomien. Dette er for de fleste angst og stress fremmende. Slik at den energi 
en ønsker skal legges til å jobbe med egen helse og utvikling, fort kan bli brent opp av stress 
og bekymring for hvordan klare egen økonomi. Vi mennesker er helt avhengig av penger for 



 

å kunne dekke våre basale behov. Når dette trues, er det svært vanskelig å konsentrere seg 
om andre oppgaver. 
 
Når en er i ordinært arbeid og mottar lønn, så kommer denne en gang pr mnd. Da har en en 
oversikt over hva og hvordan en må disponere. Målet er som regel å hjelpe NAV hjelps 
mottakeren tilbake eller inn i ordinært arbeidsliv. Det vil da være normalen å få lønn en gang 
pr mnd. 
 
Eksempler på utbetalingsdatoer er: 

• AAP (arbeidsavklaringspenger) annenhver uke, etter meldekort 

• Barnebidrag utbetalt når NAV blir betalt. 

• Barnepensjon cirka den 19. 

• Bidragsforskudd cirka den 3. 

• Dagpenger utbetaling varierer 

• Foreldrepenger innen den 25. 

• Etterlattepensjon cirka den 19. 

• Grunn og hjelpestønad cirka den 19. 

• Introduksjonsstønad variere fra kommune til kommune. 

• Kontantstøtte cirka den 30. 

• Kvalifiseringsstønad varierer fra kommune til kommune 

• Menerstatning cirka den 19. 

• Omsorgspenger innen den 25. 

• Opplæringspenger cirka den 23. 

• Overgangsstønad cirka den 19. 

• Pleiepenger inne den 25. 

• Stønad til barnetilsyn cirka den 19. 

• Svangerskapspenger innen den 25. 

• Sykepenger enten den 25 eller 5 dager etter innvilget. 

• Tiltakspenger annenhver uke, etter meldekort 

• Uføretrygd cirka den 19. 

• Ventelønn den 12. 

• Økonomisk sosialhjelp variere fra kommune til kommune. 

 
Vi har så mange flotte ordninger i Norge, men dette kan være et forholdsvis enkelt og viktig 
bidrag for å sette flere i stand til å fokusere på helse og arbeid/aktivitet. 
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget ansees ivaretatt i forslag 26 og avvises. 
 
 

 REGJERINGEN MÅ VURDERE Å GI BARNEVERNSLEDERE TILGANG TIL 
ALLE LANDETS KOMMUNALE BARNEVERNSSAKER DIGITALT.  

Forslagsstiller: Kvinnenettverket 
 
Forslag:  
Dersom det mottas melding på nytt barn kan barnevernsleder sjekke barnets eventuelle 
historikk i barnevernet, uavhengig av tidligere bostedskommune.  
 
 



 

Bakgrunn: 
En utfordring for å kunne hjelpe og ivareta sårbare familier og deres barn er at de har 
hyppige flyttinger. Enten som følge av dårlig økonomi, brudd i samliv eller flytter fra 
barnevern.  
 
Dersom barneverntjenesten kjenner til at et barn de jobber med flytter, plikter de å melde ny 
bostedskommune dersom en kan dokumentere og har grunn til å tro at barnets liv, helse og 
utvikling står i alvorlig fare.  
 
Dersom disse kravene ikke er innfridd kan barnevernet prøve å få familiens tillatelse til å 
videresende bekymringen til ny bostedskommune.  
 
Noen ganger unnlater familier å si at de flytter, eller hvor de flytter. I dag er dagens 
saksbehandlingssystem slik at man må begrunne innsyn i barnets journal og personvernet er 
godt ivaretatt. Dette må også sikres i denne ordningen. 
 
I tillegg til at en slik ordning vil kunne forhindre at det lykkes å «flytte fra barnevernet». Så vil 
det spare begge barneverntjenestene for mye jobb da en ikke trenger å be om å få oversendt 
dokumentene (Den ene slipper å kopiere alle dokumenter og nye kommunen slipper å 
arkivere gamle dokumenter på nytt). 
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 
 

 FELLES DIGITAL TILGANG FOR BARNEVERNSSAKER 

Forslagsstiller: Vennesla Arbeiderparti 
 
Forslag: Gi barnevernsledere tilgang til alle landets kommunale barnevernssaker digitalt. 
Dersom det mottas melding på nytt barn kan barnevernsleder sjekke barnets eventuelle 
historikk i barnevernet, uavhengig av tidligere bostedskommune. 
 
Bakgrunn: 
En utfordring for å kunne hjelpe og ivareta sårbare familier og deres barn er at de har 
hyppige flyttinger. Enten som følge av dårlig økonomi, brudd i samliv eller flytter fra 
barnevern. 
 
Dersom barneverntjenesten kjenner til at et barn de jobber med flytter, plikter de å melde ny 
bostedskommune dersom en kan dokumentere og har grunn til å tro at barnets liv, helse og 
utvikling står i alvorlig fare. 
 
Dersom disse kravene ikke er innfridd kan barnevernet prøve å få familiens tillatelse til å 
videresende bekymringen til ny bostedskommune. Noen ganger unnlater familier å si at de 
flytter, eller hvor de flytter. 
 
I tillegg til at en slik ordning vil kunne forhindre at det lykkes å «flytte fra barnevernet». Så vil 
det spare begge barneverntjenestene for mye jobb da en ikke trenger å be om å få oversendt 
dokumentene (Den ene slipper å kopiere alle dokumenter og nye kommunen slipper å 
arkivere gamle dokumenter på nytt). 
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget er ivaretatt i forslag 27 og avvises. 
 



 

 BARNAS BESTE? LA MØDRENE FÅ BLI!  

Forslagsstiller: Kvinnenettverket 
 
I Hurdalsplattformen skriver Regjeringen at den vil sikre at barnets beste er et 
grunnleggende hensyn i behandlingen av asylsaker som berører barn. Videre vil Regjeringen 
gjennomgå praksis når det gjelder vurderinger av barnets beste for å sikre at det gjøres 
konkrete og individuelle vurderinger i hver enkelt sak.  
 
Når flere barn - med norsk statsborgerskap - nå likevel står i akutt fare for å bli frarøvet sin 
primære omsorgsperson og familier splittes, må våre stortingspolitikere ta grep. Det haster! 
Det haster for de barna som står foran det traume det er å miste moren sin, ikke til sykdom 
eller død, men som en konsekvens av en villet politikk fra norske myndigheter. Disse barna 
kan ikke vente, deres oppvekst er nå!   
 
UNE tror ikke alltid på menneskers historier, og de som får sine liv satt på vent, har ofte 
ingen mulighet for å bevise noe mer enn de allerede har gjort. I slike tilfeller kommer ikke 
tvilen dem til gode. Derimot er det innvandringspolitiske hensyn som legges til grunn for 
utvisning. Dette er etter vår mening i strid med lover og regler som gjelder barnets beste. At 
barnets beste skal særlig vektlegges er forankret i Grunnloven, EMK, Barnekonvensjonen og 
Utlendingsloven- og forskrift.      
 
Vi krever at regjeringen straks setter i gang med den varslede gjennomgangen av praksis på 
asylfeltet opp mot barnets beste. Vi krever at saker som berører mindreårige barn settes i 
bero inntil det er gjennomført en grundig gjennomgang av regler og praksis i disse sakene.    
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas med følgende endringsforslag:  

• Endrer tittel: Barnas beste? La foreldrene få bli!  

• Endre teksten linje 7 fra «…traume det er å miste moren sin» til «det er å miste 

foreldrene sine» 

 

 EN ASYLPOLITIKK TIL BARNAS BESTE  

Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 
 
Julen 2021 ble vi møtt med saker som har skapt stort engasjement, hvor mødre blir kastet ut 
av landet mens barna blir værende igjen. Sakene til Sabrin Muhammed Ali, Genet Gemedo 
Hensene og Mercy Fakor Awumey har skapt store reaksjoner, og nylig ble det vedtatt et 
tverrpolitisk opprop i Bergen og tilsvarende i Vestlandet fylkesting. Agder Arbeiderparti 
ønsker å løfte dette frem i Agder.  
 
Når barn må skilles fra sin mor og dermed mister tryggheten og det næreste og viktigste de 
har, da må en stille spørsmål med praksis. Det er umulig for oss å sette oss inn i smerten 
dette påfører både foreldre og barn, og Agder Arbeiderparti ønsker en asylpolitikk som setter 
barnas beste i høysetet.  
 
Vi skal ha en rettferdig asylpolitikk, men vi som arbeiderparti med våre grunnverdier kan ikke 
la være å utfordre når vi opplever urett. De som har satt livene på vent har ofte ingen 
mulighet for å bevise mer enn de allerede har gjort, men til tross tvilen kommer dem som 
oftest ikke til gode. Det er de innvandringspolitiske hensyn som vektlegges, ikke barnas 
beste og dermed ikke grunnloven, barnekonvensjonen eller utlendingsloven med tilhørende 
forskrift.  



 

 
Dette er omtalt i Hurdalsplattformen som sier at regjeringen vil sikre at barnets beste er et 
grunnleggende hensyn i behandlingen av asylsaker som berører barn og barnets beste, og 
praksis skal gjennomgår når det gjelder vurderinger av dette. Nå må stortingspolitikerne ta 
grep, og sørge for å etterleve regjeringsplattformen, og sørge for at dette blir prioritert, for det 
haster. Det haster for de barna som står i fare for å miste sin mor som følge av en villet 
politikk fra norske myndigheter. Disse barna har ikke mulighet til å vente.  
 
Agder Arbeiderparti vil: 

• Mødre til norske barn får bli i Norge!  

• Stortinget straks setter i gang med den varslede gjennomgangen av praksis på 

asylfeltet opp mot barnets beste. 

• Vi krever at saker som berører mindreårige barn settes i bero inntil det er gjennomført 

en grundig gjennomgang av regler og praksis i disse sakene. 

 
 
Styrets innstilling 
Forslaget er ivaretatt i forslag 29 og avvises. 
 

 BARN OG UNGES PSYKISKE HELSE 

Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 
 
Alle mennesker har en psykisk helse. Det er viktig for Arbeiderpartiet å forebygge, behandle 
og ha et godt ettervern for å sikre at alle har en god psykisk helse.  
 
Under Covid-19 pandemien har barn og unge blitt isolert, deltatt på digital undervisning, og 
ikke møtt venner eller familie som før. Dette har medført at stadig flere unge sliter med sin 
psykiske helse, mange faller utenfor, føler seg utenfor fellesskapet og får depresjon eller 
andre psykiske lidelser. For Arbeiderpartiet er den psykiske og fysiske helsen like viktig, og vi 
må derfor arbeide for at barn og unge føler seg inkludert og en del av et fellesskap. 
 
I dag er det psykiske helsetilbudet varierende, og behandlingstid og tilbud varierer i 
kommuner og fylker. I Agder faller flere ungdom utenfor, og behandler seg selv med rus.  
 
Arbeiderpartiet i Agder ønsker å redusere disse tallene, og gjøre terskelen for å be om hjelp 
betydelig lavere. Agder Arbeiderparti ønsker også å øke bemanningen innenfor den psykiske 
helsesektor, og ha som mål at helsesykepleier skal være på skolen hver eneste dag på de 
ulike ungdomsskolene slik at unge ikke møter en stengt dør. 
 
Agder Arbeiderparti vil:  

• At regjeringen skal øremerke midler til å styrke den psykiske helsen i kommunene.  

• Korte ned ventetiden på profesjonell psykisk helsehjelp  

• Sikre at midler til forebyggende tiltak og til etablering av behandlingstilbud må 

fordeles over hele landet slik at det psykiske helsetilbudet er likt  

• At akuttilbudet i tverrfaglig spesialisert rusbehandling (TSB) og psykisk helsevern ved 

distriktspsykiatriske sentre (DPS) skal styrkes og videreutvikles 

• Ha helsesykepleier på skolen hver eneste dag fra 09.00 til 15.00 

 

Styrets innstilling 
Forslag 31, 32 og 33: Styret støtter intensjonen i forslagene og oversendes til 
redaksjonskomiteen. 



 

 PSYKOLOG LETTERE TILGJENGELIG FOR ALLE: 

Forslagsstiller: AUF i Agder 
 
Psykisk helse er blitt et viktig tema de siste årene. Flere sliter psykisk nå enn før og får ikke 
den hjelpen de trenger, og ofte får de ikke hjelp før det er for sent. Det er lange ventelister for 
å snakke med psykisk helsevern og du må være «syk nok» for å komme inn i systemet. Alle 
må ha tilgang på et lavterskel psykisk helsehjelp tilbud med hjelp fra fagfolk med den 
kompetansen man trenger. Lavterskeltilbud skal ha henvisningsrett til psykolog og annen 
psykisk helsehjelp i spesialisthelsetjenesten. 
  
Agder Arbeiderparti vil: 

• Psykisk helsehjelp skal likestilles med fastleger og legevakt ordningen 

• At alle lavterskel psykisk helsehjelp tilbud i kommunen skal ha henvisningsrett til 

psykolog og annen psykisk helsehjelp i spesialisthelsetjenesten. 

• Antall sengeplasser innen psykiatri i spesialisthelsetjenesten skal gjenspeile behovet. 

Dette da også ungdomsklasser. 

• At vi skal få flere lavterskeltilbud for unge 

• Ansatte flere psykologer flere helsestasjoner

Styrets innstilling 
Forslag 31, 32 og 33: Styret støtter intensjonen i forslagene og oversendes til 
redaksjonskomiteen. 

 HELSESYKEPLEIER PÅ SKOLEN HVER DAG- OGSÅ I DISTRIKTENE 

Forslagsstiller: AUF i Agder 
 
Vi vet i dag at flere unge sliter med sin psykiske helse, særlig etter pandemien. Derfor er det 
et problem når helsesykepleier er på skolen en dag i uka. Unge er avhengig av et 
lavterskeltilbud på psykisk helse der de går på skole. Dette gjelder også distriktene og de 
små skolene. Distriktskoler blir ofte glemt, og sitter med lite tilbud for psykisk helse i skolen. 
Mange skoler i distriktene har bare helsesykepleier på skolen en eller to dager i uka, og det 
holder ikke. I distriktene blir også ofte helsesykepleier brukt til mye annet, bl.a. corona 
vaksinering. 
 
Derfor vil Arbeiderpartiet: 

• Ha en helsesykepleier hver dag uavhengig av størrelse på skolen 

• Unngå å bruke helsesykepleier til andre tjenester 

 
Styrets innstilling 
Forslag 31, 32 og 33: Styret støtter intensjonen i forslagene og oversendes til 
redaksjonskomiteen. 
 

 LIKE MULIGHETER FOR ALLE STUDENTER 

Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 
 
Blant studenter i Norge i dag går det et skarpt skille mellom de som har mulighet til å få 
økonomisk støtte hjemmefra, og de som i mangel på denne mulighet blir nødt til å jobbe ved 
siden av studiene. For mange av dem som må ha deltidsjobb går dette ut over studiene.  
 



 

Størrelsen på ens foreldres lommebok skal ikke påvirke mulighetene studenter har til å 
prioritere studiet i tilstrekkelig grad. Alle skal ha lik mulighet til å ta en utdanning og forfølge 
sine drømmer. Derfor bør man øke studiestøtten, samtidig som man sørger for at 
studentenes økte kjøpekraft ikke blir spist opp av inflasjon gjennom de neste årene. 
  
Agder AP vil: 

• At studiestøtten skal økes og knyttes til 1,5 ganger grunnbeløpet i folketrygden 
 
 
Styrets innstilling: 
Forslaget vedtas 
 

 KOMPETANSESENTER MOBBING 

Forslagsstiller: Vennesla Arbeiderparti 
 
Agder Arbeiderparti skal være en pådriver for en pilot i Agder for å utvikle et statlig 
kompetansesenter som skal veilede og sikre lik behandling i saker om mobbing, uavhengig 
av hvilken kommune man bor i.  
 
Begrunnelse: Problem med mobbing er et omfattende problem, og en av årsakene til at 
mange unge faller ut av utdanning og jobb. Mobbesaker i skolene håndteres på ulike måter.  
 
Det er forskjeller på saksbehandling fra skole til skole og fra kommune til kommune og fra 
fylke til fylke. Mobbesakene er komplekse i den forstand at de er vanskelig å avdekke. I dag 
har skolene frist på 5 dager med å lage en plan for hvilke tiltak skolen vil sette i gang når en 
elev har sagt fra om mobbing. Hvilke tiltak som settes i gang, om det er raskt nok og om det 
hjelper er ofte kimen til konflikt mellom foreldre og skole. 
 
Partiprogrammet for Stortingsvalget 2021-2024 slår fast at «Barn og unge skal ha et godt og 
trygt skolemiljø, det er et felles ansvar. Vi vil intensivere innsatsen mot mobbing i den norske 
skolen.» 
 
Den økte innsatsen mot mobbing er i Arbeiderpartiets partiprogram konkretisert i 6 
kulepunkter. Ett av kulepunktene handler om å utvikle et statlig kompetansesenter som skal 
veilede og sikre lik behandling i saker om mobbing, uavhengig av hvilken kommune man bor 
i. 
 
Et kompetansesenter kan ha følgende oppgaver: 

• Veilede og sikre lik behandling i saker om mobbing. 

• Felles ankeinstans/ oppfølging av Statsforvalterens tilsyn når det er gitt vedtak om 

avvik som må rettes opp. 

• På sikt bør kompetansesenteret inkludere innsats og forebygging av mobbing i 

arbeidslivet generelt. 

 
 
Styrets innstilling: 
Forslaget vedtas med følgende endring: 
Siste kulepunkt endres fra arbeidslivet generelt til samfunnet generelt. 
 
 
 



 

 STATLIG KOMPETANSESENTER MOT MOBBING 

Forslagsstiller: Lillesand Arbeiderparti 
 
Agder Arbeiderparti skal være en pådriver for en pilot i Agder for å utvikle et statlig 
kompetansesenter som skal veilede og sikre lik behandling i saker om mobbing, uavhengig 
av hvilken kommune man bor i.  
 
Begrunnelse:  
Problem med mobbing er et omfattende problem, og en av årsakene til at mange unge faller 
ut av utdanning og jobb. Mobbesaker i skolene håndteres på ulike måter. Det er forskjeller på 
saksbehandling fra skole til skole og fra kommune til kommune og fra fylke til fylke. 
Mobbesakene er komplekse i den forstand at de er vanskelig å avdekke. I dag har skolene 
frist på 5 dager med å lage en plan for hvilke tiltak skolen vil sette i gang når en elev har sagt 
fra om mobbing. Hvilke tiltak som settes i gang, om det er raskt nok og om det hjelper er ofte 
kimen til konflikt mellom foreldre og skole.  
 
Partiprogrammet for Stortingsvalget 2021-2024 slår fast at «Barn og unge skal ha et godt og 
trygt skolemiljø, det er et felles ansvar. Vi vil intensivere innsatsen mot mobbing i den norske 
skolen.»   Den økte innsatsen mot mobbing er i programmet konkretisert i 6 kulepunkter. Ett 
av kulepunktene handler om å utvikle et statlig kompetansesenter som skal veilede og sikre 
lik behandling i saker om mobbing, uavhengig av hvilken kommune man bor i.  
 
Et kompetansesenter kan ha følgende oppgaver:  

• Veilede og sikre lik behandling i saker om mobbing.  

• Felles ankeinstans/ oppfølging av Statsforvalterens tilsyn når det er gitt vedtak om 
avvik som må rettes opp.  

• På sikt bør kompetansesenteret inkludere mobbing i arbeidslivet  
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget er ivaretatt i forslag 35 og avvises. 
 
 

 KOMMUNESTYRER OG FYLKESTING SKAL HA MINIMUM 40/60 
KJØNNSFORDELING. 

Forslagsstiller: Vennesla Arbeiderparti 
En bør i de politiske arenaer inneha minimum 40/60 kjønnsfordeling. Politikere er satt til å 
bestemme retninger og prioriteringer for samfunnet her og nå og utvikling på sikt. Det er 
derfor svært viktig at de som bestemmer dette representerer de de bestemmer på vegne av. 
Det er 50 % kvinner og 50% menn. Dette bør gjenspeiles i bl.a kommunestyrer og fylkesting. 
 
 
Styrets innstilling: 
Forslaget oversendes redaksjonskomiteen med anbefaling om at det utarbeides et forslag 
som peker på at Stortinget i behandling av valgloven bør innføre bestemmelser som øker 
kvinnerepresentasjonen i kommunestyrer og fylkesting. 
 
Votering: Mot tre stemmer som ønsker å vedta forslaget som det ligger. 
 
 
 
 



 

  IKKE LOV Å STRYKE VED VALG. 

Forslagsstiller: Vennesla Arbeiderparti 
Det er ønskelig at regjeringen sørger for at strykning av kandidater ved valg ikke skal være 
mulig. Det viser seg at det oftest er kvinner som blir strøket. Viktig å forsøke større grad av 
likestilling også i politikken. 
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtatt 
 
 

 VIDEREGÅENDE SKOLE 

Forslagsstiller: Risør Arbeiderparti 
 
Risør videregående skole må prioriteres i videre skoleutvikling i Agder. Skolen må ha en 
fullverdig fagtilbud og utvikles som en kjerneressurs for positiv nærings- og 
samfunnsutvikling i Risør. Det må arbeides med linjer som øker elevtallet. Det må satses 
ytterligere på skolen både i faglig bredde, markedsføring og bygningsmessig. 
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget er i tråd med vedtatt politikk og oversendes fylkestingsgruppa 
 
 

 DESENTRALISERT SKOLESTRUKTUR I AGDER, FLEKKEFJORD 
VIDEREGÅENDE SKOLE STUDIESTED KVINESDAL.  

Forslagsstiller: Kvinesdal Arbeiderparti 
 
Agder Arbeiderparti vil fortsette arbeidet for å sikre den videregående skolen i Kvinesdal. Vi 
viser her til programmet til Agder Arbeiderparti hvor partiet har sagt at vi ønsker en 
desentralisert skolestruktur i Agder.  
 
Begrunnelse:  
Kvinesdal Arbeiderparti har jobbet aktivt i mange år for å sikre og styrke den videregående 
skolen i Kvinesdal. I juni 2020 vedtok Agder Fylkesting følgende vedtak vedrørende den 
videregående skolen i Kvinesdal: 
Det gjennomføres en mulighetsstudie ved Flekkefjord videregående skole studiested 
Kvinesdal. Studien må involvere kommunene og lokalt næringsliv i regionen. 
Mulighetsstudien skal sees i sammenheng med nytt rom og funksjonsprogram ved 
byggetrinn 2 Flekkefjord videregående skole.  
I forbindelse med ny skolebruksplan ber vi om at det avsettes både personell og økonomiske 
ressurser for å kunne gjennomføre en mulighetsstudie for Flekkefjord vgs avd Kvinesdal  
 
Dette vedtaket fra fylkestinget er mandatet som mulighetsstudien skulle utføres på. Gruppen 
som har arbeidet med mulighetsstudiet har nå i 2022 sendt sitt forslag til mulighetsstudie. Fra 
deres rapport kommer det ikke frem noe konkret om at skolen bør opprettholdes. Slik 
dokumentet er skrevet oppfattes det av Kvinesdal Arbeiderparti å være en ønskeliste til 
skoleledelsen i Flekkefjord, hvordan å legge ned avdelingen i Kvinesdal. Fra mandatet til 
fylkestinget kan ikke Kvinesdal Arbeiderparti lese noe om at det var dette mulighetsstudiet 
skulle brukes til. Det kommer klart frem i vedtaket fra fylkestinget at det skal utføres en reell 
mulighetsstudie som skal involvere kommunene, les her både Kvinesdal og Flekkefjord. 
Samt lokalt næringsliv. Fra rapporten som er mottatt fra gruppen som har arbeidet med 



 

mulighetsstudiet kan det ikke ses at noen av hensynene til lokalt næringsliv og Kvinesdal 
kommune har blitt realitetsbehandlet. Som følge av det anser Kvinesdal Arbeiderparti at 
mandatet til gruppen vedrørende mulighetsstudiet ikke er ivaretatt gjennom dette 
mulighetsstudiet. Det vises her også til skriv mottatt fra flere ansatte på Flekkefjord VGS 
studiested Kvinesdal den 24.01.2022, som ikke støtter uttalelsene fra skoleledelsen.  
 
Kvinesdal Arbeiderparti stiller spørsmål til prosessen hvorfor ikke deres anførsler er tatt med 
i rapporten til gruppen. En slik prosess må være transparent og må gjenspeile anførslene til 
samtlige av aktørene i prosessen. Kvinesdal Arbeiderparti støtter Kvinesdal kommunes 
vedtak i formannskapet den 26.01.2022. Det vises her til kulepunkt 1 i formannskapets 
vedtak:   
«Kvinesdal kommune mener at det politiske vedtaket fylkeskommunen gjorde vedrørende 
mandatet om å sette i gang et mulighetsstudie ikke er ivaretatt. Kommunen hadde klare 
forventninger til at det var mulighetene man skulle belyse, og ikke det som skoleledelsen har 
brukt mulighetsstudie til. Kommunen er svært kritisk til dette, og forventer at 
fylkesadministrasjonen og fylkespolitikerne merker seg dette og tar hensyn til det i det videre 
løp.»  
 
Dette vedtaket viser klart misnøyen Kvinesdal kommune har til mulighetsstudien, da den ikke 
har belyst mulighetene til utvikling av skolen. Denne misnøyen deler også Kvinesdal 
Arbeiderparti og vi har i denne saken vært ute og kritisert fremgangsmåten til rektor ved 
Flekkefjord Videregående skole, Tor Inge Rake. Det vises til vedtak til styret den 15.11.2021: 
«Vi i Kvinesdal Arbeiderparti er kritiske til at rektor ved Flekkefjord VGS Tor Inge Rake, som 
også er medlem av arbeidsgruppen går ut i media med sine synspunkter før mulighetsstudiet 
foreligger. Gjennomføring av mulighetsstudiet er politisk vedtatt av Agder Fylkesting. 
Mulighetsstudiet skal behandles politisk i Agder Fylkesting, og det er der framtiden til 
Studiested Kvinesdal skal avgjøres» 
 
Som følge av det, forventer Kvinesdal Arbeiderparti at Agder Arbeiderparti støtter opp om 
Kvinesdal kommunes forslag til videre drift av Flekkefjord VGS avdeling Kvinesdal. 
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget er i tråd med vedtatt politikk og oversendes fylkestingsgruppa 
 
 

 UTVIDE RETTSHJELPSORDNINGEN SLIK AT DEN NÅR FLERE SOM HAR 
BEHOV FOR HJELP  

Forslagsstiller: Kvinesdal Arbeiderparti 
 
Agder Arbeiderparti fremmer følgende forslag for å utvide rettshjelpsordningen i Norge: 

- Inntektsgrensen økes fra dagens 320 000 kr til 80% av gjennomsnittslønnen, for 2020 

er det 468 000 kr for enslige. Samme økning skal gjelde for ektefeller og samboere  

- Den offentlige Salærsatsen økes i budsjettet for 2023 fra 1121 kr, med 30% til 1457 

kr 

 
Økning av Inntektsgrensen:  
I Norge er det hvert år mange folk som ikke får sine rettigheter da de ikke har råd å forfølge 
dem for rettsapparatet. Advokater og rettssaker er ofte forbundet med store kostnader og 
utgifter som følge av det velger mange folk å ikke forfølge sine rettigheter. I dag er det en 
ordning i Norge som skal sikre dem som ikke har råd gratis eller delvis dekning av 
kostnadene med juridisk bistand. Dessverre kan vi ofte lese i media at disse ordningene ikke 



 

treffer godt nok, da det er meget begrenset hvem som har rett til fri rettshjelp i Norge. For å 
kunne få fri rettshjelp kan en ikke ha en inntekt over 320 000 kr pr år hvis en er enslig og 
490 000 kr for ektefeller og samboere. Gjennomsnittslønnen i Norge for 2020 var på 585 000 
kr. Det betyr at inntektsgrensen er på litt over halvparten av gjennomsnittslønnen. For å sikre 
at folk har råd til å forfølge sine rettigheter anses det som rimelig at disse inntektsgrensene 
økes opp mot gjennomsnittslønnen.  
 
Økning av den offentlige salærsatsen: 
Den offentlige salærsatsen er hva det offentlige betaler for advokattjenester som dekkes av 
det offentlige. Denne satsen er pr.01.01.2022, 1 121 kr. Advokatbistand koster i det private 
ofte over 2000 kr pr time. I tillegg til at timesatsene er lave, er det ofte begrenset til hvor 
mange timer en sak kan dekkes med (stykkprisforskriften). Dette medfører at mange 
advokater takker nei til oppdrag hvor det offentlige dekker kostnadene (blant annet 
strafferett), noe som igjen medfører at de som trenger advokat får et dårligere tilbud på 
tjenester. Dermed kan de lave offentlige satsene bidra til å svekke rettsikkerheten hos våre 
borgere da flere advokater ikke ønsker å jobbe med slike saker. Som følge av det bør 
Arbeiderparti jobbe for å sikre en forutsigbar rettsikkerhet i Norge.  
 

Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 
 

 TANNLEGEVAKT I REGIONEN 

Forslagsstiller: Kvinesdal Arbeiderparti 
 
Når saken om ny organisering av den offentlige tannhelsetjenesten skal opp til ny behandling 
i fylkestinget må også tannlegevakttilbudet i regionene vurderes. 
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget er i tråd med vedtatt politikk og oversendes fylkestingsgruppa 
 
 

 ASFALTERING AV FYLKESKOMMUNALE VEIER I KVINESDAL 

Forslagsstiller: Kvinesdal Arbeiderparti 

Agder Arbeiderparti registrer at i årets budsjett for asfaltering av fylkeskommunale veier 

nesten ikke er avsatt midler til asfaltering i Kvinesdal. Kun strekning Netland-Risnes som 

Buhei Vindpark har opparbeidet er prioritert. Strekningen – Knaben har vært prioritert av 

Kvinesdal kommune i en årrekke. Det har vært signalisert fra fylkeskommunen at strekningen 

skulle prioriteres.  Agder Arbeiderparti forventer at strekningen nå asfalteres. 

 
Styrets innstilling 
Forslaget er i tråd med vedtatt politikk og oversendes fylkestingsgruppa 
 
 
 
 
 
 



 

 TILRETTELEGGING FOR KOLLEKTIVTRANSPORT 

Forslagsstiller: Risør Arbeiderparti 
Sammenkobling av Vestfoldbanen og Sørlandsbanen med stasjon på Brokelandsheia må 
prioriteres i Nasjonal Transportplan (NTP). Videre må jernbanestrekninger mellom Larvik og 
Tønsberg bygges ut med dobbeltspor for å legge til rette for utbygging av høyhastighetsbane 
videre sørover. Utbygging av ny E18 må også prioritere tilrettelegging for kollektivtransport 
med buss, spesielt for arbeidsreiser i regionen. 
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 
 
 

 MAKSPRIS PÅ MÅNEDSKORT 

Forslagsstiller: AUF i Agder 
 
I påvente av et nasjonalt ungdomskort for kollektivtransport fortsetter bussprisene å øke. De 
økte prisene rammer vanlige forbrukerer og oppfordrer ikke akkurat til økt kollektivbruk for de 
som tviler mellom bilen eller bussen. Om prisnivået blir for høyt kan man får en kjørekultur 
som det vitnes om i ulike deler av landet.  Mange av oss unge er avhengige av buss for å 
komme oss til skolen, men når unge i Nordland, dvs 16-19 år, må bruke 390 kr i måneden for 
å kunne reise i fylket, ja da blir det for mye.  
 

Vi vet at et effektivt klimatiltak er økt bruk av kollektivtransport, for å redusere bruken av 
privatbiler.  Sett bort ifra pandemiåret 2020 så viser tallene for SSB at det nå kjøres over 
hundre millioner flere bussreiser enn på 2000-tallet. Et naturlig første steg mot et nasjonalt 
ungdomskort som skal gjelde all kollektivtransport, kan være et midlertidig makstak på 300kr 
for månedskort for unge i hele fylket.  
 

Arbeiderpartiet vil 

• Sette en midlertidig makspris på 300 kr for et månedskort for unge i hele fylket, i 

påvente av et nasjonalt ungdomskort 

 
Styrets innstilling 
Støtter intensjonen i forslaget, men oversendes redaksjonskomiteen for revidering og 
faktasjekk. 
 
 

 AKUTTILBUDET VED ARENDAL SYKEHUS 

Forslagsstiller: Risør Arbeiderparti 
 
Sørlandet sykehus HF (SSHF) har under utarbeidelse Utviklingsplan for 2040 – Oppdatering 
av Utviklingsplan 2035. SSHF avdeling Arendal er særlig viktig for befolkningen i østregionen 
og for Risør kommune spesielt. Et kvalitativt godt tilbud gir trygghet for alle og det er viktig at 
det videreføres i årene framover. 
 
I høringsutkastet til Utviklingsplanen som nå er ute heter det bla at det skal arbeides med en 
sammenhengende akuttmedisinsk kjede. Dette inkluderer tettere samhandling, gjensidig 
anerkjennelse av kompetanse, standardisering, sammenhengende journal og tydelig 
ansvarsfordeling. 
 



 

Det heter videre at det planlegges nytt akuttbygg ved Sørlandet sykehus i Kristiansand, men 
at det også skal utredes en videreutvikling av akuttmottakene i Arendal og Flekkefjord. 
Det er viktig for befolkningen i vår kommune at vi kan ha trygghet for kvalitet og tilbud ved 
vårt nærsykehus. 
 
Risør Arbeiderparti ønsker en slik utredning velkommen slik at akuttilbudet blir sikret for 
befolkningen også i vår kommune. 
 
Styrets innstilling 
Støtter intensjonen i forslaget jfr nasjonal helse- og sykehusplan vedtatt 17.03.16 hvor det 
stadfester at sykehusene i Arendal og Kristiansand skal ha et stort akuttmottak. Oversendes 
redaksjonskomiteen for redaksjonelle endringer. 
 
 

 AKTIVE FREDSREISER OG KORONA-STØTTE 

Forslagsstiller: Risør Arbeiderparti 
 
Aktive Fredsreiser i Risør må inngå i nasjonale støtteordninger i forbindelse med korona-
situasjonen slik at virksomheten kan ivareta sitt viktige holdningsskapende arbeid for 
ungdom også etter korona-perioden. 
 
Bakgrunn og begrunnelse: 
Aktive Fredsreiser Travel for Peace AS i Risør driver med holdningsskapende skoleturer, i 
første rekke for tiendeklasser i ungdomsskolene. Sammen med Hvite Busser har Aktive 
Fredsreiser betydd mye for den holdningsskapende arbeidet mot nynazisme og ekstremisme 
i Norge i flere tiår.  Aktive Fredsreiser skal arbeide for å gi ungdom tro på at konflikter kan 
løses og at fred kan skapes, og at deres egne holdninger og handlinger er avgjørende. Også 
kommersielle reiseselskapet tilbyr skoleturer til konsentrasjonsleirer i Tyskland og Polen, 
men det er Helga Arntzen i Aktive Fredsreiser (tidligere Hvite Busser) som har utviklet turene 
med et helhetlig perspektiv innfor fredsarbeid, humanisme og menneskerettigheter. 
 
Aktive Fredsreiser Travel for Peace AS er et ideelt aksjeselskap, altså et aksjeselskap som 
har et ideelt formål. Det vil si at det ikke skal skaffe aksjeeierne økonomisk utbytte. For 
Aktive Fredsreiser går overskuddet av driften i internasjonalt arbeid for utvikling og 
menneskerettigheter. I Risør kommune er Aktive Fredsreiser et viktig og trygg arbeidsplass. I 
tillegg er vi stolte av den ideologiske forankringen virksomheten er bygget på. 
 
Aktive Fredsreiser har vært ekstremt hardt rammet av korona-situasjonen gjennom to år nå. 
Det har ikke vært mulig å gjennomføre skoleturer til Tyskland og Polen. Det har vært 
gjennomført skoleturer i Norge, med blant annet besøk til Arkivet i Kristiansand, Rjukan, 
Utøya og andre steder. Også disse turene har vært preget av usikkerhet rundt korona og 
begrensede muligheter for bussreiser. Inntektene til Aktive Fredsreiser har blitt dramatisk 
redusert og styre og ledelse er svært engstelige for virksomhetens framtid. 
 
Aktive Fredsreisers organisering som ideelt AS gjør at de så langt har falt utenfor alle statlige 
støtteordninger for å kompensere for bortfall av inntekter i korona-perioden. Årsaken skal 
være at støtte til ideelle AS ikke er forenlige med EØS/ESA-regelverket for offentlig støtte. 
En rekke busselskaper, som også konkurrerer med Aktive Fredsreiser og Hvite Busser, har 
fått korona-støtte og lønnstilskudd. Støtte til Aktive Fredsreiser kan derfor ikke sies å være 
konkurransedrivende, noe EØS/ESA-regelverket skal ta hensyn til. Tvert i mot, det er 
negativt konkurransedrivende at Aktive Fredsreiser ikke får støtte.  
 
Risør kommune har gjennom egne ordninger bevilget 200 000 ved tre søknadsrunder, totalt 
600 000 kr til Aktive Fredsreiser som ekstraordinære korona-midler. Kommunen er også klar 



 

til å behandle nye søknader. Men vi mener i utgangspunktet at kommunen her dekker over et 
forsømt og/eller misforstått område i de statlige støtteordningene. 
 
 
Styrets innstilling 
Støtter intensjonen i forslaget og oversendes redaksjonekomiteen. 
 

 FØRERKORTOPPLÆRING 

Forslagsstiller: Kvinnenettverket 
 
I mange kommuner er det å ta førerkort en del av friheten man har behov for når man fyller 
18 år. De fleste går på videregående skole i den tiden. Dagens regler sikrer at elevene kan få 
legitimert fravær for det obligatoriske i kjøreopplæringen. Det er imidlertid mange som har 
behov for flere kjøretimer, og dette gjelder spesielt dem som vokser opp i husholdninger uten 
bil eller med redusert mulighet for å øvelseskjøre utenom kjøretimer. 
 
Agder Arbeiderparti mener regjeringen må gjøre det lettere for ungdom å ta førerkort ved å la 
dem få legitimert fravær for dokumenterte kjøretimer. 
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 
 

 OM ALLE SKAL MED, SÅ MÅ ALLE FÅ MULIGHETEN  

Forslagsstiller: Kvinnenettverket 
 
Forslag:  
Ungdom som har bosteds adresse hos aleneboende forsørger skal ha rett til stipend om 

aleneforsørger har svak økonomi 

 
Begrunnelse: 
I 2014 endret den blåblå regjeringen hvilke regler som gjelder for stipend i videregående 

skole og nesten 50 000 elever mistet retten til stipend. En av endringene som ble gjort var at 

inntekten til begge biologiske foreldre skulle regnes med når elevene søkte om stipend. 

Flere ungdom har ikke kontakt med begge foreldre. Barn over 18 år som går på videregående 

skole eller tilsvarende, kan inngå avtale eller søke om at barnebidrag fastsettes av NAV. Det 

er da barnet som eventuelt søker om og mottar barnebidraget. 

 
I de tilfellene hvor den ene av de fortsatte er i konflikt med ungdom og foresatte av 
forskjellige årsaker, i enkelte tilfeller også har besøksforbud, så skaper krav om bidrag til økt 

konfliktnivå. 

 
Om den foresatte ungdommen har bostedsadresse hos foresatt som går på uføretrygd, 

opphører barnetrygd og barnetillegg når ungdommen er 18 år. Dette utgjør flere tusen krone 

og gjør at muligheten til å hjelpe økonomisk blir meget vanskelig, men plikten til å forsørge 

fortsetter til fylte 21 år. 

 
Ved enkelte tilfeller utløser krav om bidrag utover 18 år store konflikter, og enkelte tilfeller 

være direkte farlig for ungdommen og kan ved å endre kravet om inntektsavhengig stipend 

bidra til at disse ungdommene kan få en fullført utdannelse. 

 



 

Vi har allerede for stort frafall i videre gående skole, økonomi kan være en av faktorene her. 

 
Dette er et lite bidrag i kampen om lik rett til utdanning og kampen mot sosial arv som 
Arbeiderpartiet som sosialdemokratisk burde gå for. 

 
 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 
 
 

 LIKEVERDIGHET I TILBUDET PÅ STATENS BARNEHUS  

Forslagsstiller: Kvinnenettverket 
 
I en evaluering av barnehusene viser det seg at det er veldig forskjell på oppfølging i 
etterkant av at et barn har vært til avhør hos barnehuset. Det betyr at det i dag er prisgitt hvor 
du bor med tanke på hvilken oppfølging du får. Slik kan vi ikke ha det!  
 
Agder Arbeiderparti mener derfor at: 

• Barnehusene må bli et større satsningsområde for staten 

• Det må sikres at barn får avhør ved barnehusene så fort som mulig 

• Det må utarbeides klarere retningslinjer for oppfølging slik at man sikrer likt tilbud 

over hele landet 

 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 
 
 

 ØKT BISTAND TIL UTDANNING  

Forslagsstiller: Kvinnenettverket 
 
Forslag:  
Øke bistand til utdanning, med særlig fokus på jenter og marginaliserte grupper.  
Utdanning en grunnleggende faktor for å sikre utvikling og vekst i fattige land og et sentralt 
virkemiddel for å bekjempe fattigdom og ulikhet og sikre likestilling.  
 
For den enkelte kan utdanning gi muligheter for en bedre jobb, høyere produktivitet og bedre 
inntekt. For hvert år ekstra med skolegang øker den private inntekten med rundt 9 prosent. 
Viktigheten av utdanningen er størst for jenter, som tjener omtrent to prosentpoeng mer enn 
gutter av hvert år ekstra med skolegang. 
 
Allerede før koronapandemien var 258 millioner barn utenfor skolen. Per januar 2022 er 
fremdeles 616 millioner barn helt eller delvis utenfor skolen. I mange land var skolene stengt 
i lang tid og det har vært få muligheter for alternativ læring. I Uganda gjenåpnet skolene først 
10 januar i år, det betyr at de var stengt i nesten to år. Myndighetene regner med at en tredel 
av elevene ikke kommer tilbake og mange av dem vil være jenter. 
 
En rapport Strømmestiftelsen la frem for noen uker siden viste at barna på landsbygda i 
Uganda kun brukte 13% av tiden de normalt ville brukt på skolen på læring under 
pandemien. Det betyr at istedenfor 30 timer på skolen per uke, brukte de i snitt kun 4t på 
læring. 1 av 5 foreldre forventet ikke at barna ville returnere på skolen når den gjenåpnet. 
Tenåringsgraviditeten har skutt i været som følge av en høy økning i seksuell vold og 



 

overgrep, mens mange foreldre har valgt å gifte bort døtrene sine som en følge av den 
økende fattigdommen.  
 
Globalt rapporterer UNICEF nå at hele 70% av 10-åringer i lav- og mellominntektsland ikke 
er i stand til å lese en enkel tekst. Det er opp fra 53% før pandemien.  
Vi risikerer å ende opp med en tapt generasjon og fattige jenter er de som kommer til å bli 
hardest rammet.  
 
I Hurdalsplattformen står det at utviklingspolitikken skal bidra til samfunnsendring, bekjempe 
ulikhet og fremme likestilling. Skal vi klare dette i en post-pandemisk verden så må vi 
investere i utdanning nå.  
 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 
 
 

 STARTLÅN FRA HUSBANKEN FOR UNGE ENSLIGE 
FØRSTEGANGSETABLERERE 

Forslagsstiller: Tvedestrand Arbeiderparti 
 
Forslag til vedtak:  
Agder Arbeiderparti ønsker at Husbankens startlån igjen skal kunne brukes til 
førstehjemslån, også for unge enslige førstegangsetablerere. Man bør se på kriteriene, 
særlig på punktet om evne til egen sparing 

 
Begrunnelse 
Ifølge tall fra SSB pr 25/6 bodde 974 200 personer alene ved årsskifte 2020/2021. Andelen 
personer som bor alene er nå 18,3 prosent, en økning på 0,3 prosentpoeng. Dette innebærer 
at 39,4 prosent av privathusholdningene i Norge består av én person.  
 
Andelen som eier bolig i slutten av 20 årene faller jevnt og trutt og trenden forklares med 
følgende etter finanskrisen og innstrammingene i reglene for boliglån som følge av den. 
Reglene er strammet inn flere ganger i perioden 2007-2018 med økte krav til egenkapital, 
strengere vurdering av låntakernes betjeningsevne og raskt voksende boligpriser. (kilde 
https://www.ssb.no/bygg-bolig-og-eiendom/artikler-og-publikasjoner/faerre-unge-kjoper-bolig, kilde 
Levekårsundersøkelsen EU-Silc 2003-2018, SSB)  

 

Reglene for tildeling av startlån fra Husbanken ble etter høring i 2013 (Kommunal og 
Regionaldepartementet 13/1751-1) endret til ikke å omfatte enslige unge nyetablerere.  
 
Husbankens regel for tildeling av startlån pr 2022 er:  

• Startlån kan gis til barnefamilier, eldre, personer med nedsatt funksjonsevne eller 

andre som bor i en uegnet bolig og enten vil kjøpe bolig eller utbedre/tilpasse boligen 

sin.  

• Startlån kan gis til refinansiering dersom du står i fare for å miste boligen.  

• Får du lån til bolig i privat bank, kan du ikke få startlån. Er du ung i etableringsfasen, 

eller i en situasjon hvor du kan spare, får du heller ikke startlån. Barnefamilier som 

har behov for en stabil bolig raskt, er unntatt fra kravet om å spare, der bosituasjonen 

er uegnet og det er behov for å stabilisere bosituasjonen raskt.  

• Kommunen kan likevel velge å gi deg startlån til å kjøpe, bygge, utbedre eller tilpasse 

bolig dersom det vurderes som den eneste løsningen for at du skal kunne fortsette å 

arbeide i kommunen, eller at du skal velge å ta en jobb i kommunen.  



 

 
Det er ingen automatikk i at man er i stand til å finansiere bolig, selv med full jobb og penger 
på bok, når man er enslig i etableringsfase. F.eks. vil en barne-, og ungdomsarbeider med 
400 000 i lønn og 400 000 i oppstarte midler ikke kvalifiserer til boliglån i bank, uten 
medlåntaker og/eller kausjonist. De oppsparte midlene kommer så i veien for evt. vurdering 
av startlån fordi man ser på spareevne som diskvalifiserende for tildeling av startlån. Man er 
altså avhengig av velvillige slektninger for å komme inn i egen eid bolig. Hele 70 % av de 
som etablerer seg for første gang får hjelp av foresatte, ifølge DNB. Det alene skaper 
klasseskille.  
 
Noen vil nok argumentere at det er ingen menneskerett å eie bolig, men når den samme 
inntekten er god nok til å betale andres lån eller formue i form av leie som ofte er mye høyere 
enn det man ville betale i renter og avdrag på eget bo, så kjennes det urimelig å ikke få lov å 
etablere seg i sitt eget slik vi har hatt god tradisjon for i Norge sammenlignet med andre land 
i Europa.  
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 
 

 NORGE MÅ UTREDE EU-MEDLEMSKAP 

Forslagsstiller: AUF i Agder 
 
Siden Norges befolkning sa nei til EU-medlemskap 1994, har EØS avtalen vært det 
gjeldende alternativet i Norge. Den sikrer faste handelspartnere, flere arbeidsplasser og 
bedre rettigheter for nordmenn i utlandet. Likevel er denne avtalen under sterkt politisk press.  
 
Et motvillig Ap måtte gi etter for at Sp for andre gang skulle utrede EØS samarbeidet, og se 
på andre aktuelle avtaler. I stedet for å kun se på andre aktuelle avtaler fra land som ikke er 
en del av EU, må også Norge utrede konsekvensene av et EU medlemskap. For eller mot et 
medlemskap av EU, så tjener man på en debatt basert på fakta og like premisser.  
 
Dagens EU debatt bærer preg av skarp retorikk, samt lite håndfast kunnskap om positive og 
negative konsekvenser ved et medlemskap. Relativt like land som Sverige og Danmark har 
flere tiår med erfaring som EU-land nå. Å lære av deres erfaringer, er vel så relevant som å 
analysere handelsavtalene til Sveits, Storbritannia og Canada med EU. 
 
Agder Arbeiderparti vil: 
Be regjeringen om å gjennomføre utredning om konsekvensene av et EU-medlemskap,i 
tillegg til andre handelsavtaler med EU. 
 

 
Styrets innstilling 
Forslaget avvises 
Mot 3 stemmer 
 
 
 
 
 
 



 

 UTREDE MULIGHETEN FOR Å BEHOLDE LØNNSOM PRODUKSJON I 
NORGE 

Forslagsstiller: AUF i Agder 
 
Det har lenge vært en trend at bedrifter «flagger ut»/flytter produksjon og drift av etablerte 
norske bedrifter, ut av landet. Til såkalt lavkostland, for å spare på lønns og 
produksjonskostnader.  
 
Dette er med på å bygge ned det norske velferdssamfunnet, arbeidsmarkedet, norsk eksport, 
det kan skade etablerte norske merkevarer og svekke vår posisjon i det globale markedet.  
 
Utflagging er spesielt skadelig i distriktene, da man kan skape en massearbeidsløshet og 
utflytting, som får store økonomiske konsekvenser, som ikke er mulige for små kommuner å 
bære. Derfor er det viktig å se på ulike muligheter for å gjøre det attraktivt å beholde 
bedrifter, og produksjon her i landet.   

 
Agder Arbeiderparti vil utrede for muligheter for å beholde lønnsom produksjon i Norge. 

 

 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 

 

 STRØMMÅLERE 

Forslagsstiller: AUF i Agder 
 
Saken dreier seg om en endring i Forskrift om økonomisk og tekniskrapportering, 
inntektsramme for nettvirksomheten og tariffer som ble kunngjort 14.06.2021, og vil tre i kraft 
01.01.2022. I den nye utgaven av forskriften endres §13-1 bokstav i til å lyde: «den enkelte 
boenhet eller fritidsbolig skal måles og avregnes hver for seg.» 
Dette vil i praksis bety at alle studentboliger vil bli pålagt å ha en strømmåler per boenhet, i 
tillegg til egne målere for fellesarealer. Intensjonen bak ordningen er todelt. For det første 
skal dette gjøre det mulig for individuelle beboere å bytte strømleverandør, og for det andre 
få ned strømforbruk. Imidlertid vil en slik ordning bringe med seg en rekke problemer. 
  
Det første problemet er at disse strømmålerne koster ca 3000 kr i året å drifte, i tillegg til 
installasjonskostnader. Dette er en kostnad som nødvendigvis vil falle på studentene, og 
gjøre den økonomiske hverdagen for studenter enda vanskeligere enn den allerede er. 
Studenter lever allerede på svært stramme budsjetter, og dette vil ytterligere stramme inn 
studentenes budsjetter. 
  
For det andre er det for studenter uaktuelt å endre strømleverandør. En students 
strømforbruk er i utgangspunktet allerede lavt, og strømpriser varierer i lite mellom 
leverandører. Derfor er denne nye muligheten til å endre strømleverandør ikke til noen 
nevneverdig nytte for studentene, og dermed blir denne nye strømmåleren for studenter en 
ren utgiftspost uten noen nytteverdi. Bytte av strømleverandør er for en student 
poengløst, og en students strømforbruk er allerede lavt til å begynne med. 
  
Videre er studentboliger midlertidige boliger, hvor man sjelden bor mer enn 2 år. 
Hyppigheten av inn- og utflytting er med andre ord ganske høy. Dersom en student skulle 
glemme å si opp strømabonnementet før flytting, vil det resultere i at det blir 
studentsamskipnadens oppgave å ordne dette. Det vil bety ganske mye ekstra jobb for 
studentsamskipnaden, da det er snakk om et par tusen studenter hvorav mange flytter inn 
eller ut hver 6. måned. Videre er mange av studentene også utenlandske 



 

utvekslingsstudenter og beherske følgelig heller ikke norsk, for disse vil det bli ekstra 
vanskelig da strømmåleren, regningene, bruksanvisningen og kundeservicen er på norsk. 
  
Ordningen nå er at studentsamskipnaden har en måler i hvert bygg, og at leietagerne betaler 
strømregningen inkludert i husleia. Dette er en ordning som studentene er tilfreds med, da 
den gjør at boutgiftene blir forutsigbare og blir betalt på en regning. Den nye ordningen med 
en strømmåler for hver boenhet er totalt uønsket fra både studentsamskipnaden og 
studentenes side. 
  
Derfor ønsker Arbeiderpartiet med dette å gi studentsamskipnader fritak fra §13-1 bokstav i.  
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 

 

 

 EN SOLIDARISK OG SOSIALDEMOKRATISK RUSREFORM 

Forslagsstiller: AUF i Agder 
 
Rusavhengighet er et helseproblem, og må behandles som det. Ruspolitikken må sette den 
enkeltes rett til et verdig helsetilbud i sentrum. Ingen bør straffes for å være syk, og 
ruspolitikken bør legges opp slik at alle som bruker ulovlige rusmidler, reelt sett har samme 
tilgang til offentlige helsetjenester og velferdstilbud som andre. Levealderen for personer 
med rusavhengighet anslås å være 20 år kortere for menn og 15 år kortere for kvinner. For 6 
av 10 skyldes dødeligheten somatisk sykdom. Rusavhengighet må anerkjennes som et 
helseproblem og ses i sammenheng med pasientens fysiske og psykiske helse, og 
behandles deretter.  

 
Straff og frykt for straff har vist seg å stå i veien for hjelpesøkende atferd, slik at 
enkeltmennesker ikke får den hjelpen de har behov for før rusavhengigheten har fått 
vokse/utvikle seg/blitt større/mer alvorlig. Kriminalisering har ført til at personer med 
rusproblemer behandles dårligere enn andre pasientgrupper. Avkriminalisering av bruk og 
besittelse og kjøp av mindre mengder ulovlige rusmidler til eget bruk er derfor en forutsetning 
for å kunne yte den enkelte best mulig helsehjelp. Avkriminalisering støttes av 
Helsedirektoratet, Barneombudet, Advokatforeningen, Riksadvokaten, Psykologforeningen, 
Norges institusjon for menneskerettigheter og anbefales av et samlet FN-apparat, inkludert 
FNs høykommisær for menneskerettigheter og Verdens Helseorganisasjon. 

 
Samtidig er det viktig at samfunnet fortsatt sender et tydelig signal på at ulovlig 
rusmiddelbruk er uakseptabelt, og at politiet er sikret mulighet til å avdekke rusmiddelbruk og 
distribusjon og etterforske selgere. Rusreformutvalget fra 2020 la frem en rekke anbefalinger 
for hvordan bruk og besittelse av narkotika kan sanksjoneres, blant annet ved pålagt 
oppmøte for en rådgivende enhet i kommunen. Arbeiderpartiet mener at dette vil være en 
reaksjon som kombinerer ambisjonen om helsehjelp uten at det går på bekostning av ønsket 
om å unngå rusbruk.  Det finnes også andre reaksjonsmuligheter som kan vurderes i møte 
med rusbruk, blant annet at kommunene bør ha en plikt til å gjøre det de kan for å etablere 
kontakt og gjennomføre pålagt rådgivning, også gjennom oppsøkende virksomhet om 
nødvendig, slik Helsedirektoratet og Fagrådet har anbefalt i høringen til rusreformen.  

 
Frivillighetsprinsippet står sentralt i det norske helsevesenet. Den enkeltes motivasjon er i de 
fleste tilfeller helt nødvendig for at behandlingen skal være effektiv. Tvangsbehandling 
oppleves ofte som krenkende og nedverdigende for den som blir utsatt for det, og kan 
svekke tillitsforholdet mellom pasient og helsepersonell. Derfor bør det også som hovedregel 



 

være frivillig å takke ja til helsehjelp og behandling for rusmiddelbruk. Tvang bør ikke 
benyttes i større utstrekning enn helselovgivningen allerede åpner, og Tvangslovutvalgets 
faglige anbefalinger bør veie tungt. 

 
Dersom vi skal lykkes i å gi personer med rusproblemer best mulig helsehjelp, er det 
essensielt at kommunene og primærhelsetjenesten har de nødvendige midler. Derfor skal 
Arbeiderpartiet øke midlene til kommunenes rusforebyggende arbeid og 
rusmestringsenheter.  

 
Det finnes svært lite kunnskap om omfanget av rusavhengighet og rusavhengiges psykiske 
helse, blandingsmisbruk, boforhold og levekår. Derfor ønsker Arbeiderpartiet en nasjonal 
kartlegging av rusavhengiges helse og boforhold. Det bør også understrekes viktigheten av å 
legge til rette for verdige forhold for rusavhengige. Vi ønsker å innføre flere brukerrom for 
rusavhengige, utvide bruken av helse-og overdoseteam og legge til rette for at alle får tilgang 
til en rusveileder som kan bidra til samordning med og kommunikasjon mellom relevante 
aktører og bruker.  

 
Samtidig bør man øke innsatsen for at folk kan komme seg ut av et rusproblem. Det må 
sikres mer midler til behandling av rusavhengighet og ettervern. Flere må få tilgang til LAR-
behandling, og R-en i LAR må styrkes, slik at vi sikrer at folk er i stand til å skaffe seg bolig 
og komme seg ut i arbeid. Man bør særlig øke satsingen på behandling av ungdom med 
rusproblemer, med konstruktive tiltak som tar sikte på å øke inkludering og sosial deltagelse.  
 
Agder Arbeiderpartiet vil: 

• Gjennomføre en rusreform der ansvaret for samfunnets reaksjoner for bruk og 

besittelse av narkotika flyttes fra justissektoren til helsetjenesten. 

• At personer som blir tatt for narkotikabruk eller med mindre mengder narkotika til 

eget bruk, ikke skal møtes med straff, men få tilbud om hjelp og behandling. 

• At manglende oppmøte til pålagt rådgivning utløser en plikt for kommunene til å 

drive oppsøkende virksomhet for å komme i kontakt med brukeren. 

• At det ikke åpnes for mer bruk av tvang overfor personer som blir tatt for bruk av 

ulovlige rusmidler enn det som følger av gjeldende helselovgivning.  

• At bevilgningene til kommunenes forebyggende arbeid økes. Kompetansen i 

kommunene må også økes, slik at vi sikrer at den forebyggende innsatsen er 

effektiv og kunnskapsbasert.  

• Utvikle sprøyterom til å bli brukerrom der det både kan røykes og injiseres 

narkotiske stoffer og sikre at denne tjenesten utvides til flere regioner. 

• Innføre helse- og overdoseteam i norske kommuner 

• Utvide distribusjonen av Nalokson for rusavhengige 

• Utvide bruken av konfliktråd for barn og unge som begår straffbare handlinger 

• Gjennomføre en nasjonal kartlegging av rusavhengiges helse og boforhold 

• Sikre at LAR blir tilgjengelig for flere, og det det legges mer vekt på 

rehabiliterende tiltak som gjør at flere skaffe seg bolig og kommer seg ut i arbeid  

• Øke satsingen på tiltak for å øke inkludering og sosial deltagelse for ungdom med 

rusproblemer. 

 
Styrets innstilling 
Forslaget avvises. Arbeiderpartiet behandlet saken på landsmøtet i 2021 og Agder 
Arbeiderparti står på dette. 
 
Mot tre stemmer. 



 

 ELEKTRIFISERING AV FOSSILDREVNE TOGBANER 

Forslagsstiller: AUF i Agder 
 
En veldig stor del av den norske jernbanetransporten skjer med elektrisk drevne tog, og i 
utslippsstatistikken regnes CO2-utslippene fra elektriske togsett som ikke-eksisterende. 
Uheldigvis er det på seks jernbanestrekninger, som tilsammen utgjør rundt en tredel av det 
norske jernbanenettet i lengde, ikke lagt til rette for elektrisk drift. De seks strekningene er 
Nordlandsbanen, Rørosbanen, Raumabanen, Solørbanen, Meråkerbanen og Stavne-
Leangenbanen.  
 
En fullstendig elektrifisering av Nordlandsbanen er dyrt, med en prislapp på rundt 14 
milliarder kroner. Et billigere og bedre alternativ til fullstendig elektrifisering er å del-
elektrifisere banen, som gjør at togene lader underveis. Dette har henholdsvis en prislapp på 
3,3 milliarder. I tillegg til å være en oppgradering av togbanen og å redusere 
klimagassutslippene våre, legger vi mer til rette for å flytte tungbil transporten over på baner. 
 

Agder Arbeiderparti vil hel eller del-elektrifisere de største togbanene i Norge 
 

 

Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 
 

 

 SEPARASJON MELLOM KIRKE OG STAT 

Forslagsstiller: AUF i Agder 
 
Man skulle tro at alle innbyggere i landet vårt har religionsfrihet. Men det stemmer ikke. 
Hjemlet i grunnlovens §4 så skal “Kongen skal alltid vedkjenne seg den evangelisk-lutherske 
religionen.”  Dette betyr altså at vi skal påtvinge den øverste monarken av Norge til å være 
evangelisk-luthersk kristen. Norge gjennomgikk i 2012 en separasjon mellom kirken og 
kongeriket Norge, men fremdeles så opprettholder vi en særstilling for luthersk-evangelisk 
kristendom.  
 
Også når Kongen skal tiltre så styrer kristendommen. Grunnlovens §9 forplikter Kongen, når 
han tiltrer, til å avlegge en ed for Stortinget som skal avsluttes med «så sant hjelpe meg Gud 
den allmektige og allvitende!». Det samme gjelder også for prinser og prinsesser som skulle 
vikarierer for Kongen (§44) 
 
Agder Arbeiderparti vil: 

• Endre grunnlovens §4 sånn at kongehuset får religionsfrihet 

• Endre grunnlovens §9 slik at Kongens ed er trosnøytral 

 
 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 
Mot fem stemmer. Leders dobbeltstemme avgjør. 
 

 

 

 

 



 

 BORT FRA MARKEDSSTYRT POLITIKK AV VIKTIGE SAMFUNNSOPPGAVER 

Forslagsstiller: Arendal Ap 
 
Partiprogrammet til Arbeiderpartiet, som ble vedtatt våren 2021, konkluderte med at det er 
ønskelig med en ny kurs av politikken til Arbeiderpartiet inn i fremtiden. Det gir et godt 
grunnlag for at Arbeiderpartiet kan vende tilbake til den politikken som kjennetegner partiet. 
Det er politikken som skal legge premissene for hvordan samfunnet skal styres og ikke 
markedskreftene. 
 
Fra midten av 1980-tallet da Gro Harlem Brundtland ledet Arbeiderpartiet og frem til Jens 
Stoltenberg gikk av (2013) ble dessverre mer og mer av politikken til Arbeiderpartiet styrt 
etter markedsprinsipper. Det kan synes som at sosialdemokratiske partier på begynnelsen 
av 1980-tallet startet en fornyingsprosess basert på den 3-vegs politikk ved at flere og flere 
oppgaver/tjenester, nasjonale eierskap mm. ble solgt til private. New Zealand er et skrekkens 
eksempel for hvordan et velferdssamfunn ble revet i stykker da det sosialdemokratiske 
partiet i landet endret politikken til den 3-vegs politikk. Det resulterte i at det aller meste av 
viktige offentlige tjenester/oppgaver og offentlig eierskap ble solgt til internasjonale selskaper 
eks. energiselskap, jernbane, vannverk, transport, renovasjon, omsorg, skole, helsevesenet 
osv.  
 
Det kan synes som at sosialdemokratiske partier i Europa styrte etter de samme prinsipper  
(3-vegs politikk), ledet an av tyskeren Gerhard Schrøder og briten Tony Blair. I Norge ble 3-
vegs politikk ledet an av Gro Harlem Brundtland og Jens Stoltenberg. 
 
Private internasjonale investeringsselskap, multinasjonale selskap etc. har blitt mer og mer 
dominerende i det globale landskapet og også i Norge. Slike selskap bryr seg ikke om 
landegrenser da det eneste saliggjørende er størst mulig profitt. For Norges del ble 
markedsstyringen ekstra forsterket da Norge tilsluttet seg EØS-avtalen som baserer seg på 
EUs 4 hellige prinsipper; fri bevegelse av personer, kapital, tjenester og varer.  
 
Det store flertallet av den norske befolkning ønsker ikke et fullverdig medlemskap i EU, og 
Arbeiderpartiet bør vedta at EU-medlemskap ikke er ønskelig. Flertallet av den norske 
befolkning ønsker derimot å beholde EØS-avtalen, og holdningen til Arbeiderpartiet er også 
at vi skal beholde denne avtalen. Det som kan synes merkelig er at Arbeiderpartiets ledelse 
eller stortingsgruppa vegrer seg for å utrede alternativer til en EØS-avtale. Det gjelder 
fordeler og ulemper med EØS-avtalen basert på objektive vurderinger, slik at fakta med 
avtalen kommer på bordet. I tillegg må det utredes hvilke alternativer som kan erstatte EØS-
avtalen. 
 
Med det nye partiprogrammet er det stadfestet at Arbeiderpartiet ønsker en annen politisk 
dreining, bort fra markedsstyrt politikk og mer politikk styrt etter samfunnet og menneskelige 
behov. I programmet er det vedtatt at det skal tas et oppgjør med bruken av NPM (New 
Public Management) og tilbakeføre tidligere oppgaver/tjenester som er blitt 
konkurranseutsatt eller privatisert. Foretaksmodeller er en del av strategien med bruken av 
NPM, og slike modeller er forløpere til konkurranseutsetting og/eller privatisering. Det er 
derfor forunderlig at Arbeiderpartiet står på å beholde helseforetakene samtidig som det er 
vedtatt å ta et oppgjør med NPM. I tillegg må en ta et oppgjør med foretaksmodeller som er 
etablert ellers i samfunnet, for samme prinsipper vil gjelde for slike foretak. Agder Eiendom 
Foretak er ett eksempel på en organisering som vil være en forløper til konkurranseutsetting 
og/eller privatisering. Til orientering er konkurranseutsetting et ledd i en 
privatiseringsprosess. 
 
Forslag: 
1. Agder Arbeiderparti ber Arbeiderpartiet avvikle helseforetaksmodellen slik vi kjenner den i 
dag og etablere andre modeller som kan gi bedre folkevalgt kontroll over helsevesenet.  



 

 
2. Agder Arbeiderparti ber om at Arbeiderpartiet arbeider for at andre foretaksmodeller blir 
vurdert avviklet i andre deler av samfunnet, og som omfatter viktige tjenester/oppgaver som 
kan bli konkurranseutsatt og/eller privatisert pga. en slik organisering.  
 
3. Agder Arbeiderparti ber om at tidligere samfunnsviktige konkurranseutsatte/privatiserte 
tjenester/oppgaver tas tilbake til offentlig styring/drift så raskt som mulig. 
 
 
Styrets innstilling 
Støtter intensjonen om å avvikle foretaksmodellen og oversendes redaksjonskomiteen. 
 
 

 FULLFINANSIERING AV DEN NYE VEIEN TIL EYDE ENERGIPARK 

Forslagsstiller: Arendal Ap 
 
Staten og fylkeskommunen må sikre fullfinansiering av den nye veien til Eyde Energipark, 
planleggingsmidler må komme allerede i 2022! 
 
Staten og fylkeskommunen må bidra til å sikre fullfinansiering av den planlagte veien mellom 
rv. 410 og Eyde Energipark slik at vi får en sammenhengende, ny vei fra Agder havn og til 
det nye industriområdet ved E-18. En slik vei er en viktig forutsetning for den planlagte 
batterifabrikken som etter planen vil bli satt i drift fra 2025. 
 
For industrien og aktiviteten på Agder Havn er det også svært viktig at tungtransporten kan 
benytte en egen veitrasé som ikke kommer i konflikt med bomiljøer og myke trafikanter. På 
denne måten sikrer vi at den sterkt trafikkbelastede Kystveien ikke forblir en trailervei. 
 
Forslag til vedtak 
 
Staten og fylkeskommunen må bidra til å sikre fullfinansiering av den planlagte veien  
mellom rv. 410 og Eyde Energipark. For å sikre nødvendig fremdrift, må det settes av 
planleggingsmidler i 2022, slik at veiarbeidene kan starte i 2023 og veien ferdigstilles i  
2024/25. 
 
 

Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 
 

 ØKE GRUNNBEMANNINGEN FOR Å SKAPE EN HELTIDSKULTUR 

Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 
 
Kommuner i Norge strever med høyt sykefravær og høy andel ansatte som jobber deltid. En 
stor andel ansatte i kommunalsektor foretrekker å jobbe deltid fordi det er for belastende å 
jobbe i en 100 % stilling. Kommunen som arbeidsgiver må sørge for gode arbeidsforhold og 
et helsefremmende arbeidsmiljø slik at det skapes en bærekraftig heltidskultur i kommunen. 
 
Agder Arbeiderparti vil: 

• Legge til rette for økt grunnbemanning, særlig i helse og sosialsektor og i 
oppvekstsektor 

• Øke bevisstgjøring og engasjement i heltidskultur blant ledere 
 



 

 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas.  
 

 SIKKERHET OG BEREDSKAP 

Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 
 
Regjeringen har opprettet Totalberedskapskommisjonen, som bl.a. skal se på «betydningen 
av teknologisk utvikling, herunder digital sikkerhet, utviklingen av den sikkerhetspolitiske 
situasjonen, globalisering, urbanisering og klimaendringer».  
 
Den skal også vurdere hvilke «felles planforutsetninger som skal legges til grunn for 
forsyningssikkerheten, herunder innenfor digitale tjenester, kraft og verdikjeden for mat».  
I dagens usikre internasjonale situasjon, med fare for krigshandlinger i Europa, er arbeidet 
som regjeringen har satt i gang svært viktig. Og det haster.  
 
Agder Arbeiderparti er opptatt av at det skapes trygghet omkring sentrale 
samfunnsinteresser, slik at innbyggernes behov for sikkerhet ved en eventuell nødsituasjon 
ivaretas. 
 
Kommisjonen bør se på systemet for varsling ved hendelser som setter liv- og helse i fare. I 
en krisesituasjon for landet, vil med stor sannsynlighet internett og databaserte 
kommunikasjonskanaler lett kunne settes ut av spill ved fysisk ødeleggelse, hacking m.v.. 
Dette vil bl.a. gjøre varsling og kommunikasjon mellom ulike offentlige instanser, geografiske 
områder og med befolkningen m.m. utfordrende. Systemer knyttet til digitale løsninger som 
internett, telefoni, radio- og tv-sendinger og navigasjon vil være svært utsatt.  
 
I løpet av de siste ti-årene har vi gjort Norge mer sårbar ved å legge ned f.eks. FM-båndet og 
navigasjonssystemet Loran-C, og erstatte analoge systemer med digitale løsninger, 
herunder satellittbasert kommunikasjon, som i utgangspunktet vil være adskillig mer truet i 
en internasjonal krisesituasjon. En bør også vurdere hvordan en eventuell mangel på 
elektrisk kraft over lengre tid, eller i et avgrenset større område, vil slå ut, dersom det meste 
av privat og offentlig transportsektor om noen år er elektrifisert. 
 
Sivilforsvaret har ansvaret for Sivilt beredskap, herunder landets tilfluktsrom, med en frist på 
72 timer til å gjøre tilfluktsrommene tilgjengelig for befolkningen. De fleste tilfluktsrom har 
ikke vært i bruk de siste 25-30 år, eller er i liten grad vedlikeholdt, som en følge av tanken om 
at den «kalde krigen» var over. Med dagens teknologi tar det adskillig kortere tid en 72 timer 
fra en eventuell trussel observeres til den kan bli en realitet.  
 
Agder Arbeiderparti ber om at det foretas en grundig og rask oppdatering av retningslinjene 
for Sivilt beredskap og at landets tilfluktsrom blir prioritert, slik at de kan gi reell beskyttelse 
om dette skulle bli nødvendig. 
 
Vi ser med forventning frem til resultatet av kommisjonens arbeid og vil understreke at 
arbeidet med sikkerhet og beredskap bør skje kontinuerlig og involvere alle nivå og sektorer i 
vårt samfunn. 
 

Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 



 

 BEDRE STØTTE TIL DEM SOM IKKE KAN TA SELVTESTER PÅ EGENHÅND 

Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 
 
Nå ser det ut til at Norge og flere land er i en ny fase hvor vi kan se en slutt på pandemien i 
nær fremtid. Flere har blitt vaksinerte, og det er færre som blir alvorlig syke nå enn tidligere. 
Nå vil testing være svært viktig å gjennomføre for å sikre at det vil være mindre smitte 
mellom folk og unngå sterk belastning på vårt helsevesen i tiden fremover. 
 
Men det å la innbyggere i landet teste seg selv byr på noen utfordringer. Det er ikke alle som 
har like muligheter til å teste seg selv slik som andre mennesker. For eksempel vil blinde og 
svaksynte ha utfordringer med å få bekreftet om de er smittet ved bruk av hurtigtester.  
 
Testene som blir tatt i bruk i Norge er ikke utformet med tanke på universalbruk og deres 
bruksanvisninger er ikke skrevet med blindeskrift. I Norge er det mer enn 9000 mennesker 
som er blinde. Det er viktig at kommuner i Norge kan tilby dem hjelp med å få gjennomført 
hurtigtester og få vite resultatet av dem. Det er flere blinde og svaksynte mennesker i Norge 
nå som må vente lenge eller ikke får hjelp med hurtigtestene, da det er lange køer for å få 
hjelp med egentestene.  
 
Dette må vi gjøre noe med! Det er de som får hjelp av familie og venner, men hva med dem 
som er ensomme eller bor langt unna kjente og kjære? Som parti må vi være tydelig på at 
folk skal få hjelp når de har et behov for støtte, og felleskapet skal se den enkelte person. Vi 
har et ansvar som samfunn med å sikre folk trygghet, og ingen skal føles seg til bry når de 
trenger hjelp!  
 
Agder Arbeiderparti vil at: 

• Norske myndigheter skal prioritere å se etter muligheter for å få plass bruk av 
universelle utformede hurtigtester i Norge. 

• Norske myndigheter skal arbeide for at andre land skal få tilgang på universelle 
utformede hurtigtester. 

• Kommuner må prioritere å sikre at de som ikke kan gjennomføre en hurtigtest for 
Covid-19 får støtte slik at de kan gjennomføre testen ved mistanke om smitte. 

• Statlige myndigheter skal være tilgjengelig med økonomisk, rådgivende og annen 
nødvendig støtte til kommunene der det er mangel på ressurser for å sikre hjelp til 
innbyggere som har behov for det ved hurtigtester. 

• Det skal også bli mer lagt til rette for at innbyggere skal få hjelp med hurtigtester på 
ulike språk, for å sikre at flere forstår og kan gjennomføre hurtigtester. 

 
 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 
 
 

 EN OPPDRETTSNÆRING FOR FREMTIDEN  

Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 
 
Oppdrettsindustrien i Norge er svært stor, og gir oss store eksportverdier og økonomiske 
ringvirkninger i lokalsamfunn langs kysten. 1.4 millioner tonn laks ble solgt i 2019 og det 
finnes over 1100 oppdrettsanlegg langs kysten. Det er med andre ord en næring som gir oss 
arbeidsplasser, men det er også en næring som gir oss miljømessige utfordringer vi ikke kan 
lukke øynene for.  
 



 

Ifølge Naturvernforbundet er mengden laks i norske elver halvert de seneste 30 årene og 
villaksbestanden står i fare for å raderes ut. Årsakene til dette kan være mange, men det er 
liten tvil om at oppdrettsnæringen må ta en stor del av skylden. Rømt oppdrettslaks som 
sprer seg i fjordene, lakselus og utslipp av kjemikalier er årsaker til at laksebestanden 
forvitrer og det biologiske mangfoldet minsker. Enn så lenge er dette ikke en stor utfordring 
for Sørlandet, men vi vil også her bli møtt med ønsker om oppdrettsanlegg, og da må vårt 
svar være klart og tydelig i møte med næringen. Energibehovet pr kg ferdig laks ligger i 
tillegg på 6-8 kwh, noe som tilsier at det totale strømbehovet for oppdrettsindustrien ligger på 
over 8-10 twh. Dette tilsvarer om lag 7 % av Norges totale strømforbruk, og i møtet med 
kraftunderskuddet en kan se for seg i fremtiden, er dette utfordringer bransjen må løse.  
Vi vet at man gjennom å stille krav til oppdrettsnæringen, fremprovoserer endring. En 
endring som må til, om vi skal opprettholde sunne elver, laksebestand og en bærekraftig og 
miljøvennlig oppdrettsnæring for fremtiden. På lik linje som andre næringer, som omstiller 
seg til det grønne skiftet, kan og vil oppdrettsnæringen ta nødvendige grep, dersom de 
pålegges dette.  
Agder Arbeiderparti vil derfor: 

• Oppdrett av fisk skal kun skje i; lukkede merder/anlegg, i løsninger som sikrer at det 

ikke forekommer utslipp av organisk materiale til resipienten, eller på land. 

• Det bør utvikles en belønningsordning for landbasert oppdrett som tar i bruk solceller i 

produksjonen. 

 
 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 
 
 

 LAKSEOPPDRETT  

Forslagsstiller: Lillesand Arbeiderparti 
 
Det har blitt brukt store ressurser på å reetablere lakse- og sjø aure bestanden på Sørlandet, 
og i dag er villaksen en av våre fremste miljøverdier. Forsuring er vesentlig redusert og det er 
relativt lite fiskeoppdrett i vår region. Sørlandet fremstår i dag som et fristed for norsk villaks. 
Villaksens interesse må veie tyngre enn relativ små oppdrettsinteresser. Friluftsinteresser og 
fysisk/kjemiske forhold tilsier også at Skagerakkysten ikke bør være stedet for økt oppdrett .  
 
Forslag til vedtak:  

• Arbeiderpartiet erkjenner at Norge har et internasjonalt ansvar for å bevare den 
atlantiske villaksen.  

• Arbeiderpartiet skal ikke tillate nyetablering av åpne oppdrettsmerder øst for 
Lindesnes.  

 
 
Styrets innstilling 
Forslaget er ivaretatt i forslag 64 og avvises. 
 
 

 STYRKET VERN AV SØRLANDSKYSTEN  

Forslagsstiller: Lillesand Arbeiderparti 
 
Da Høyreregjeringen i slutten av sin regjeringsperiode reviderte de statlige planretningslinjer 
for differensiert forvaltning av strandsonen langs sjøen. Den gang ga fylkeskommunen i 



 

Agder innspill i høringsrunden om at Agder skulle flyttes til vernesone 1. Det lyttet ikke 
daværende regjering til.  
 
I 2019 ble det gitt 377 igangsettingstillatelser til bygging i strandsonen i Agder. De siste 
årene har tallet ligget på mellom 370 og 500 tillatelser. Samtidig er det en utvikling der eldre 
og enklere hytter blir utvidet og oppgradert til moderne standard. Adkomstvei, garasje, 
sjøbod, oppgradering av utearealer, innlagt vann og avløp følger også med dette. Det er 
også stor usikkerhet knyttet til den samlede belastningen for økosystemet som knytter seg til 
den svært geografisk begrensede strandsonen.  
 
I et bærekraftperspektiv, med miljø i fokus, bør retningslinjene for Agder strammes inn. 
Utgangspunktet skal være byggeforbud, og praksis for dispensasjoner og fastsetting av 
byggegrense i plan bør derfor praktiseres strengt. Skal Agder nå sitt fremtidsbilde der 
strandsonen langs sjø og vassdrag er skjermet mot utbygging er det av betydning at nasjonal 
og regional politikk for området er samordnet. Siden målet er en bærekraftig utvikling i og 
ved strandsonen, anbefales det at den nye regjeringen følger Agder fylkeskommunes råd om 
at Agder flyttes til sone 1, slik at byggeforbudet i Agder i større grad kan bli overholdt.  
 
Forslag til vedtak:  
Statlige planretningslinjer for differensiert forvalting av strandsonen langs sjø- og vassdrag 
endres slik at Agder flyttes fra vernesone 2 til vernesone 1.  
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 
 
 

 ORDNINGER SOM UTJEVNER ÅRSKULLENE I VGS UTEN EKSAMEN SOM 
FØLGE AV PANDEMIEN 

Forslagsstiller: Lillesand Arbeiderparti 
 
I lys av pandemien og 3 årskull uten eksamenskarakterer fra videregående skole som skal 
inn på høyskoler/universiteter bør det vurderes ordninger som utjevner og likestiller 
årskullene fra pandemien uten eksamenskarakter og tidligere årskull med 
eksamenskarakterer. Agder Arbeiderparti mener det er behov for betydelig økning i antall 
studieplasser i høyere utdanning. Det er behov for en helhetlig gjennomgang av 
eksamensordninger, opptakskriterier og åpne studier.  
 
Begrunnelse:  
I 2020 og 2021 ble eksamen avlyst for elever i videregående skole på grunn av pandemien. 
Det samme vil mest sannsynlig for elevene som avslutter videregående opplæring våren 
2022.  
 
Diverse rapporter fra bla SSB viser at de fleste elever får lavere karakter ved skriftlig 
eksamen enn standpunkt. Dette begrunnes i at den skriftlige eksamen er basert på en dags 
prøve, mens standpunktkarakterene er prøver og innleveringer gjennom en hel termin. 
Eksamenskarakterene utgjør 20 % av karakterene på vitnemålet, og har en relativ stor 
innflytelse på snittet til vitnemålet elevene skal konkurrere med for inntak til høyere 
utdanning. Karakterstatistikken fra Utdanningsdirektoratet viser at snittet i norsk gikk opp fra 
3.65 til 4.0, som bla skyldes at de ikke hadde eksamen.  
 
Mange unge og voksne som ønsker å komme inn på høyskole- og universitet tar opp igjen 
videregående fag som privatister. I fjor var det nesten 50 000 som tok privatisteksamen, flere 



 

enn noen gang og en økning på over 8 000 fra året før. Dette er kostbart for elevene, og 
skaper større sosiale forskjeller for hvem som får anledning til å gå på universitet/høyskole. I 
tillegg til at den er dyr både for elevene og samfunnet, bidrar det til å øke snittinntaket til 
høyere utdanning. 
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 
 
 

 OFFENTLIGE FORSKNINGSMIDLER MÅ KOMME ALLE REGIONER TIL 
GODE  

Forslagsstiller: Lillesand Arbeiderparti 
 
Forskningsrådet (NFR) sin oppgave er å fremme forskning og innovasjon i næringslivet og 
offentlig sektor. Forskningsrådet skal virke for hele landet og er viktig for omstilling og 
utvikling av nytt næringsliv.  
 
Tildelinger fra NFR de siste årene viser en sterk konsentrasjon av tildeling av midler særlig til 
Oslo, Trondheim og Bergensmiljøet. Dette gjelder ikke bare i tildelinger men også 
søkermassen har samme konsentrasjon.  
 
I 2019 uttrykte daværende minister, Iselin Nybø, bekymring for denne konsentrasjonen av 
utdelinger da hun møtte i NFR sitt styremøte for å påpeke at om næringslivet skal klare 
omstilling så må hele landet bli involvert i virkemidler som NFR råder over.  
 
Styret i NFR har selv i styremøte desember 2021 protokollert sin bekymring om at deres 
siste tildeling (INFRA) i for stor grad var en tildeling som virket konsentrerende og 
konserverende.  
 
Regjeringen har i Hurdalsplattformen ambisjoner om en storsatsing på forskning og 
utdanning over hele landet. For å sikre de ambisiøse målene i Hurdalsplattformen må 
offentlig finansiert forskning være mer tilgjengelig for forskningsinstitusjoner og næringer i 
hele landet.  
 
Forslag til vedtak:  

• Regjeringen vil sørge for at forsknings- og innovasjonsmidler virker for hele landet. 
Regjeringen vil ta en gjennomgang av årsaken til manglende geografisk spredning i 
tildelingen av forskningsmidler, og komme tilbake med tiltak som motvirker dette. 

 
 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas 

 
 

 HASSELTANGEN INDUSTRIOMRÅDE MÅ BLI EN DEL AV RAET 
NASJONALPARK  

Forslagsstiller: Grimstad Arbeiderparti 
 
Hasseltangen næringsområde er i dag regulert til næringsvirksomhet, men er lokalisert midt i 
Raet Nasjonalpark. Hasseltangen er i dag et mye brukt område til rekreasjon i et tett befolket 
del av Arendal/Grimstad. Det vil derfor egne seg godt for grønn turisme og til et 



 

besøkssenter for nasjonalparken. Det bør derfor være et mål for det offentlige å erverve 
dette området for tilbakeføring til naturen.  
 
Agder Arbeiderparti oppfordrer derfor statsråd for klima og miljø departementet å ta initiativ til 
kjøp av industriområdet fra grunneier for tilbakeføring til naturen. Det vil være naturlig at 
dette gjennomføres i samarbeid med fylket, kommunen og ideelle organisasjoner som 
Stiftelsen Hasseltangen. Parallelt med denne prosessen vil det være viktig for Grimstad 
kommune å finne alternative lokaler til eksisterende industribedrifter for å bevare viktige 
arbeidsplasser i kommunen. 
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget oversendes programkomiteen. 
 

 NASJONAL ORDNING FOR TT-TRANSPORT 

Forslagsstiller: Fylkesstyret 
 
Agder Arbeiderparti mener hele Agder må inn i nasjonal ordning for TT-transport, og ber 
regjeringen øke bevilgningene slik at hele Agder kommer inn i ordningen i 2022. 
 
Begrunnelse: En utvidet nasjonal TT-ordning er etablert for å løfte reisetilbudet for brukere 
med særlige behov, fortrinnsvis rullestolbrukere og blinde/svaksynte, slik at disse får tilbud 
om 200 enkeltreiser pr år. Tidligere Aust-Agder fylke er med i denne utvidede ordningen. 
Etter sammenslåing til Agder har fylket også søkt om å få tidligere Vest-Ager fylke med i 
ordningen. Regjeringen har i statsbudsjettet for 2022 foreslått en bevilgning på 308,4 mill til 
den utvidede tt-ordningen. Vi kjenner til at regjeringen ønsker å se på TT-ordningen i sin 
helhet og det ser dessverre ut til at Samferdselsdepartementet legger opp til at en 
videreføring nå derfor kun skal gjelde for de geografiske områdene som allerede er med i 
ordningen. Dette mener vi medfører en urimelig forskjellsbehandling av personer med 
funksjonsnedsettelser i vårt sammenslåtte fylke og bidrar til skjevhet i mobilitetstilbudet 
avhengig av bosted i fylket. Vi mener det er helt nødvendig at det åpnes for at alle brukere i 
Agder som tilfredsstiller kravene kan komme med i den nasjonale ordningen.  
Vi ber derfor regjeringen øke bevilgningene til den utvidede TT-ordningen i revidert budsjett 
slik at Vest-Agder kan komme med i ordningen og slik sikre like ordninger for personer med 
behov for tjenesten i et sammenslått fylke. 
 
 
Styrets innstilling 
Forslaget vedtas. 
 
 

 



 

 
Fylkespartiets vedtekter har vært uforandret siden stiftelsen i 2018. Landsmøtet har i 
mellomtiden endret de sentrale vedtektene to ganger. Med utgangspunkt i dette og de 
erfaringene vi har gjort oss siden 2018, foreslår fylkesstyret følgende endringer i 
fylkespartiets vedtekter: 
 

1. Som følge av vedtektsendring gjort av landsmøtet foreslås at det inntas i §2.3. at 

kvinnenettverkets fylkeskonferanse også har forslagsrett til årsmøtet. 

 

2. Vi har erfart at det kan være i seneste laget når årsmøtet skal velge Program- og 

nominasjonskomiteer. Det vil være en fordel om dette blir valgt av representantskapet 

i slutten av foregående år, slik at komiteene får 3-4 måneder lengre tid å jobbe på. 

Det foreslås derfor en endring som innebærer at disse kan velges enten av årsmøtet 

eller representantskapet og at det er fylkesstyret som avgjør hvilket organ som velger 

utfra hva som er mest praktisk.   

 

3. Det foreslås at prinsippet om reisefordeling til årsmøter, representantskapsmøter og 

nominasjonsmøter fjernes. Det blir da opp til det enkelte kommuneparti å dekke 

reiseutgiftene for egne representanter. Bakgrunnen for forslaget er at ordningen 

medfører mye administrativt arbeid og det er relativt små beløp som omfordeles på 

denne måten.  

 

4. I §3.4. foreslås det et tillegg om at fylkesstyret kan bestemme om andre enn de nevnt 

i paragrafen kan tiltre ved behov. Dette er en presisering av allerede etablert praksis, 

men er aktualisert ut fra at vi nå har representanter i regjeringsapparatet. Det er 

allerede mange som tiltrer fast så det foreslås ikke å vedtektsfeste en utvidelse, men 

det legges til rette for at fylkesstyret kan invitere statssekretær/politisk rådgiver til å 

delta i styremøtene fast eller ved behov. 

 

5. Som følge av at de sentrale vedtektene er endret slik at hver stortingsvalgkrets skal 

ha to landsstyrerepresentanter med personlig vararepresentant, så foreslås endringer 

i § 6 som ivaretar dette.  

 

6. I § 8 – Nominasjon til stortingsvalg foreslås det at det velges nominasjonskomite, og 

at det avholdes nominasjonsmøte, for hvert valgdistrikt. Det foreslås videre å sette 

antallet delegater til 60 for hvert valgdistrikt, hvorav 7 til AUF. Dette er det samme 

som til representantskapet. 

 

7. I § 9 – Nominasjon til fylkestingsvalget foreslås det å endre antallet delegater fra 100 

til 60 og at AUFs representasjon dermed reduseres fra 9 til 7. Dette er også det 

samme som til representantskapet.  

 

8. I § 11 – Revisjon/kontroll foreslås en presisering av at det er årsmøtet som velger 

leder og nestleder og et nytt punkt om at leder av kontrollkomiteen kan møte og ha 

talerett i fylkesstyret og at hele komiteen kan møte og ha talerett i årsmøter og 

representantskap. Begge endringene er i tråd med etablert praksis. 

 

9. Som følge av de sentrale vedtektene foreslås det i § 13 å formalisere en årlig 

fylkeskonferanse i kvinnenettverket. Det foreslås at denne gjennomføres innenfor gitt 

budsjettramme. 



 

I tillegg til punktene nevnt over foreslås noen mindre justeringer. Alle endringsforslag 
framkommer i høyre kolonne nedenfor: 
 

 
 Nåværende vedtekter        Forslag til endringer 

§ 1. FORMÅL. 
Agder Arbeiderparti arbeider for Arbeiderpartiet 
etter de retningslinjer som partiet har lagt fram i 
program, vedtekter og vedtak. 
Fylkespartiet skal, i samarbeid med sentralstyret 
og de tilsluttede kommunepartier, lede og 
samordne partiets politiske virksomhet og 
organisasjonsarbeid i Agder. Fylkespartiet har et 
overordnet ansvar for arbeidet i kvinnenettverket 
i eget fylke. Samarbeid med AUF er en viktig del 
av fylkespartiets arbeid. 
 

 

§ 2. ÅRSMØTET. 
 
2.1. Fylkesårsmøtet er fylkespartiets høyeste 
myndighet. Det holdes ordinært i første kvartal 
annethvert år og kunngjøres minst tre måneder i 
forveien. 
Ekstraordinært fylkesårsmøte avholdes når 
representantskapet bestemmer det, eller når 
kommunepartier som representerer minst 2/5 
deler av medlemmene krever det. 
Ekstraordinært fylkesårsmøte skal kunngjøres 
senest åtte uker før møtet finner sted. 
Delegatene til det ekstraordinære årsmøtet skal 
være de samme (jfr. godkjente fullmakter) som 
ved siste ordinære årsmøte. 
 
2.2. Årsmøtet består av 100 delegater. Av disse 
velger AUFs fylkeslag ni. Resterende delegater 
fordeles slik at hvert kommuneparti har en 
grunnkvote på en delegat og de øvrige 
delegatene fordeles på kommunepartiene 
proporsjonalt ut fra medlemstallet per 31.12 de 
foregående år.  
 
Dersom et kommuneparti etter denne 
utregningen kun får en delegat, kan dette 
kommuneparti møte med en observatør i tillegg 
med tale- og forslagsrett.  
Delegatene til fylkespartiets årsmøte skal velges 
på medlems-, representantskaps- eller årsmøter 
i kommunepartiene etter innstilling fra 
avdelingene. Kommunepartiene må i størst 
mulig grad følge innstillingene fra 
partiavdelingene, herunder også AUF. AUFs 
fylkeslag velger sine ni delegater på årsmøte 
eller representantskapsmøte. 
 
Kommunepartiene/AUF sender inn fullmakter til 
fylkespartiet på sine delegater med 
varadelegater senest en måned før årsmøtet.  
Fylkespartiets styre og fylkestingsgruppa møter 
på årsmøtet med tale- og forslagsrett. Utgiftene 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Endre «de» til «det» 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

til styret og fylkestingsgruppas deltakelse på 
årsmøtet dekkes av fylkespartiet. Styrets 
medlemmer kan ikke velges som 
utsendinger/representanter for sitt 
kommuneparti til årsmøtene. 
 
2.3. Forslag som ønskes behandlet på 
fylkesårsmøtet må være vedtatt innsendt av en 
partiavdeling, et kommuneparti eller AUFs 
fylkesårsmøte/representantskap. Forslag skal 
være fylkespartiets styre i hende senest en 
måned før møtet. Fylkespartiets styre lager 
innstilling på alle forslag og har selvstendig 
forslagsrett til årsmøtet. 
 
2.4 Årsmøtet skal behandle følgende saker, men 
ikke begrenset til disse:  
- Styrets beretning, herunder beretning fra 
fylkestingsgruppa.  
- Regnskap for foregående år  
- Handlingsplan for inneværende år  
- Innkomne forslag  
- Budsjett for inneværende år  
 
2.5. Årsmøtet foretar følgende valg:  
- Fylkesstyret  
- Nominasjonskomite for stortingsvalg og 
fylkestingsvalg  
- Programkomite for fylkestingsvalget  
- Kontrollkomite  
- Medlemmer og varamedlemmer til landsstyret 
- Representanter til AOF 
- Valgkomite  
Alle valg følger årsmøteperioden.  
 
2.6. Kommunepartiene og AUF dekker utgiftene 
til reise og opphold for sine delegater. For 
reiseutgiftene foretas det en fordeling etter 
reisefordelingsprinsippet. Utgiftene til styret og 
fylkestingsgruppas deltakelse på årsmøtet 
dekkes av fylkespartiet.   
 

 
 
 
 
 
Endret setning: 
2.3. Forslag som ønskes behandlet på 
fylkesårsmøtet må være vedtatt innsendt av en 
partiavdeling, et kommuneparti, 
kvinnenettverkets fylkeskonferanse eller 
AUFs fylkesårsmøte/representantskap. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Strekpunkt om nominasjonskomite og 
programkomite utgår. 
 
 
 
 
 
Nytt punkt 2.6. 
2.6. Årsmøtet eller representantskapet velger 
Agder Arbeiderpartis delegater til landsmøtet, 
nominasjonskomite til fylkestings- og 
stortingsvalg og programkomite til 
fylkestingsvalget. Fylkesstyret avgjør hvilket 
organ som foretar valgene. 
 
Punkt 2.6. blir 2.7. og endres: 
Setningen om reisefordeling utgår 
 
 

§ 3. STYRET. 
 
3.1 Fylkesstyret leder og har ansvar for Agder 
Arbeiderpartis virksomhet. Styret skal se til at 
årsmøtet og representantskapets politiske og 
organisatoriske vedtak følges opp, og at 
handlingsplanen gjennomføres.  
 
3.2 Fylkesstyret består av 9 årsmøtevalgte 
medlemmer og 2 fast møtende varamedlemmer. 
Blant medlemmene velges leder, nestleder, 
studieleder og leder av kvinnenettverket i fylket. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

En representant fra AUF i Agder tiltrer 
fylkesstyret med fulle rettigheter.  
 
3.3 Fylkessekretærene forbereder saker til 
styrets møter og deltar i møter med tale- og 
forslagsrett. Fylkessekretærene er styrets 
sekretær.  
 
3.4 Følgende tiltrer styret med tale- og 
forslagsrett:  
- Fylkespartiets stortingsrepresentanter  
- Gruppeleder i fylkestingsgruppen  
- Arbeiderpartiets fylkesordfører/varaordfører  
- Agder Aps medlem(mer) av sentralstyret 
- En representant for LOs distriktskontor, 
såfremt vedkommende er medlem i 
Arbeiderpartiet  
- AUF i Agders fylkessekretær  
 
3.5 Fylkesstyret er beslutningsdyktig når minst 
50% av de stemmeberettigede er til stede. Ved 
eventuell stemmelikhet har møteleder 
dobbeltstemme. 
 
3.6 Det skal avholdes ekstraordinært styremøte 
når minst 3 av styremedlemmene krever det. 
Møtet innkalles med minimum 5 dagers varsel 
hvis mulig.  
 
3.7 Blant styrets årsmøtevalgte medlemmer 
dannes et arbeidsutvalg bestående av leder, 
nestleder og en valgt fra fylkesstyret. AU skal 
være et saksforberedende organ for styret. 
Fylkessekretærene tiltrer AU med tale- og 
forslagsrett.  
 

 
 
 
 
 
 
 
Tillegg:  
Fylkesstyret kan i tillegg invitere andre man 
finner hensiktsmessig til å delta i styremøtene. 
 
 
 
 

§ 4 REPRESENTANTSKAPET. 
 
4.1 Representantskapet er den høyeste 
myndighet i fylkespartiet mellom årsmøtene. Det 
avholdes møter i representantskapet minst en 
gang per år. I år som ikke har årsmøte skal det 
avholdes minst to representantskapsmøter. 
 
4.2 Representantskapet består av 60 
representanter. Av disse velger AUFs fylkeslag 
syv. Resterende representanter fordeles slik at 
hvert kommuneparti har en grunnkvote på en 
representant og de øvrige fordeles på 
kommunepartiene proporsjonalt ut fra 
medlemstall pr. 31.12. det foregående år.  
 
4.3 Representasjon til representantskapet skal 
velges på medlems- representantskaps- eller 
årsmøter i kommunepartiene etter innstilling fra 
avdelingene. Kommunepartiene må i størst 
mulig grad følge innstillingene fra lagene, 
herunder også AUF. AUFs fylkeslag velger sine 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

syv representanter på representantskapsmøte 
eller årsmøte. 
 
4.4 Fylkespartiets styre, inklusive tiltredende 
medlemmer, er også styre for 
representantskapet og tiltrer representantskapet 
med de samme rettigheter som i styret. Ved 
behandling av fylkeskommunale saker, eller 
saker som omhandler fylkestingsgruppa, deltar 
denne med alle rettigheter. I øvrige saker gis 
gruppa tale- og forslagsrett. 
 
4.5 Representantskapet godkjenner regnskap 
og vedtar budsjett og handlingsplan i år hvor det 
ikke avholdes årsmøte. Styret har ikke 
stemmerett i behandlingen av regnskapet.  
 
4.6 Årsmøte eller representantskapet velger 
Agder Arbeiderpartis delegater til landsmøtet.  
 
4.7 Representantskapets utgifter dekkes på 
samme måte som ved årsmøter. Se § 2.6. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Tillegg/endring til 4.6.: 
4.6 Årsmøte eller representantskapet velger 
Agder Arbeiderpartis delegater til landsmøtet, 
nominasjonskomite til fylkestings- og 
stortingsvalg og programkomite til 
fylkestingsvalget. Fylkesstyret avgjør hvilket 
organ som foretar valgene. 
 
Endring siste setning i 4.7.: Se § 2.7. 

§5: VALGKOMITE  
 
5.1 Årsmøtet velger en valgkomite på 9 
medlemmer med varamedlemmer, etter 
innstilling fra fylkesstyret. Blant disse 
medlemmene skal AUFs fylkeslag være 
representert. AUF fremsetter selv forslag på sin 
kandidat med personlig varamedlem. AUF kan 
foreslå suppleringsvalg i representantskapsmøte 
for sin representant en gang i perioden.  
 
5.2 Til alle personvalg som skal foretas etter 
disse vedtektene skal det foreligge en innstilling 
fra valgkomiteen. Valgkomiteen offentliggjør sin 
innstilling når arbeidet i komiteen er avsluttet og 
sluttprotokollen er godkjent, dog ikke senere enn 
ved årsmøtets start.  
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Endre § 5.2.: 
5.2 Til alle personvalg som skal foretas etter 
disse vedtektene av årsmøtet eller 
representantskapet skal det foreligge en 
innstilling fra valgkomiteen. Valgkomiteen 
offentliggjør sin innstilling når arbeidet i 
komiteen er avsluttet og sluttprotokollen er 
godkjent, dog ikke senere enn ved årsmøtets 
eller representantskapets start.  
 
 

§6 LANDSSTYREREPRESENTANTER  
 
Agder Arbeiderpartis landsstyrerepresentanter 
skal være den til enhver tid valgte leder og 
nestleder. Begge kjønn skal være representert. 
Fylkespartiet velger også to personlige 
varamedlemmer til landsstyret.  

Ny formulering: 
6.1. Årsmøtet velger to landsstyrerepresentanter 
fra hver stortingsvalgkrets. Blant disse skal være 
den til enhver tid sittende leder og nestleder. 
Begge kjønn skal være representert fra hver 
valgkrets. Det velges også en personlig 
vararepresentant for hver representant. Denne 
skal være av samme kjønn og fra samme 
valgkrets som representanten, slik at begge 
kjønn og valgkretser er representert også ved 
eventuelle forfall. 
 
6.2. Representanter og vararepresentanter 
velges fortrinnsvis blant fylkesstyrets valgte 



 

medlemmer. Dersom det ikke er mulig for å 
oppfylle bestemmelsene i § 6.1, kan 
varamedlemmer og tiltredende til fylkesstyret 
velges. 
 

§ 7. BEHANDLING AV BUDSJETT OG 
ARBEIDSPLAN. 
 
7.1 Fylkesstyret vedtar foreløpig budsjett og 
arbeidsplan innen budsjettårets begynnelse. 
 
7.2 Endelig budsjett og arbeidsplan behandles 
av årsmøtet, eller representantskapet i år det det 
ikke er årsmøte.  
 

 

§ 8. NOMINASJON TIL STORTINGSVALG. 
 
8.1 Fylkesstyret setter frister for 
nominasjonsprosessen i henhold til den frist som 
er satt fra sentralstyret om når nominasjonen 
skal være gjennomført.  
 
8.2 Nominasjonskomiteen består av 9 
medlemmer og 5 varamedlemmer. Blant disse 
medlemmene skal AUFs fylkeslag være 
representert. AUF fremsetter selv forslag på sin 
kandidat med personlig varamedlem. AUF kan 
foreslå suppleringsvalg i representantskapsmøte 
for sin representant en gang i perioden.  
 
8.3 Alle kommunepartier, partiavdelinger, AUFs 
fylkeslag og fagforeninger tilsluttet LO 
oppfordres innen fastsatt frist å fremme forslag 
overfor nominasjonskomiteen på kandidater de 
ønsker nominert. Fylkespartiet kan gjøre vedtak 
om at enkeltmedlemmene og partiavdelinger 
kan involveres sterkere i nominasjonsprosessen. 
Ved slik vedtak må det også fremgå krav til 
frister og hvordan forslag skal fremmes.  
 
8.4 Nominasjonskomiteen sender et foreløpig 
forslag til liste til kommunepartiene, 
partiavdelingene og AUFs fylkeslag med en 
nærmere angitt frist for innsending av 
endringsforslag. Forslag på kandidater og 
endringsforslag til foreløpig og endelig 
listeforslag skal behandles og vedtas innsendt 
på medlemsmøter/representantskap. 
 
8.5 Nominasjonskomiteens foreløpige og 
endelige listeforslag med eventuelle dissenser 
er offentlige. Resultatet av behandlingen i 
kommunepartiene skal også være offentlig.  
 
8.6 Etter behandling i partiavdelingene og 
kommunepartiene legger nominasjonskomiteen 
fram sitt endelige listeforslag. 
 
 

 
 
 
 
 
 
Endring § 8.2: 
Det velges en nominasjonskomite for hvert 
valgdistrikt. Hver komite består av 9 medlemmer 
og 5 varamedlemmer bosatt i valgdistriktet. 
Blant disse medlemmene skal AUFs fylkeslag 
være representert. AUF fremsetter selv forslag 
på sin kandidat med personlig varamedlem. 
AUF kan foreslå suppleringsvalg i 
representantskapsmøte for sin representant en 
gang i perioden.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

8.7 Endelig nominasjon foretas av et eget 
nominasjonsmøte. Nominasjonsmøtet består av 
100 delegater. Av disse velger AUFs fylkeslag 
ni. Resterende delegater fordeles slik at hvert 
kommuneparti har en grunnkvote på en delegat 
og de øvrige delegatene fordeles på 
kommunepartiene proporsjonalt ut fra 
medlemstall pr. 31.12. det foregående år.  
 
8.8 Delegatene velges på medlemsmøte eller 
representantskapsmøte etter at 
nominasjonskomiteens endelige listeforslag er 
lagt fram. Kommunepartiene/AUF sender inn 
fullmakter til fylkespartiets styre innen fastsatt 
frist på sine delegater med vara. til 
nominasjonsmøtet.  
 
8.9 Rådgivende avstemning over kandidater kan 
holdes etter retningslinjer fastsatt av fylkesstyret, 
før nominasjonskomiteen fremmer sitt første 
nummererte listeforslag. 
 
8.10 Nominasjonsmøtets utgifter dekkes på 
samme måte som ved årsmøter. Se § 2.6. 
 

Endret §8.7: 
8.7 Endelig nominasjon foretas av et eget 
nominasjonsmøte i hvert valgdistrikt. 
Nominasjonsmøtet består av 60 delegater bosatt 
i valgdistriktet. Av disse velger AUFs fylkeslag 
syv. Resterende delegater fordeles slik at hvert 
kommuneparti har en grunnkvote på en delegat 
og de øvrige delegatene fordeles på 
kommunepartiene proporsjonalt ut fra 
medlemstall pr. 31.12. det foregående år. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
§8.10.: siste setning endres til: Se § 2.7. 

§9 NOMINASJON TIL FYLKESTINGSVALG  
 
9.1 Fylkespartiets styre fastsetter tidsfrister for 
nominasjonsprosessen foran fylkestingsvalg.  
 
9.2 Nominasjonskomiteen består av 9 
medlemmer med 5 varamedlemmer. Blant disse 
medlemmene skal AUFs fylkeslag være 
representert. AUF fremsetter selv forslag på sin 
kandidat med personlig varamedlem. AUF kan 
foreslå suppleringsvalg i representantskapsmøte 
for sin representant en gang i perioden.  
 
9.3 Alle kommunepartier, partiavdelinger, AUFs 
fylkeslag og fagforeninger tilsluttet LO 
oppfordres innen fastsatt frist å fremme forslag 
overfor nominasjonskomiteen på kandidater de 
ønsker nominert. Fylkespartiet kan gjøre vedtak 
om at enkeltmedlemmene og partiavdelinger 
kan involveres sterkere i nominasjonsprosessen. 
Ved slik vedtak må det også fremgå krav til 
frister og hvordan forslag skal fremmes. 
 
9.4 Nominasjonskomiteen sender et foreløpig 
forslag til liste til kommunepartiene, 
partiavdelingene og AUFs fylkeslag med en 
nærmere angitt frist for innsending av 
endringsforslag. Listeforslaget skal også omfatte 
forslag på fylkesordfører og fylkesvaraordfører. 
Kommunepartiene og AUFs fylkeslag skal innen 
en nærmere fastsatt tidsfrist sende sine 
endringsforslag til nominasjonskomiteen.  
Forslag på kandidater og endringsforslag til 
foreløpig og endelig listeforslag skal behandles 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

og vedtas innsendt på 
medlemsmøter/representantskap. 
 
9.5 Nominasjonskomiteens foreløpige og 
endelige listeforslag med eventuelle dissenser 
er offentlige. Resultatet av behandlingen i 
kommunepartiene skal også være offentlig.  
 
9.6 Etter behandling i partiavdelingene og 
kommunepartiene legger nominasjonskomiteen 
fram sitt endelige listeforslag. 
 
9.7 Fylkespartiet kan foreta nominasjon av 
fylkesordførerkandidat og 
fylkesvaraordførerkandidat før resten av lista 
nomineres. Fylkespartiet skal i så fall ha fastsatt 
dette som en del av nominasjonsprosessen. 
Forhåndsnominasjonen skal foretas av 
representantskapet. Nominasjonskomiteens 
innstilling til disse plassene må bekjentgjøres før 
møtet. Nominasjon av disse plassene er å anse 
som endelig og kan ikke tas opp igjen på 
nominasjonsmøtet der nominasjon av de øvrige 
plassene på lista skal foretas.  
 
9.8 Endelig nominasjon foretas av et eget 
nominasjonsmøte. Nominasjonsmøtet består av 
100 delegater. Av disse velger AUFs fylkeslag 
ni. Resterende delegater fordeles slik at hvert 
kommuneparti har en grunnkvote på en delegat 
og de øvrige delegatene fordeles på 
kommunepartiene proporsjonalt ut fra 
medlemstall de foregående år.  
 
9.9 Delegatene velges på medlemsmøte eller 
representantskapsmøte etter at 
nominasjonskomiteens endelige listeforslag er 
lagt fram. Kommunepartiene/AUF sender inn 
fullmakter til fylkespartiets styre innen fastsatt 
frist på sine delegater med vara. til 
nominasjonsmøtet.  
 
9.10 Partiets fylkesvalgprogram må 
sluttbehandles før nominasjon finner sted. Ved 
forhåndsnominasjon av fylkesordførerkandidat 
og fylkesvaraordførerkandidat må ikke 
fylkesvalgprogrammet sluttbehandles før disse 
er nominert.  
 
9.11 Nominasjonsmøtet nominerer først partiets 
kandidater til fylkesordfører og 
fylkesvaraordfører, dersom de ikke er 
forhåndsnominert.  
 
9.12 Rådgivende avstemning over kandidater 
kan holdes etter retningslinjer fastsatt av 
fylkesstyret, før nominasjonskomiteen fremmer 
sitt første nummererte listeforslag. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Endret § 9.8: 
9.8. Endelig nominasjon foretas av et eget 
nominasjonsmøte. Nominasjonsmøtet består av 
60 delegater. Av disse velger AUFs fylkeslag 
syv. Resterende delegater fordeles slik at hvert 
kommuneparti har en grunnkvote på en delegat 
og de øvrige delegatene fordeles på 
kommunepartiene proporsjonalt ut fra 
medlemstall de foregående år. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

9.13 Nominasjonsmøtets utgifter dekkes på 
samme måte som ved årsmøter. Se § 2.6. 
 

§9.13. siste setning endres til: Se § 2.7. 
 
 
 

§ 10. FYLKESTINGSGRUPPA. 
 
10.1 Fylkespartiets styre skal etter et 
fylkestingsvalg innkalle til et fellesmøte mellom 
partiets representanter i det nye fylkestinget og 
partistyret eller representantskapet for å 
konstituere fylkestingsgruppa. Fellesmøtet 
velger et gruppestyre på 3 medlemmer, deriblant 
gruppeleder, og utpeker partiets kandidater til 
fylkesutvalg og andre viktige styrer, råd og 
utvalg. Øvrige valg avgjøres av gruppemøtene. 
 
10.2 Fylkespartiets representantskap eller styret 
gir fullmakt til en forhandlingsdelegasjon som på 
vegne av fylkespartiet skal forhandle frem 
posisjoner i forkant av konstituering av 
fylkestinget. Fylkesordførerkandidaten skal være 
en del av forhandlingsdelegasjonen. Fullmakten 
skal gi rammer og strategi for forhandlingene. 
Forhandlingsdelegasjonen skal legge frem 
innstilling som behandles av 
representantskapsmøtet eller styret i 
fylkespartiet. 
 
10.3 Fylkespartiets leder, AUFs representant i 
styret og inntil to andre styremedlemmer utpekt 
av partistyret tiltrer fylkestingsgruppa med tale-, 
forslags- og stemmerett. Så vidt mulig skal 
fylkespartiets styre være representert i samtlige 
av gruppas møter. Partiets fylkessekretærer har 
møte,- tale- og forslagsrett. 
 
10.4 Alle viktige saker som skal opp i 
fylkestinget, skal drøftes i gruppemøter. Det 
føres protokoll fra møtene, og gruppa skal legge 
fram årsmelding for fylkespartiet. 
 
10.5 Vedtak i fylkestingsgruppa, 
representantskapet og årsmøtet er bindende 
ved behandling i fylkesting, dersom det 
behandlede organ ikke har vedtatt noe annet. 
  
10.6 Viktige saker skal legges fram for drøfting i 
fylkespartiets styre eller i representantskapet.  
Partistyret, gruppestyret eller et flertall av 
gruppas medlemmer kan be om at 
programsaker eller saker av prinsipiell 
betydning, blir behandlet og avgjort av 
representantskapet. Gruppestyret skal i slike 
saker fremme innstilling til representantskapet. 
 
10.7 Fylkesstyret utpeker en representant som 
skal tiltre fylkesutvalgsgruppa med tale- 
forslags- og stemmerett. 
 

 



 

10.8 Partiets representanter i fylkesutvalg og 
andre fylkeskommunale utvalg skal danne 
grupper. Disse gruppene skal organiseres og 
arbeide etter de regler som i det foregående er 
trukket opp for fylkestingsgruppa. 
 
10.9 Fylkesstyret skal, i samarbeid med 
fylkestingsgruppa, sørge for god kontakt med 
partiets representanter i fylkeskommunale styrer 
og utvalg, for å fremme et godt og planmessig 
samarbeid. 
 
10.10 Fylkeskommunale saker skal behandles i 
fylkespartiets representantskap når styret i 
fylkestingsgruppa ber om det, og når partistyret 
eller representantskapet bestemmer det. 
 
10.11 Den som er inhabil i en sak som skal 
behandles i fylkestinget og/ eller har personlige 
eller familiære interesser (økonomiske, 
forretningsmessige mv.) i en sak som behandles 
i partiets organer, fylkestingsgruppe mv. er å 
anse som inhabile i partiets behandling av 
saken.   
 

§ 11. REVISJON/KONTROLL 
 
11.1. Til å utføre revisjonsarbeidet engasjerer 
styret en registrert revisor eller et 
revisjonsselskap av registrerte revisorer. 
 
11.2. Årsmøtet velger en kontrollkomité på tre 
medlemmer med to varamedlemmer som har 
som oppgave å kontrollere om de økonomiske 
disposisjoner er gjort i samsvar med gjeldende 
vedtekter og vedtak. Kontrollkomiteen skal avgi 
beretning til årsmøtet eller representantskapet 
om sitt arbeid. Medlemmer og tiltredende i 
fylkespartiets styre er ikke valgbare. 
 

 
 
 
 
 
Endring §11.2: 
Årsmøtet velger en kontrollkomité bestående av 
leder, nestleder og ett medlem, samt to 
varamedlemmer som har som oppgave å 
kontrollere om de økonomiske disposisjoner er 
gjort i samsvar med gjeldende vedtekter og 
vedtak. Kontrollkomiteen skal avgi beretning til 
årsmøtet eller representantskapet om sitt arbeid. 
Medlemmer og tiltredende i fylkespartiets styre 
er ikke valgbare. 
 
 
Ny §11.3. 
Kontrollkomiteens leder har møte- og talerett i 
fylkesstyret. Komiteens medlemmer har møte- 
og talerett i fylkespartiets representantskap og 
årsmøte. 
 
 

§ 12 SAMARBEIDSKOMITEEN. 
 
12.1 Det fagligpolitiske arbeidet ledes av en 
samarbeidskomité mellom Arbeiderpartiet og LO 
i Agder, og er den prioriterte arenaen for 
samarbeidet mellom Arbeiderpartiet og LO i 
fylket. Ledelsen av samarbeidskomiteen 
alternerer mellom LO og Arbeiderpartiet for to år 
av gangen. Ledelse innebærer også å være 
sekretariat for komiteen.  

 



 

 
12.2 Samarbeidskomiteen består av følgende 
medlemmer: 
- 3 representanter valgt av fylkespartiets styre. 
- 3 representanter utpekt av LOs distriktskontor. 
- partiets fylkessekretærer 
- LOs distriktssekretær 
Det forutsettes at LOs representanter er 
medlemmer i Arbeiderpartiet. 
 
12.3. Samarbeidskomiteen arbeider etter 
retningslinjer som er gitt fra Arbeiderpartiet 
sentralt. 
 
12.4. Samarbeidskomiteen velger selv leder og 
nestleder. Når partiet har leder er partiets 
fylkessekretærer sekretær i komiteen. Når LO 
har leder, er LOs distriktssekretær sekretær. 
 

§ 13. KVINNENETTVERK 
 
Organiseringen av kvinnenettverket reguleres av 
Retningslinjer for kvinnenettverk i 
Arbeiderpartiet. 
 

Endret: 
Organiseringen av kvinnenettverket reguleres av 
Retningslinjer for kvinnenettverk i 
Arbeiderpartiet, med følgende tillegg: 
 

- Styringsgruppa kan arrangere en årlig 

fylkeskonferanse innenfor gitt 

budsjettramme. 

- Fylkeskonferansen kan vedta og sende 

forslag til fylkespartiets årsmøte og til 

Arbeiderpartiets landsmøtet. 

 

§14 ANDRE MØTER  
 
14.1 Det skal gjennomføres et møte mellom 
kommunepartilederne og fylkesstyret, og et 
møte mellom gruppeledere, 
ordførere/varaordførere og fylkesstyret i løpet av 
året.  
 
14.2 De år det ikke er årsmøter skal det 
gjennomføres en større samling for tillitsvalgte i 
kommunepartiene. 
 

 

§ 15. ALMINNELIGE BESTEMMELSER. 
 
15.1. Forhold som ikke er omtalt i disse 
vedtekter, reguleres av "Vedtekter for 
Arbeiderpartiet". 
 
15.2. Ved alle valg, nominasjoner og 
oppnevninger skal begge kjønn være 
representert med 50 prosent. Dersom innkalling 
av valgte vararepresentanter i rekkefølge til et 
møte medfører at et kjønn blir 
underrepresentert, innkalles neste på lista med 
«riktig» kjønn. Ved nominasjon til stortings- og 
fylkestingsvalg skal begge kjønn være 

 



 

representert på de to første plassene på 
valglista. I partiets organisasjonsledd skal begge 
kjønn være representert i vervene som leder og 
nestleder. 
 
15.3. Et medlem av valgkomiteen er å anse som 
inhabil når han/hun er foreslått valgt og ikke selv 
har erklært seg uaktuell som kandidat. Et 
medlem av nominasjonskomiteen ved stortings- 
og fylkestingsvalg er å anse som inhabil når 
han/hun er foreslått nominert og ikke selv har 
erklært seg uaktuell som kandidat. 
 
Nominasjons- og valgkomiteer skal vurdere et 
komitemedlems habilitet når han/hun er eller har 
vært gift eller samboer med, eller har et nært 
slektskap med foreslått person. I tilfeller hvor et 
medlem av en nominasjons- eller valgkomite blir 
vurdert som inhabil skal vedkommende tre ut av 
komiteen og varamedlem skal tre inn som nytt 
fast medlem i komiteen. 
 
15.4. Den som har personlige eller familiære 
interesser (økonomiske, forretningsmessige 
mv.) i en sak som behandles i partiets organer 
eller i fylkestingsgruppe mv. er å anse som 
inhabile og kan således ikke ta del i 
behandlingen av saken. 
 
15.5. Rådgivende uravstemning kan foretas 
etter Arbeiderpartiets retningslinjer. 

§ 16. PARTISKATT 
 
Personer med betalte verv på vegne av Agder 
Arbeiderparti betaler partiskatt i henhold til egne 
retningslinjer. 

 

§ 17. VEDTEKTER. 
 
17.1. Fylkespartiets vedtekter vedtas av 
årsmøtet. De skal bygge på Arbeiderpartiets 
vedtekter og retningslinjer og kan ikke stå i strid 
med dem. 
 
17.2. Oppløses fylkespartiet, tilfaller alle 
fylkespartiets eiendeler Arbeiderpartiet. 
 
17.3. Vedtektene kan endres av årsmøtet med 
alminnelig flertall. 
 
17.4. Vedtektene trer i kraft etter vedtak i 
årsmøtet og godkjenning av sentralstyret i 
Arbeiderpartiet.  

 

Disse vedtektene er siste gang vedtatt på 
fylkespartiets stiftelsesmøte 18. mars 2018 
Godkjent av sentralstyret: 

Disse vedtektene er siste gang vedtatt: 
 
Godkjent av sentralstyret: 

 

 



 

 
Hovedoppgaven for Arbeiderpartiet er å gjennomføre våre løsninger for samfunnet. For å få 
til det må vi vinne valg. Dette vil alltid være vår prioritet, og «alt» vi gjør må være med å 
bygge opp om dette.  
 
Agder Arbeiderparti løser en rekke små og store oppgaver i løpet av året. I handlingsplanen 
peker vi på hva som er viktigst å jobbe med i den kommende perioden. Fylkesstyret må 
deretter utarbeide de konkrete strategiene og planene for dette arbeidet. 
 
 

1. Fungerende kommuneparti 
Kommunepartiene er kjernen i partiets virksomhet. Det er her medlemmene har mulighet for 
å påvirke partiets arbeid og politikk, og det her vi som parti i hovedsak skal gi tilbud til 
medlemmene.  
 
Det er avgjørende for vår utvikling og muligheten for å vinne valg at disse er velfungerende. 
Det er forskjell på aktiviteten i våre 25 kommuneparti, men alle har et uforløst potensial og 
mulighet for utvikling. 
 
Fylkesstyret skal i samarbeid med kommunepartiene kartlegge situasjonen, sette mål for 
utviklingen i kommunepartiet og avklare hva fylkespartiet skal bidra med. 
 
 

2. Rekruttering 
En kritisk innsatsfaktor for aktiviteten i kommunepartiene er medlemmene. Det er viktig med 
gode medlemstilbud slik at vi beholder de som allerede er medlemmer. Men det er også 
viktig å rekruttere nye medlemmer slik at vi hele tiden utvikler oss. Nye medlemmer gir oss 
nye perspektiv og gir oss nye impulser.  
 
I Agder har vi gjennom flere år hatt en nedgang. Nasjonalt har vi nå en medlemsvekst, og 
den veksten må vi også bidra til fra Agder. Vi har ikke tradisjon for planmessig 
rekrutteringsarbeid i Agder, og de fleste nye medlemmene vi får melder seg inn på eget 
initiativ. Det må derfor i samarbeid med kommunepartiene lages en plan for rekruttering. 
Planen må være igangsatt i perioden. 
 
 

3. Skolering av tillitsvalgte 
Det er mange funksjoner som skal fylles og oppgaver som skal gjøres i partiet. Til det trenger 
vi tillitsvalgte som er godt forberedt for oppgavene. I Agder Arbeiderparti har vi de siste årene 
hatt et godt tilbud til medlemmer og tillitsvalgte (Partiskolen, regional lederskolering, Digitale 
temamøter) og disse må videreføres i perioden. 
 
Men det må i samarbeid med kommunepartiene kartlegges hvilket behov det er for ytterligere 
skolering, hvilke tilbud kommunepartiene kan gjennomføre selv og hvilket behov det er opp 
mot kommune- og fylkestingsvalget.  
 
 

4. Fagligpolitisk samarbeid 
Det fagligpolitiske samarbeidet mellom LO og Arbeiderpartiet har en lang historie og har vært 
viktig for at vi har det samfunnet vi har i Norge i dag. Men det er ikke bare et viktig bidrag i 
historisk perspektiv. Det er like viktig med et fortsatt sterkt fagligpolitisk samarbeid for at 
samfunnsutviklingen fortsetter i riktig retning. Det er krefter som arbeider for det motsatte. På 



 

samme måte som at vi ønsker faglige tillitsvalgte velkommen i partiet, er det viktig at 
engasjerte partimedlemmer også engasjerer seg i fagbevegelsen og påtar seg tillitsverv. Det 
bidrar til god forståelse for hverandres posisjon, mål og argumenter. 
 
De siste årene har partiene til venstre for oss arbeidet målrettet for å innta ledende 
posisjoner i fagbevegelsen. Det er bra med et mangfold blant de tillitsvalgte i fagbevegelsen. 
Men for at dette mangfoldet skal ha en balanse må vi engasjere oss sterkere.  
 
Fylkesstyret må legge en plan for hvordan vi skal motivere flere partimedlemmer til å påta 
seg tillitsverv på ulike nivå i fagbevegelsen. 
 
 

5. Intern kommunikasjon 
God kommunikasjon i alle ledd i organisasjonen er en forutsetning for en god partikultur og 
for at vi kan gjøre et godt arbeid i partiet. Partiet nasjonalt har utarbeidet et sett med 
prinsipper for internkommunikasjon i Arbeiderpartiet, og disse må gjøres kjent og tas i bruk bi 
alle ledd i Agder.  
 
Koronapandemien har ført til at vi har blitt betydelig flinkere til å bruke digitale møtearenaer. 
Det er viktig at vi har et bevisst forhold til hvordan vi benytter oss at denne muligheten nå 
som det ikke er restriksjoner mot å møtes fysisk. Fylkesstyret må utarbeide prinsipper for 
hvordan vi balanserer denne bruken. 
 
I forkant av pandemien gjennomførte Agder Arbeiderparti et prosjekt for å øke bruken av 
MittArbeiderparti og digitale verktøy for arkivering i kommunepartiene. Dette arbeidet må 
følges opp i perioden. 
 
 

6. Posisjonering av Agder og Agder Arbeiderparti 
Etter stiftelsesmøtet i 2018 la fylkesstyret en plan for markeringer av viktige saker for Agder 
og å posisjonere Agder Arbeiderparti i partiet nasjonalt. Dette er et langsiktig arbeid som 
krever oppfølging, evaluering og eventuelt justering. Fylkesstyret skal som en av sine første 
oppgaver følge opp dette arbeidet. 
 
 

7. Kommune- og fylkestingsvalget 2023 
Skal vi vinne valget er det helt avgjørende at vi gjør et godt forberedende arbeid, både i 
kommunepartiene og i fylkespartiet. Målet for dette er at vi skal få vedtatt gode programmer 
og stille gode lister i alle kommunene og til fylkestinget. Fylkespartiet vil gi hjelp og støtte til 
de kommunepartiene som trenger det i sine lokale prosesser. 
 
Fylkesstyret har vedtatt plan både for program- og nominasjonsprosessen til fylkestinget. 
Disse vil bli fulgt opp og vi vil legge til rette for at kommunepartiene engasjerer seg i 
prosessen, involverer medlemmene og sender innspill og forslag innen de fristene som er 
satt.  
 
 

 



 

Det anslås en inntekt på 2 235 000 i 2022. Da har vi lagt til grunn uendret stats- og 
fylkesstøtte, samt realistiske anslag på øvrige inntekter. 
 
På utgiftssiden legger vi opp til å ikke ha ansatte i 2022, men vi foreslår å avsette 100 000 til 
frikjøp av tillitsvalgte. I hovedsak foreslås denne disponert til fylkesleder som da vil ha større 
mulighet til å være til stede på viktige arenaer på dagtid, som f.eks. arbeidsplassbesøk, 
statsrådbesøk, viktige regionale møter og ikke minst jevnlige besøk på Stortinget og i 
regjeringsapparatet. Dette er et nytt tiltak og det er noe usikkert om hvor stort behovet blir og 
om denne rammen er tilstrekkelig. Styret vil vurdere dette etter en tids erfaring og foreslå 
eventuell justering senere. 
 
Når det gjelder aktivitetsavhengige kostnader, så legger vi til grunn at det blir vesentlig større 
fysisk møtevirksomhet i 2022. Det legges opp til stor reisevirksomhet, fullt årsmøte, 
representantskap/nominasjonsmøte, styreseminar og øvrig møtevirksomhet. Den største 
posten, foruten årsmøtet, er til skolering. Det er nå ca. 80 deltakere på Partiskolen og disse 
er lovet en tur til Stortinget, i tillegg til kostnader med de regionale samlingene. I tillegg 
kommer regional lederskolering og ny oppstart av partiskolen til høsten.  
 
Det foreslås å øke bevilgningen til AUF med 10.000 til 110.000 sammenlignet med 2020. 
Dette er en reduksjon fra 150.000 i fjor, som var et valgår.  
 
Det foreslås å øke avsetningen til kvinnenettverket til 30.000. Kvinnenettverket ønsker å øke 
aktiviteten i 2022 og bl.a. arrangere en årskvinnekonferanse.  
 
Med dette budsjettforslaget legges det opp til et overskudd på i underkant av 300.000. Dette 
er i laveste laget med tanke på å ha noe ekstra til valgåret 2023 og dette bør ikke svekkes 
ytterligere. 
 

 Regnskap Budsjett 

Inntekter 2021 2022 

3220 - Partiskatt -75 180 -75 000 

3233 - Bevilgninger -505 000 0 

3234 - Medlemskontingent -182 175 -200 000 

3410 - Statsstøtte  -863 102 -860 000 

3420 - Fylkesstøtte -780 000 -780 000 

3900 - Andre inntekter -26 728 -20 000 

3950 - Refusjoner -109 718 -100 000 

3980 - Refusjon årsmøte  -200 000 

Sum inntekter -2 541 902 -2 235 000 

   

Kostnader   

Lønns- og personalkostnader 658 725 132 000 

Leie og kontorhold 462 737 426 000 

Kontordrift 219 342 213 000 

Aktiviteter, møter, kurs 1 591 337 1 192 000 

Sum kostnader 2 932 141 1 963 000 

Sum driftsinntekter -2 541 902 -2 235 000 

Driftsresultat 390 239 -272 000 

   

     



 

Finans 

Renteinntekter -9 659 -10 000 
8155 - Purregeb/inkasso/renter, 
leverandører 567  
Sum finans -9 092 -10 000 

   

Driftsresultat  (over-/underskudd) 381 147 -282 000 

 
Detaljert budsjett ligger som vedlegg bakerst i sakspapirene. 

 
Valgkomiteens innstilling:  
 

Leder Abel Cecilie Knibe Kroglund Lillesand Gjenvalg 

Nestleder Even Tronstad Sagebakken Lindesnes Gjenvalg 

Medlemsansvarlig Marit Grefstad Grimstad Gjenvalg 

Leder av Kvinnenettv. Vanja Grut Arendal Ny 

Styremedlem Kenneth Mørk Kristiansand Gjenvalg 

Styremedlem Ahmed Lindov Kvinesdal Gjenvalg 

Styremedlem Svein Arne Haugen Evje og Hornnes Ny 

Styremedlem Mona Día Kristiansand Opprykk fra 1. vara 

Styremedlem Reidar Saga Åmli Gjenvalg 

1.varamedlem (møter fast) Grethe Strand Vennesla Opprykk fra 2.vara 

2.varamedlem (møter fast) Johan Ekeland Lyngdal Ny 

 
 

Medlem Aust-Agder Abel Cecilie Knibe Kroglund Lillesand Gjenvalg 

Personlig vara Vanja Grut Arendal Ny 

Medlem Aust-Agder Reidar Saga Åmli Gjenvalg 

Personlig vara Svein Arne Haugen Evje og Hornnes Ny 

Medlem Vest-Agder Even Tronstad Sagebakken Lindesnes Gjenvalg 

Personlig vara Kenneth Mørk Kristiansand Gjenvalg 

Medlem Vest-Agder Mona Dia Kristiansand Ny som fast 

Personlig vara Grethe Strand Vennesla Ny 

 
 

Leder Gro Bråten Gruppeleder fylkestinget Lillesand 

Nestleder Dagfinn Homdal Svanøe Nestleder LO Agder Åmli 

 Fredrik Jensen Komite for utdanning og kompetanse Kristiansand 

 Line Kysnes Vennesland Komite for kultur, folkehelse og frivillighet Evje og Hornnes 

 Dag Eide Komite for samferdsel Tvedestrand 

 Venke Anny Nes Komite for næring, klima og miljø Vegårshei 

 Jan Rudy Kristensen Kommunepartileder Arendal 

 Åse Lill Kimestad Styremedlem kommuneparti Lindesnes 



 

 Ahmed Lindov Kommunepartileder Kvinesdal 

 Ila Patel Kommunepartileder Lyngdal 

 Inger Lise Lund Stulien Kommunepartileder-ordfører Åseral 

 Abdullahi M. Alason Kommunestyrerepresentant Kristiansand 

 Karin Hodne Kommunepartileder-fylkestingsrepr. Vennesla 

 William August Wathne  AUF 

 Alvine Forberg  AUF 

    

 

Leder Agnes Norgaard Regionleder LO Agder Risør 

Nestleder Kenneth Hjort Rafaelsen Kommunestyrerepresentant Lindesnes 

 Solveig Helljesen Lokallagsleder Arendal 

 Tore Mydland Sekretær i kommunepartiet Kristiansand 

 Trine Nilsen Klungland Kommunestyrerepresentant Kvinesdal 

 Solveig Robstad Gruppeleder – kasserer Vennesla 

 Sigbjørn Åge Fossdal Ordfører  Bygland 

 David Bergh Tharaldsen Kommunepartileder Grimstad 

 Frederick Birkenes  AUF 

    

Vara: Anja Mogensen Mølmen Kommunepartileder Åmli 

 Per Kristian Lunden Ordfører Risør 

 Anne Svendsvoll Kommunestyrerepresentant Farsund 

 Arne Jenssen Kommunestyrerepresentant Arendal 

 Sussann Marie Nilsen  AUF 

    

 

Leder Bjørn Egeli Kristiansand Gjenvalg 

Nestleder Berit Kittelsen Vennesla Gjenvalg 

Medlem Jarl Steinar Odinsen Arendal  Gjenvalg 

1.varamedlem Gro Monsen Høiby Vennesla Gjenvalg 

2.varamedlem Liv Andersen Arendal Ny 

 

Marit Grefstad Medlemsansvarlig i fylkespartiet Grimstad 

Runo Nygård Medlemsansvarlig i kommunepartiet Arendal 

Marit B. Grimsrud Medlemsansvarlig i kommunepartiet Kristiansand 

Dagfinn H. Svanøe Nestleder i LO Agder Åmli 

   

Vara:   

Muhammad Baqi Medlemsansvarlig i kommunepartiet Flekkefjord 

Renate Tønnesen Medlemsansvarlig i kommunepartiet Lyngdal 

Erik Stølen Medlemsansvarlig i kommunepartiet Farsund 

Tone Barbro Loftesnes Medlemsansvarlig i kommunepartiet Vegårshei 

 



 

 
Fylkesstyrets innstilling:  
På årsmøtet i fjor ble det valgt en helt ny valgkomite, og siden den kun har fungert i ett år, 
innstiller fylkesstyret på gjenvalg av hele komiteen og dens varamedlemmer.  
 
Ett av varamedlemmene har imidlertid flyttet og må erstattes. Styret innstiller på at Ole 
Henrik Grønn erstatter Paal Echof Salvesen. Salvesen var medlem i Risør Ap. 
 
 

Leder Trine Nilsen Klungland Kvinesdal Gjenvalg 

Nestleder Jan Rudy Kristensen Arendal Gjenvalg 

 May Brit Stenjon Bygland Gjenvalg 

 Helge Stapnes Kristiansand Gjenvalg 

 Gro Bråten Lillesand Gjenvalg 

 Kai Henning Holum Tvedestrand Gjenvalg 

 Grace Buch Farsund Gjenvalg 

 Jan Øyvind Åvik Lindesnes Gjenvalg 

 AUF   

    

1.varamedlem  Karin Hodne Vennesla Gjenvalg 

2.varamedlem  Ole Henrik Grønn Risør Ny 

3.varamedlem Inger Lene Håland Froland Gjenvalg 

4.varamedlem Arnt Abrahamsen Farsund Gjenvalg 

AUF personlig vara    

 

 


